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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 02/2015 
Caràcter: Ordinària  
Data: 26 de febrer de 2015 
Horari: de 10’07 a 13’12 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Andrés Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sánchez (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andrés Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garví Blázquez (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenón (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MÉS) 
Guadalupe Pulido Román (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belén Soto Mateu (PP) 
Neus Truyols Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MÉS) 
 

Excusen la seva assistència: 

Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Sandra Fernández Herranz (PP) 
 

Cap de Departamet: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 29 de gener de 2015 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a gener de 2015 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords complimentats 
corresponents al  Ple ordinari de 29 de gener de 2015 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de gener de 2015 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la resposta rebuda del Ministeri de Foment en 
relació a la proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS aprovada per 
unanimitat al Ple de dia 27 de novembre de 2014, relativa a la situació de l’empresa pública 
“correos” (504/2014) 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 779  de dia 26 de gener de 2015 fins al número 2609 de dia 20 de 
febrer de 2015,inscrits en el llibre  de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES 
 
7. Proposta de Resolució sobre la recusació formulada a determinats regidors en els assumptes 
relacionats amb la llicència per ubicar un casino a Pl. Comtat del Rosselló, 4 
 
8. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a UT “Telefónica de España” i “Telefónica 
Moviles” per import de 161.552’40€ 
 
9. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Central de Compres 
per imports de 1.046’85€ i 2.574’92€ 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors del SCIS per import de 
2.913’75€ 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute al Club Marítim Molinar de Llevant per 
import de 726€ 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a TIRME S.A. per import de 
8.430.090’10€ 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a TIRME S.A. per import de 78’02€ 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute  a varis proveïdors de l’Àrea delegada de 
Seguretat Ciutadana per import de 405.983’15€ 
 
15. Proposta d’aprovació de la modificació del projecte d’Ordenança Municipal de Subvencions 
 
16. Proposta d’aprovació provisional de la modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost sobre 
béns immobles 
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17. Proposta aprovació modificació de crèdit n. 1, de crèdit extraordinari finançat amb baixes 
de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
18. Proposta aprovació modificació de crèdit n. 2, de suplement de crèdit finançat amb baixes 
de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
19. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit n. 2, de crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació 
per a 2015 
 
20. Proposa d’aprovació de modificació de crèdit n. 3, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 i 
esmena rectificació 
 
21. Proposa d’aprovació de modificació de crèdit n. 3, de suplement de finançat amb baixes de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
22. Proposta d’aprovació d’obrir un nou període d’un mes d’informació pública i participació 
ciutadana a  la documentació de la fase d’Informació, anàlisi i estudis complementaris, el 
document d’Avanç de planejament i l’Informe ambiental preliminar 
 
25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les festes populars de Palma (53/2015) 
 
26. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a facilitar les activitats de les entitats 
ciutadanes a Palma (73/2015) 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al programa de reinserció laboral per als 
aturats de llarga durada majors de 45 anys (50/2015) 
 
23. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bases comunes en tots els 
plecs socials i educatius (571/2014) 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la targeta bàsica d’aliments (56/2015) 
 
31. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a reparació de la figura d’Emili Darder 
(67/2015) i esmena de modificació (74/2015) 
 
32. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a suport a les persones amb exclusió social 
(69/2015) 
 
36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la privatització dels aeroports (51/2015) 
 
37. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a rebutjar el procés de privatització d’AENA 
(71/2015) 
 
39. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a l’enfonsament dels projectes més 
significatius i de l’equip de confiança de la Gerència d’Urbanisme (46/2015) 
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40. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa al centre comercial Ses Fontanelles 
(48/2015) 
 
41. Proposició del grup municipal MÉS relativa a Ses Fontanelles: suspensió cautelar de les 
obres (65/2015) 
 
42. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a les operacions urbanístiques previstes a 
l’Avanç del PGOU i que suposen l’especulació a les barriades afectades (52/2015) 
 
29. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de les 
biblioteques (49/2015) 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a biblioteques municipals de Son Cànaves i Son 
Gotleu (66/2015) 
 
24. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a parcs de convivència, 
benestar animal (12/2015) 
 
28. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE per lamentar les mancances del servei de 
consulta dels diaris antics a les biblioteques i a l’arxiu municipal de Palma (47/2015) 
 
33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a asil polític per Hassan Aalia. Solidaritat amb la 
lluita del poble sahrauí (70/2015) 
 
34. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a millorar la convivència, 
recuperar espai públic per la gent (27/2015) 
 
38. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a problema de mobilitat a Son Sardina 
(68/2015) 
 
43. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’Informe d’Intervenció de seguiment del Pla 
d’ajust de l’article 7 del RD Llei 4/2012 de 24 de febrer  
 
44. Donar compte al Ple de l’Ajuntament  de l’informe d’objecció 21/2015 de 6 de febrer de 
pròrroga extraordinària del contracte de servei de manteniment d’instal·lacions contra 
incendis i sistemes anti intrusió  a les escoles públiques 
 
FOD 1. Personar-se en el recurs contenciós administratiu Procediment ordinari núm. 16/15 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
1. SECRETARIA 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de dia 29 de gener de 2015 
 
“Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 26 de febrer de 2015,  per si escau, l’aprovació de  
l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 29 de gener de 2015” 
 
S’aprova per unanimitat 
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2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a gener de 2015 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
“Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a gener de 2015” 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 29 de gener de 2015 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
  
“Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de 29 de gener de 2015 de l’Ajuntament” 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de gener de 2015 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
 “Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 26 de febrer de 2015, la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant al 
mes de gener, amb el corresponent número de registre: 

 
1450 Conveni entre l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma per a la 
concessió d’ajudes a famílies amb menors en situació de risc socials i a persones en situació de 
greu i urgent necessitat per a l’any 2014. (Firmat el 22 05 14) 

 
1451 Conveni entre l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma per al 
desenvolupament del “Pla de Suport” d’Ajudes a famílies amb menors en situació de risc social 
o en situació d’especial vulnerabilitat, per a l’any 2014 (Firmat el 29 08 14) 
 
1452 Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Palma i el Col·legi Oficial 
d’Administradors de Finques de les Illes Balears per a l’atenció i l’assessorament de les 
comunitats de propietaris i de veïnats de Son Gotleu (Firmat el 02 09 14) 
 
1453 Conveni de col·laboració entre l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Palma 
per al finançament de les prestacions socials bàsiques per a l’any 2014. (Firmat l’11 09 14) 
 
1454 Conveni entre l’Ajuntament de Palma, Mercapalma i la Fundació Banco de Alimentos de 
Mallorca per al finançament i distribució gratuïta d’aliments al municipi de Palma (Firmat el 30 
09 14) 
 
5. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la resposta rebuda del Ministeri de Foment en 
relació a la proposició conjunta dels Grups Municipals PSIB-PSOE i MÉS aprovada per 
unanimitat al Ple de dia 27 de novembre de 2014, relativa a la situació de l’empresa pública 
“correos” (504/2014)” 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
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“Procedo a dar contestación a su escrito de fecha9 de diciembre de 2014, que ha tenido 
entrada en este Ministerio de Fomento procedente del Ministerio de Presidencia, con el que 
traslada el contenido del Acuerdo adoptado por el Pleno de esa Corporación municipal, en 
sesión celebrada el 27 de noviembre, aprobando una Resolución en defensa del Servicio 
Público de Correos. 
 
En primer término es preciso destacar que la vigente Ley 43/2010, de 30 de diciembre, del 
servicio postal universal, de los derechos de los usuarios y del mercado postal, proporciona un 
marco  legal, que al tiempo que transpone a nuestro ordenamiento jurídico interno la Directiva 
postal 2008/6/CE, de 20 de febrero de 2008, garantiza los derechos de los ciudadanos a recibir 
un servicio postal universal de amplia cobertura territorial y elevada calidad, reforzando la 
sostenibilidad financiera de este servicio cuya prestación se encomienda a la Sociedad Estatal 
Correos y Telégrafos, S.A. 
 
En cuanto al contenido de los requerimientos al Gobierno que se realizan por ese 
Ayuntamiento, para que tome las medidas necesarias para garantizar la viabilidad del servicio 
postal público, entendemos que el marco legislativo vigente ya permite dar cumplida 
respuesta a los objetivos planteados, por las razones que se exponen a continuación en el 
análisis de cada uno de ellos. 
 
- Definir una posición que exprese sin ambigüedad la defensa del servicio postal público y su 
compromiso con el futuro de Correos como empresa puntera del sector público, cesando 
cuanto antes las disputas de intereses y posiciones encontradas entre ministerios. 
 
No existe ambigüedad en la defensa del servicio postal público ya que la Ley 43/2010, de 30 de 
diciembre, ha establecido un modelo que conjuga la garantía de prestación de un servicio 
posta universal de calidad determinada por la propia Ley, prestado de forma permanente en 
todo el territorio nacional a precios asequibles para todos los ciudadanos, con la garantía de su 
suficiencia financiera. 
 
La Ley postal designa por un periodo de 15 años a la Sociedad Estatal Correos y Telégrafos, 
Sociedad Anónima, como operador al que se encomienda la prestación del servicio universal al 
tiempo que dispone los instrumentos oportunos para garantizar la financiación de las 
obligaciones de servicio público del servicio postal universal, precisando los mecanismos para 
la determinación del coste neto y creando el fondo de financiación. 
 
Con respecto a la determinación de la cuantía del coste neto del servicio posta universal, la Ley 
43/202, de 30 de diciembre, establece en su artículo 27.3 que debe ser el operados designado 
quien presente a la Comisión Nacional de los Mercados y la Competencia (antes Comisión 
Nacional del Sector Postal) el cálculo del coste neto de cada ejercicio para su verificación. 
 
La referida Comisión determinará la cuantía de la carga financiera injusta que comportan las 
obligaciones de servicio público del servicio postal para el operador designado y la cuantía se 
compensará con cargo al fondo de financiación creado por la Ley Postal en su artículo 29. 
 
En consecuencia, la defensa del servicio postal público está suficientemente garantizada a 
través de la Ley 43/2010, de 30 de diciembre y no existen disputas ni posiciones encontradas 
entre ministerios sino respeto a la legalidad vigente. 
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- Garantizar los compromisos de financiación para la prestación de los servicios postales al 
conjunto de la sociedad expresados y aprobados en sede parlamentaria. 
 
Como se ha indicado anteriormente, el artículo 29 de la Ley postal crea el fondo de 
financiación del servicio postal universal con la finalidad de gestionar la financiación necesaria 
para compensar la carga financiera injusta que comportan las obligaciones del servicio público 
del servicio posta universal para el operados designado. 
 
Este fondo se nutre de las siguientes aportaciones: 
- Las transferencias consignadas en los presupuestos generales del Estado 
- Las prestaciones patrimoniales de carácter público que se establecen el la Ley (Contribución 
Postal y tasa por la concesión de autorizaciones administrativas singulares) 
- Las donaciones o legados realizados por cualquier persona natural o jurídica 
- Los rendimientos derivados de los depósitos en los que se mantienen las disponibilidades del 
fondo. 
 
De acuerdo con lo anterior, el Ministerio de Fomento tiene previsto el programa 
presupuestario 491N destinado a financiar el servicio posta universal, por lo que ya está 
articulado el mecanismo necesario para garantizar en sede parlamentaria el compromiso de 
financiación de la carga financiera injusta. 
 
- Impulsar una regulación del mercado que no recorte el Pla de Prestación del servicio posta 
universal y cierre espacios a los intereses mercantiles de las multinacionales y lobbies 
financieros que sólo buscan beneficio y rentabilidad a corto plazo a cuenta de los derechos de 
la ciudadanía. 
 
El mercado postal español, de acuerdo con lo establecido en la Directiva y en consonancia con 
todos los países de la UE, está totalmente liberalizado, es decir cualquier operador puede 
prestar los servicios postales, que desee sin ninguna restricción. 
 
La Ley 43/2010, de 30 de diciembre, de conformidad con la Directiva postal 2008/6/CE, cuya 
transposición realiza, establece tres áreas de servicios postales: 
 
- El servicio posta universal, que se encomienda en régimen de obligaciones de servicio público 
a Correos y Telégrafos, S.A. 
- Los servicios que estando bajo el alcance material del servicio postal universal se prestan en 
condiciones de libre mercado ajenas a las obligaciones de servicio público que se le imponen al 
prestador del servicio postal universal, para cuya prestación es necesario disponer de la 
correspondiente autorización administrativa singular. 
-Y finalmente, aquellos servicios postales distintos de los servicios postales tradicionales, que 
pueden ser prestados con una mera declaración responsable. 
 
La regulación prevista en la Ley será completada con el correspondiente desarrollo 
reglamentario y a través de un nuevo plan de prestación del servicio postal universal que 
concretará las condiciones detalladas de su prestación. Ambos instrumentos regulatorios 
habrán de respetar, y en ningún caso alterar o recortar, el marco legal existente así como los 
principios y directrices de Directiva postal. 
 
- Asegurar que los ciudadanos y ciudadanas reciben el reparto de correspondencia cinco días a 
la semana, tal y como manda la Directiva postal europea. 
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La Directiva postal obliga a los Estados miembros a adoptar las medidas para asegurar que el 
servicio postal universal quede garantizado al menos cinco días laborables por semana, 
excepto en circunstancias geográficas excepcionales, y para que incluya, como mínimo, una 
recogida y una entrega al domicilio de cada persona física o jurídica o, como excepción, una 
entrega en instalaciones apropiadas. 
 
La normativa española cumple lo establecido en la Directiva postal al establecer el artículo 24 
de la Ley 43/2020, de 30 de diciembre, la obligación del operador designado de practicar las 
entregas, al menos, todos los días laborables de lunes a viernes. 
 
- Desbloquear las medidas ministeriales que están impidiendo a Correos la transición de la 
carta, hoy en clara caída por el efecto sustitución, hacia nuevos mercados, sobre todo de 
paquetería. 
 
El Gobierno no interviene en el mercado postal español que, como ya se ha señalado, está 
totalmente liberalizado. 
 
La Sociedad Estatal Correos y Telégrafos, S.A., es una compañía mercantil que, teniendo 
encomendada la prestación del servicios postal universal, opera en un mercado libre y goza de 
autonomía para su gestión empresarial. 
 
La decisión de apertura a nuevos mercados forma parte de su autonomía de gestión 
empresarial y Correos dispone de independencia para adoptar libremente las decisiones 
estratégicas que considere más adecuadas en función de sus propios objetivos e intereses. 
 
- Desbloquear las medidas ministeriales que impiden la consecución de un acuerdo laboral, 
hoy inexistente, del que dependerá no solo el empleo y las condiciones de trabajo de 55.000 
trabajadores, sino también la paz social y la estabilidad en la gestión del operador público 
Correos. 
 
Respecto a la concertación social entre Correos y los Sindicatos hay que señalar que, al 
disponer Correos de una forma jurídica societaria, sus relaciones se llevan a cabo en el marco 
de lo establecido en la Ley 9/87 de Órganos de Representación y el Estatuto de los 
Trabajadores. 
 
A este Ministerio de Fomento no le consta la existencia de decisiones ministeriales que puedan 
bloquear un acuerdo laboral, la contrario el Gobierno está y ha estado siempre dispuesto a 
mantener el diálogo con todos los agentes que intervienen en el sector postal español y muy 
particularmente con los representantes de los trabajadores.  
 
Finalmente, agradezco el interés que muestra ese Ayuntamiento por el funcionamiento del 
servicio público de Correos y por la defensa de un servicio postal universal con la calidad que 
demandan los ciudadanos y empresas. Este Ministerio de Fomento, en el marco de las 
competencias que tiene atribuidas por la normativa vigente, continuará trabajando para 
garantizar un servicio postal de amplia cobertura territorial y de alta fiabilidad manteniendo su 
función de cohesión social y territorial” 
 
3. PART RESOLUTIVA 
3.1. PROPOSTES DE BATLIA 
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6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 779 de dia 26 de gener de 2015 fins al número 2609 de dia 20 de 
febrer de 2015, inscrits en el llibre  de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES 
 

El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
 

7. Proposta de Resolució sobre la recusació formulada a determinats regidors en els 
assumptes relacionats amb la llicència per ubicar un casino a Pl. Comtat del Rosselló, 4 
 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme   
 
“Desestimar la  petició de recusació dels regidors senyors Jesús Valls Flores, Rosa Llobera Gil, 
Joan Pau Reus Frontera, Belén Soto Mateu, Ana Ferriol Font, José Hila Vargas i Antoni Verger 
Martínez pels motius assenyalats a l’expositiu de l’acord, ja que no es donen cap de les causes 
al·legades per part del recusant, GRAN CASINO TEATRO BALEAR , SA.” 
 
S’aprova per unanimitat 
 
3.2. PROPOSTES DE LA JUNTA DE GOVERN, DELS SEUS MEMBRES I DELS/DE ALTRES 
REGIDORS/RES AMB RESPONSABILITAT DE GOVERN 
 
COMISSIÓ DE COMPTES ECONOMIA I RECURSOS HUMANS 
 
DEL PUNT 8 AL 14 SENTIT DEL VOT CONJUNT 
8. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a UT “Telefónica de España” i 
“Telefónica Moviles” per import de 161.552’40€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació i iniciar l’expedient de modificació de crèdit per habilitar 
el crèdit suficient a la partida que es relaciona per poder cobrir el total de la despesa. L’esmentat 
deute correspon a una factura de regularització de febrer de 2011 a febrer de 2012 pels motius 
que s’exposen a l’informe emés pel tècnic de comunicacions que s’acompanya la tramitació de la 
factura.  
PROVEÏDOR: UTE CV Telefónica de España, S.A.U. I Telefónica Móviles España S.A.U. CIF U-
86100054. C/Gran Via, 28-28013 Madrid” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
9. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Central de 
Compres per imports de 1.046’85€ i 2.574’92€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació a la partida que es relaciona per poder cobrir el total de la 
despesa. Els esmentats deutes corresponen a assegurances emeses amb data 2014 que no es 
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poden tramitar segons la Base 24 del Pressupost ja que, en el primer cas, no hi havia diners a la 
partida 2014 i, en el segon, no existia la partida dins el 2014, per tant, s’han de carregar al 2015 .  
 
PROVEÏDOR: FIATC MUTUA DE SEGUROS, S.A. NIF G-08171407. Avda. Diagonal 648. 07017 
BARCELONA. Arx. 124. 
PARTIDA 16.33801.22400 
CONCEPTE: R. C. Festes de Nadal i Reis 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:1.046,85 euros 
PROVEÏDOR: AXA SEGUROS GENERALES, S.A. CIF A-60917978. C/Monseñor Palmer, 1. 07014 
PALMA. Arx. 123. 
PARTIDA 16.33750.22400 
CONCEPTE: R. C. Casals de Barri 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:2.574,92 euros” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors del SCIS per import 
de 2.913’75€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos  
 
1. Aprovar la despesa corresponent al reconeixement de deute de l’any 2014 per un import 
total de 2.913,75  € (dos mil nou-cents tretze euros i setanta-cinc cèntims).  
 
2. Abonar l’import de 51,78 € (cinquanta-un euros i setanta-vuit cèntims) dels quals 8,99 € 
(vuit euros i noranta-nou cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa BONGRUP BALEARES SL, 
amb NIF/CIF B-57414187 (factures F 136278 i F 136279) per l’adquisició de material de 
fontaneria.    
 
3. Abonar l’import de 30,25 € (trenta euros i vint-i-cinc cèntims) dels quals 5,25 € (cinc euros i 
vint-i-cinc cèntims) corresponen a l’IVA,  a l’empresa FRIGORIFICOS MALLORQUINES SA, amb 
NIF/CIF A-07134315 (factura 1118/14) per la revisió de l’aire condionat al parc Sa Teulera.       
 
4. Autoritzar i disposar la despesa total de 82,03 € (vuitanta-dos euros i tres cèntims) amb 
càrrec a la partida 12.13600.21200 del vigent pressupost de despeses.   
 
5. Abonar l’import de 117,53 € (cent desset euros i cinquanta-tres cèntims) dels quals 20,40 € 
(vint euros i quaranta cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa LEVEL ELECTRONICS SL, amb 
NIF/CIF B-07061856 (factura FV14-2604) per reparacions de telecomunicacions.   
 
6. Autoritzar i disposar la despesa total de 117,53 € (cent desset euros i cinquanta-tres 
cèntims) amb càrrec a la partida 12.13600.21300 del vigent pressupost de despeses.   
 
7. Abonar l’import de 29,49 € (vint-i-nou euros i quaranta-nou cèntims) dels quals 5,12 € (cinc 
euros i dotze cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa BOSCH & LOZANO SL, amb NIF/CIF B-
07069289 (factura 3865) per material de vehicles.   
 
8. Abonar l’import de 239,96 € (dos-cents trenta-nou euros i noranta-sis cèntims) dels quals 
41,65 € (quaranta-un euros i seixanta-cinc cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa 
EQUIPAMOVIL SL, amb NIF/CIF B-07260979 (factura 15038) per material de vehicles.    
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9. Abonar l’import de 302,26 € (tres-cents dos euros i vint-i-sis cèntims) dels quals 52,46 € 
(cinquanta-dos euros i quaranta-sis cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa NEUMATICS 
BINISSALEM SL, amb NIF/CIF B-07695471 (factures 126848 i 126849) per canvi neumàtics 
vehicles 2822DWP i 30767GMZ.  
 
10. Abonar l’import de 93,47 € (noranta-tres euros i quaranta-set cèntims) dels quals 16,22 € 
(setze euros i vint-i-dos cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa TALLERES COMINO LUQUE 
SL, amb NIF/CIF B-57437741 (factura A/10547) per material de vehicles.  
 
11. Autoritzar i disposar la despesa total de 665,18 € (sis-cents seixanta-cinc euros i devuit 
cèntims) amb càrrec a la partida 12.13600.21400 del vigent pressupost de despeses. 
 
12. Abonar l’import de 995,31 € (nou-cents noranta-cinc euros i trenta-un cèntims) dels quals 
92,56 € (noranta-dos euros i cinquanta-sis cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa FONT 
OASIS SL, amb NIF/CIF B-57159949 (factures 6515, 6516 i 6568) pel subministrament d’aigua.  
 
13. Abonar l’import de 211,99 € (dos-cents onze euros i noranta-nou cèntims) dels quals 36,79 
€ (trenta-sis euros i setanta-nou cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa NEUMATICS 
BINISSALEM SL, amb NIF/CIF B-07695471 (factura 126847) pel subministrament de material 
divers (bobines cel·lulosa).    
 
14. Abonar l’import de 320,98 € (tres-cents vint euros i noranta-vuit cèntims) dels quals 55,71 
€ (cinquanta-cinc euros i setanta-un cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa SOCIAS 
SUMINISTROS INDUSTRIALES SL, amb NIF/CIF B-07719701 (factura 2149077) pel 
subministrament de material divers.   
 
15. Autoritzar i disposar la despesa total de 1.528,28 € (mil cinc-cents vint-i-vuit euros i vint-i-
vuit cèntims) amb càrrec a la partida 12.13600.22109 del vigent pressupost de despeses.   
 
16. Abonar l’import de 169,72 € (cent seixanta-nou euros i setanta-dos cèntims) dels quals 
29,46 € (vint-i-nou euros i quaranta-sis cèntims) corresponen a l’IVA, a l’empresa BERNARDINO 
SALOM TORRES, amb NIF/CIF 42952753-T (factura 326 L) per la neteja dels EPI i altre material 
de l’SCIS.  
 
17. Abonar l’import de 351,01 € (tres-cents cinquanta-un euros i un cèntim) dels quals 60,92 € 
(seixanta euros i noranta-dos cèntims) corresponen a l’IVA,  a l’empresa FRIGORIFICOS 
MALLORQUINES SA, amb NIF/CIF A-07134315 (factures 1116/14 i 1117/14) per la revisió dels 
forns dels parcs de Platja de Palma i Sa Teulera.       
 
18. Autoritzar i disposar la despesa total de 520,73 € (cinc-cents vint euros i setanta-tres 
cèntims) amb càrrec a la partida 12.13600.22699 del vigent pressupost de despeses” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute al Club Marítim Molinar de Llevant per 
import de 726€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
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“1.- Reconèixer el deute corresponent a la factura n. 1120/14 de data 1 de desembre de 2014,  
la despesa corresponent a la custodia de dues motos aquàtiques assignades al Servei municipal 
de Salvament per a les platges compreses entre Can Pere Antoni i S’ Arenal, amb efectes des de 
l’1 de maig al 30 d’octubre de 2014, al Club Marítim Molinar de Levante CIF G07159320 de 
Palma, per un import total màxim de SET CENTS VINT-I-SIS EUROS (726,00 euros)  iva inclòs, amb 
càrrec a l’aplicació pressupostària 141700022699 del vigent pressupost de despeses, conforme al 
que es recull a l’expositiu que forma part de la present resolució. 
 
2.- Abonar al Club Marítim Molinar de Levante CIF G07159320, la quantitat indicada un cop 
conformada la factura pel tècnic municipal  responsable” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a TIRME S.A. per import de 
8.430.090’10€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1.- Reconèixer el deute  corresponent a les següents factures:  
 

Fra.n. 
2014161161 

30/09/2014 2.244.261,59 € 

Fra.n. 
2014161353 

31/10/2014 2.179.083,40 € 

Fra.n. 
2014161598 

30/11/2014 2.003.067,02 € 

Fra.n. 
2014161711 

31/12/2013 2.003.678,42 € 

 TOTAL 8.430.090,43 € 

 
per un total de VUIT MILIONS QUATRE CENTS TRENTA MIL NORANTA EUROS AMB QUARANTA-
TRES CÈNTIMS (8.430.090,43 €)  IVA inclòs,  presentades  per l’ empresa TIRME SA, CIF. A-
07326473 i domicili a ctra.  de Sóller km. 8,200 Son Reus, per la incineració de residus sòlids 
urbans durant els mesos  de setembre, octubre, novembre i desembre de 2014.  
 
2.-L’abonament es farà en càrrec a la partida 141622022717 del pressupost de despeses de 
2015”  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a TIRME S.A. per import de 78’02€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1.- Reconèixer el deute corresponent a les  factures núms. 2014161531 i n. 2014161651 de data 30 
de novembre i 31 de desembre de 2014,  presentada per la empresa  TIRME SA, CIF. A-07326473 i 
domicili a ctra.  de Sóller km. 8,200 Son Reus, per  la incineració de residus sòlids urbans produïts pel 
Centre Municipal de Protecció Animal durant el mes de novembre i desembre de 2014, per un 
import de total de SETANTA-VUIT ERUOS AMB DOS CÈNTIMS  (78,02 €) IVA inclòs.   
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2.- L’abonament es farà en càrrec a la partida 193110022699 del vigent pressupost de 
despeses”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute  a varis proveïdors de l’Àrea delegada 
de Seguretat Ciutadana per import de 405.983’15€ 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1r.- Aprovar el Reconeixement de Deute, per un import total de 405.983,15 € (quatre-cents 
cinc mil nou-cents vuitanta-tres euros amb quinze cèntims) per les quantitats, empreses i 
partides que es relacionen tot seguit, en concepte de prestació de serveis i subministraments 
efectuats a la Policia Local fins el 31 de desembre de 2014. 
 
2n.- Trametre el present acord a la Comptabilitat Municipal, per satisfer les despeses 
corresponents. 
 
PARTIDA: 12.13200.213-00 Import 67,52 € 
 
CONTRACTISTA: Mallorca Electrónica Componentes S.L. 
NIF: B07809239 
IMPORT: 67,52 € (BI 55,80 + IVA 11,72) (seixanta-set euros amb cinquanta-dos cèntims) 
CONCEPTE: piles 
NÚM. FACTURA: G 4226 
 
PARTIDA: 12.13200.221-01  Import  509,42 € 
 
CONTRACTISTA: Manantial de Salud SLU 
NIF: B61473120 
IMPORT: 509,42 € (BI 453,64+ IVA 55,78) (cinc-cents nou euros amb quaranta-dos cèntims) 
CONCEPTE: aigua 
NÚM. FACTURA: 14084141RI 
 
PARTIDA: 12.13200.221-05  Import 113,16 € 
 
CONTRACTISTA: Olvisan Balear S.L. 
NIF: B57357923 
IMPORT: 113,16 € (BI 102,87 +10,29 IVA) (cent tretze  euros amb setze cèntims)  
NÚM. FACTURA: 20130230 
CONCEPTE: menjar detinguts 
 
PARTIDA: 12.13200.221-13 Import : 889,82 € 
 
CONTRACTISTA: Piensos Equilibrados Mallorca, S.A.U. 
NIF: A07016991 
IMPORT: 889,82 € (BI 844,39 + IVA 45,43) (92,21+ 797,61) vuit-cents vuitanta-nou euros amb 
vuitanta-dos cèntims  
CONCEPTE: menjar per als cavalls 
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NÚM. FACTURA: 04-4992, 04-5350 
 
PARTIDA: 12.13200.221-14  Import  847,00 € 
 
CONTRACTISTA: Serradora Can Just, SL 
NIF: B57286023 
IMPORT: 847,00 € (BI 700+IVA 147,00)  vuit-cents quaranta-set euros  
CONCEPTE: serradís. 
NÚM. FACTURA: 1400401 
 
PARTIDA: 12.13200.227-12  Import:  2.879,32€ 
 
CONTRACTISTA: Pedro Gázquez Morro 
NIF: 43124658A 
IMPORT: 435,60 € (BI 360+IVA 75,60) quatre-cents trenta-cinc euros amb seixanta cèntims 
(145,20          + 72,60+ 217,80) 
CONCEPTE: ferratges 
NÚM. FACTURA: 373, 374, 375 
 
CONTRACTISTA: Comercial Coll Real SL 
NIF: B07689789 
IMPORT: 777,55 € (BI 642,60+IVA 134,95) set-cents setanta-set euros amb cinquanta-cinc 
cèntims (431,97 + 345,58) 
CONCEPTE: ferradures 
NÚM. FACTURA: 11 142945, 11 142865 
 
CONTRACTISTA: Clínica Veterinaría Simón Seguí Rigo 
NIF: 43015949S 
IMPORT: 1.666,17 € (BI 1.377 + IVA 289,17) mil sis-cents seixanta-sis euros amb desset cèntims 
CONCEPTE: Honoraris manescal mes juny, juliol, agost i setembre 
NÚM. FACTURA: F1T13 
 
PARTIDA: 12.13200.202-00 Import:  2.519,04 € 
 
CONTRACTISTA: Comunidad Propietarios c/ Son Dameto 
NIF: H07739444 
IMPORT: 2.519,04 € 
CONCEPTE: Despeses manteniment garatge policia local any 2013 i 2014 
 
PARTIDA: 12.13300.227-09 Import:  398.157,87 € 
 
CONTRACTISTA: DORNIER, S.A.U. 
NIF: A58369497 
IMPORT: 398.157,87 € (BI 331.057,41 + IVA 67.100,46) (161.541,33 + 82.093,87 + 154.522,67) 
CONCEPTE: Revisió preus al contracte del Servei de Grues, immobilització, desplaçament, ... 
NÚM. FACTURA: 1300000118, 1300000117, 130000090 
 
3r Abonar aquests imports amb càrrec a les partides que s'indiquen del vigent pressupost de 
despeses." 
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S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. Proposta d’aprovació de la modificació del projecte d’Ordenança Municipal de 
Subvencions 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1.- Aprovar la modificació del projecte d’Ordenança  Municipal de Subvencions d’acord amb 
la memòria de valoració de les al·legacions que s’adjunta, als efectes de que pugui continuar el 
tràmit per a la seva aprovació definitiva d’acord amb el procediment establert a l’article 102 de 
la Llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i del Règim Local de les Illes Balears i a l’article 
102 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma aprovat per Acord plenari el 29 
de juliol de 2004, publicat al BOIB número 127 de 11 de setembre de 2004. 
 
2.-Trametre a la Secretària General del Ple el nou projecte a l’efecte del tràmit d’aprovació 
definitiva pel Ple”  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16. Proposta d’aprovació provisional de la modificació de l’Ordenança Fiscal de l’Impost 
sobre béns immobles 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Bé, nosaltres ens varem abstenir en aquest punt, principalment, a nosaltres ja ens va bé que baixi, però 
principalment perquè considerem que és il·legal lo que anem a fer. Il·legal vol dir, que no està conforme 
a Llei. Perquè la Llei 16/2013, lo que diu, aprovada pel PP, vostè ja sap que jo dic que quan governa el 
PP, pugen els imposts, i és possible que ara es maquilli, ja tenim el titular de premsa, es maquilli de que 
baixem un poc més els imposts. No els baixem, la Llei, evidentment una Ordenança Fiscal, no pot 
contradir una Llei, la Llei ens diu que el tipus de gravamen ha d’esser el de 2013, incrementat en un 4%. 
La qual cosa ens suposa passar d’un 0,614 a un 0,804, un 30,94% més, gratis et amore del Partit Popular 
del Sr. Montoro, en fi, no té la culpa vostè però ha estat. De totes maneres, això és una patata calenta 
que li deixem en el proper, perquè pareixerà que tenim una Ordenança fiscal aprovada amb un tipus de 
gravamen, quan la Llei ens diu que hem d’aplicar un 0,804. El proper, i, al manco jo no hi seré, i vostè 
crec que tampoc, hi haurà una patata calenta a qui hagi d’aplicar el proper tipus de gravamen. A demés, 
aquest, quan ja varem dir a les esmenes de les modificacions de les Ordenances fiscals, aquest tipus de 
gravamen, s’havia d’aplicar, i d’esser publicat antes de 31 de desembre. Aquesta rebaixa s’havia de fer, 
amb les Ordenances fiscals, si escau, són dos motius, i dos errors que s’han comés. Gràcies.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sí, miri, això no és una mesura nova, ja l’hem feta en el 2014, és a dir, l’aplicació d’aquesta normativa 
en el 2014 s’ha fet, lo que no sé si vostè ho va dir a la Comissió, o ha dit també avui, no sé si és que 
vostès estan cercant una excusa, en el cas hipotètic de que estiguin, o siguin de l’Equip de Govern, per 
donar la culpa a un altre, per pujar l’IBI. Que diu un 20% que el pujaran els socialistes? No, Sr. Hila, que li 
ha dit el Senyor? Que vostès, no, no cerqui excuses.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“El PP l’ha pujat un 30,94%” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Que me toca xerrar a jo Sr. Alcover, vostè està a l’oposició, i a lo millor durarà molt a l’oposició, me 
toca a jo. No Sr. Hila i Sr. Noguera, això no és una excusa per pujar un 20% com diu el IBI. No ho cerquin 
com una excusa, de que en Montoro els obliga a pujar. Nosaltres tenim la mateixa normativa, Sr. 
Alcover, la mateixa normativa i amb baixat un 11,4 el IBI pel 2014, i un 10% pel 2015. Ja sé tres anys 
seguits baixant, baixant, baixant, vostè ja no sap que ha de dir, Sr. Alcover moltes gràcies.” 

 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
"Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l'Ordenança fiscal de l'Impost sobre béns 
immobles. Conceptes 112,00-112,01, la darrera modificació de la qual va ser aprovada 
inicialment per acord plenari de 30 d’octubre de 2014 i definitivament, el 18 de desembre de 
2014, pel que fa l’article 14; tot això en base a la legislació vigent en la matèria, constituïda 
singularment pels articles 16 a 19 del Text Refós de la Llei d’Hisendes locals aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 2/2004,de 5 de març,. S'adjunta a la proposta la nova redacció. 
 
Segon.- L’expressada modificació entrarà en vigor el dia de la publicació de l’acord plenari en el 
BOIB i serà d’aplicació a partir de l’1 de gener de 2015. 
 
Tercer.- Que una vegada adoptat l’acord provisional referit, es publiqui en el BOIB i en un dels 
diaris de major difusió de la Comunitat Autònoma el corresponent anunci d’exposició al públic 
de l’expedient, a efectes de reclamació. La citada exposició es farà en el tauler d’anuncis 
d’aquest Excm. Ajuntament durant el termini de trenta dies, dins dels quals els interessats 
podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes, ben entès 
que si dins el dit termini no s’haguessin presentat reclamacions, s’entendrà definitivament 
adoptat l’acord provisional." 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS)  
 
DEL PUNT 17 AL 21 SENTIT DEL VOT CONJUNT 
17. Proposta aprovació modificació de crèdit n. 1, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit  en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“Aprovar la modificació de crèdit n. 1, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    
Or
g 

Pro. Eco. Descripció 
C. 

inicials 
AUGMENT Crèdit def. 

09 
9202

0 
6330

0 
ESCOLA MPAL. FORMACIÓ.- MAQ., INSTAL. TÈC. I UTILLATGE 

0,00 9.000,00 9.000,00 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  9.000,00  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    
Or
g 

Pro. Eco. Descripció 
C. 

inicials 
DISMINUC. Crèdit def. 

09 9202
0 

2260
6 

ESCOLA MPAL. FORMACIÓ.- FÒRUMS I CONFERÈNCIES 52.800,0
0 

9.000,00 43.800,00 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  9.000,00  
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Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
18. Proposta aprovació modificació de crèdit n. 2, de suplement de crèdit finançat amb 
baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. Aprovar la modificació de crèdit núm. 2, de  suplement de crèdit finançat amb baixes de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, quedant 
establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT Crèdit def. 

02 93101 35200 ADM. FINANCERA.- INTERESSOS DE DEMORA 467.108,00 1.741.988,02 2.209.096,02 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  1.741.988,02  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. Crèdit def. 

02 01100 31039 INTER. PRÉSTEC SABADELL RD 8/2013 782.000,00 782.000,00 0,00 

02 01100 31040 INTER. PRÉSTEC CAIXABANK RD 8/2013 782.000,00 782.000,00 0,00 

02 01100 31041 INTER. PRÉSTEC B. POPULAR RD 8/2013 782.000,00 177.988,02 604.011,98 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  1.741.988,02  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
19. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit n. 2, de crèdit extraordinari i suplement de 
crèdit finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2015 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
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“El punt 19, voldríem canviar el sentit del vot, i votar a favor per bàsicament pel tema de Camp Redó. I 
el 20 la Sra. Sánchez volia fer una intervenció, també canviant el sentit del vot.” 

 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. Aprovar la modificació de crèdit n. 2, de crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, 
quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT Crèdit def. 

03 33600 61900 PROT. I GEST. PATR. HIST-ARTÍSTIC.- RESTAURAC. MONUM. I ESC. 10.000,00 39.561,52 49.561,52 

08 15150 76700 TRANSF. CAPITAL CONSORCI RIBA CAMP RODO 0,00 71.672,83 71.672,83 

03 33310 48001 MUSEUS.- TRANSF. CTS. FUNDACIÓ MUSEU D'ART MODERN 500.000,00 50.000,00 550.000,00 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  161.234,35  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. Crèdit def. 

02 92061 22602 PREMSA.- PUBLICITAT  I PROPAGANDA 605.000,00 128.425,76 476.574,24 

06 91200 22601 ÒRGANS GOVERN.- ATENC. PROTOC. I REPRES. 120.000,00 
32.808,59 87.191,41 

   
TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES 

 161.234,35  

 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
20. Proposa d’aprovació de modificació de crèdit n. 3, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 i 
esmena de rectificació 
 
Sra. Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, gràcies Sr. Batle. Bé volia explicat un poquet el sentit del nostre vot. La veritat que ens preocupa 
aquesta disminució de partida del centre, de la prestació de servei del centre de Son Reus, de protecció 
animal de Son Reus, perquè això en aquest moment, tal i com està el conveni amb Emaya, perquè això 
lo que es paga a Emaya, per la cessió del nou, en aquest moment nou treballadors. Aquests 80.000 
euros menys, significaria aproximadament passar de nou treballadors a set treballadors, no només per 
la cura dels animals que hi ha allà, sinó que també s’han de fer càrrec d’aquests espais que estan fent 
perquè els cans puguin anar a lloure, o parcs de convivència caní, o lo que li vulguin dir. Aleshores, 
nosaltres també, això per un part, no estaríem d’acord en aquesta disminució de despeses, per lo que 
pot representar en el benestar animal i l’atenció del benestar animal de la nostra ciutat, sinó també hi 
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ha un altre tema, que és la falta, la improvisació de l’Equip de Govern amb aquest tema de la lluita de 
plagues. Fa dos anys, fa dos anys, vostès varen disminuir la partida de 260.000 euros a 200.000 euros, i 
aquí en aquest Plenari la Regidora Llobera, ens va acusar de malbaratar els doblers públics. Bé, doncs 
d’aquests 200.000 euros que xerraven passen a 310.000 euros, o sigui passen a 50.000 euros més en la 
lluita de plagues, que tenia l’anterior Equip de Govern. I és per la lluita contra el moscard tigre, però és 
que el moscard tigre està detectat a Mallorca des d’octubre del 2012. Quan vostès varen fer aquests 
plecs, en juny de l’any 2014, podien haver previst també un augment de partida, per fer front en 
aquesta plaga, que és important i que està afectant, més que res a la zona de Ponent de la nostra ciutat. 
Per tant, nosaltres creiem que és una improvisació total i absoluta, una decisió arbitrària que varen 
prendre amb l’anterior empresa que tenia guanyat el concurs que externalitzava aquest concurs de 
lluita contra les plagues de ciutat, i realment creiem que és un gestió totalment nefasta, que estan fent 
amb aquest tema de la lluita de plagues a la nostra ciutat. I per tant, votem en contra, i a part també, 
també tenen una partida, tenen un altre partida, que, de la qual podrien fer ús, d’una disminució o una 
eliminació que és la subvenció de l’empresa que gestiona l’Escorxador privat de Palma, perquè saben 
perfectament que és una subvenció irregular, i que no es pot donar. Per tant, el nostre vot en contra, 
per tots aquests motius. Moltes gràcies.” 

 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos  
 
“1. Aprovar la modificació de crèdit n. 3, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials Aug.  C. def. 

19 31100 62900 SALUT.- MAPA DE RENOUS I PLA D'ACCIÓ (ACT. SERV) 0,00 20.250,00 20.250,00 

19 31120 22720 CENTRE S. REUS.- CONTR. PREST. LLUITA PLAGUES 0,00 60.000,00 60.000,00 

     80.250,00  

B) Disminució de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. anterior Dism. C. def. 

19 31120 44900 CENTRE S. REUS.- TRANSF. PREST. SERV. 422.747,00 80.250,00 342.497,00 

     80.250,00  

Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució” 
 
ESMENA DE RECTIFICACIÓ 
Per error material a la modificació de crèdit  n. 3 de crèdit extraordinari 
 
ON DIU: 
 
Aprovar la modificació de crèdit n. 3, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
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A) Augment de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials Aug.  C. def. 

19 31100 62900 SALUT.- MAPA DE RENOUS I PLA D'ACCIÓ (ACT. SERV) 0,00 20.250,00 20.250,00 

19 31120 22720 CENTRE S. REUS.- CONTR. PREST. LLUITA PLAGUES 0,00 60.000,00 60.000,00 

     80.250,00  

B) Disminució de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. anterior Dism. C. def. 

19 31120 44900 CENTRE S. REUS.- TRANSF. PREST. SERV. 422.747,00 80.250,00 342.497,00 

     80.250,00  

HA DE DIR: 
 
Aprovar la modificació de crèdit n. 3, de crèdit extraordinari i suplement de crèdit, finançat 
amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, 
quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials Aug.  C. def. 

19 17210 64000 SALUT.- MAPA DE RENOUS I PLA D'ACCIÓ (ACT. SERV) 0,00 20.250,00 20.250,00 

19 31120 22720 CENTRE S. REUS.- CONTR. PREST. LLUITA PLAGUES 250.000,00 60.000,00 310.000,00 

     80.250,00  

B) Disminució de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. anterior Dism. C. def. 

19 31120 44900 CENTRE S. REUS.- TRANSF. PREST. SERV. 422.747,00 80.250,00 342.497,00 

     80.250,00  

 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) 8 vots en contra (PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
21. Proposa d’aprovació de modificació de crèdit n. 3, de suplement de finançat amb baixes 
de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015 
 
Informe favorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. Aprovar la modificació de crèdit núm. 3, de  suplement de crèdit finançat amb baixes de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2015, quedant 
establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. inicials Aug.  C. def. 

11 15320 61100 VIES PUBLIQUES.- OBRES MANT. CORREC. VIES I CARRES 711.168,00 158.000,00 869.168,00 

     158.000,00  

B) Disminució de despeses    

Org. Pro. Eco. Descripció C. anterior Dism. C. def. 

14 16300 44900 TRANSF. CTES. EMAYA 16.826.412,62 158.000,00 16.668.412,62 

     158.000,00  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 

M
IQ

U
E

L 
B

A
LL

E
S

T
E

R
 O

LI
V

E
R

 2
3-

03
-2

01
5 

A
ct

a



 

- 21 - 

2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
COMISSIÓ D’URBANISME  
 
22. Proposta d’aprovació d’obrir un nou període d’un mes d’informació pública i participació 
ciutadana a  la documentació de la fase d’Informació, anàlisi i estudis complementaris, el 
document d’Avanç de planejament i l’Informe ambiental preliminar 
 
Informe favorable de la Comissió d’Urbanisme  
 
“PRIMER.- Obrir un nou període d’UN MES d’informació pública i participació ciutadana a  la 
documentació de la fase d’Informació, anàlisi i estudis complementaris, el document d’Avanç 
de planejament i l’Informe ambiental preliminar, mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial 
de les Illes Balears i en un diari de major circulació de la província a l’efecte de que es puguin 
formular suggerències i en el seu cas altres alternatives de planejament  per part de les 
corporacions, associacions  i particulars. 
 
Per assabentar-vos el podeu examinar a la Secció d’Informació Urbanística de l’Àrea 
d’Urbanisme i Habitatge (Av. Gabriel Alomar, núm. 18, baixos, Edifici Municipal de les 
Avingudes). 
 
Dins l’esmentat termini de es poden presentar els suggeriments que es considerin pertinents 
mitjà escrit dirigit al Molt Honorable Sr. Batle, i presentat al registre general de les Oficines 
municipals d’Atenció a la Ciutadania (la ubicació de les quals es pot consultar a la pàgina web) 
o a les dependències a que es refereix l’article 38.4 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, 
LRJPAC, en la redacció donada per el RD Llei 8 /2011,d’1 de juliol.  
 
SEGON.-Posar a disposició dels ciutadans un enllaç a la plana WEB de l’Ajuntament . També 
per poder presentar suggeriments per correu electrònic mitjà la pagina WEB, Area 
d’Urbanisme i Habitatge, revisió del Pla general d’Ordenació Urbana, a la següent direcció -
rpgoupalma@palma.es- o per via telemàtica amb certificat digital, emplenant la sol·licitud. 
 
TERCER.-Donar trasllat als serveis municipals que puguin veure's afectats”.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
3.3. PROPOSICIONS D’INICIATIVA POPULAR 
(No n’hi ha) 
 
3.4 PROPOSICIONS DELS GRUPS POLÍTICS 
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INTERVENCIONS ENTITATS AL PLE ORDINARI DE 26 DE FEBRER DE 2015  
 

SOL·LICITUDS INTERVENCIONS A PROPOSICIONS  
 
- La Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Fútbol Base de Mallorca (CIF G-57621427) 
 Punt 26   (Yusmely Coronado) 

Punt 29  (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 35  (Pere Felip Buades)  

 
- Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina (CIF G-57301814) 

Punt  25  (Francisco Fernández Ochoa)  
Punt  26  (Pere Felip Buades) 

 
- Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB (CIF G-079893169) 
 Punt 26   (Francisco Fernández Ochoa) 

Punt 40   (Pere Felip Buades) 
 

- Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci (CIF G-57247033) 
Punt 27   (Francisco Fernández Ochoa) 
Punt 32   (Pere Felip Buades) 
 

- La Unión de Asociaciones de Mallorca (CIF G-57472045) 
Punt 31   (Pere Felip Buades) 
Punt 37   (Francisco Fernánez Ochoa) 

 
- AA. VV. Es Jonquet (CIF G-07222342) 
            Punt 39  (José Balaguer Siquier) 
            Punt 42   (José Balaguer Siquier) 

 
- Associació de temps lliure Escola Ara ANEM Teixit Associatiu  (No consta al RMEC) 
 Punt 23 (Francisco Cano Correoso) 

 
-  Asociación de vecinos del Arenal – Playa de Palma (CIF G-07586033) 
 Punt  35  (Francisco Nogales Anca)  
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Buenos días Sr. Alcalde, Señores Regidores. La Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Fútbol Base 
de Mallorca critica, con la máxima dureza, la antisocial política seguida, incomprensiblemente, por el 
Equipo de Gobierno del Partido Popular del Ayuntamiento de Palma en contra de las entidades 
ciudadanas, a las cuales, en toda esta grisácea legislatura, no se les han dado facilidades. Al contrario, 
han puesto en su camino todo tipo de obstáculos, al parecer, para debilitarlas y dejarlas con escasa 
capacidad de maniobra. ¿Tanto miedo les tienen? El PP de Cort se ha convertido, por méritos propios, 
en el número 1 de los recortes más dictatoriales y antidemocráticos que se recuerdan en Cort, desde 
que estamos en democracia, con la intención, pensamos, para descolocar y pisotear, como quien dice, 
los derechos del pueblo, representado por asociaciones de vecinos, clubs de la tercera edad, 
federaciones, etcétera. Pero nuestra entidad, en este final de legislatura, no va a consentir que el PP nos 
tome por “el pito del sereno”. ¡Faltaría más! Vamos a mostrar las garras, democráticamente, por 
supuesto, y vamos a airear por doquier esta política autocrática que atenta contra nuestros derechos. El 
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actual PP de Cort se ha pasado de la raya. Pero, alerta. Ha ido a por lana. Pero tenemos la corazonada 
que podría salir trasquilado perdiendo la mayoría absoluta en mayo. ¡Viva el movimiento ciudadano!” 
 
Punt 29 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyors i Senyores Regidors. Tenim ara la oportunitat, a través d’aquest 
debat damunt de biblioteques públiques, de dinamitzar-les per posar a l’abast del major nombre de 
persones possibles la lectura pública en qualsevol suport, ja sigui paper o digital. Dinamitzar les 
biblioteques vol dir també control, iniciativa, supervisió perquè els continguts de les biblioteques 
municipals siguin actualitzats, moderns i sobretot propers al ciutadà. La difusió de la cultura a qualsevol 
etapa de la vida de les persones dona uns fruits formatius i d’entreteniment com no ho fa cap altre 
servei social i públic. Els llibres editats en paper, segons ens indica l’estadística continuen essent el 
primer motiu de préstec bibliotecari, però no hem d’oblidar que les tecnologies i la seva facilitat per 
accedir-ne a elles estan marcant cada vegada més l’edició digital, sigui en CD, DVD o altres suports. Per 
tant s’ha de tenir en compte aquest pes específic entre el foment de la lectura pública. Considerem que 
s’ha de reglamentar la coordinació entre biblioteques públiques, s’ha de reforçar el protagonisme de les 
biblioteques públiques dedins de la societat mallorquina, crear opinió i donar sortides a unes necessitats 
culturals, d’aprenentatge de la nostra societat que si no bé determinada i promocionada per les 
instàncies públiques és molt fàcil que s’oblidi que existeixen. Moltes gràcies.” 
 
Punt 35 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Fútbol Base de 
Mallorca: 
 
“L’associació de Ex Jugadors i Ex Jugadores de Futbol Base de Mallorca, som de la opinió que la maleïda 
crisi econòmica, generada pel salvatge i despietat capitalisme, que és un autèntic càncer per a la classe 
treballadora, ha afectat, especialment, a l’Estat espanyol, en mala hora baix la nefasta batuta del Partit 
Popular, als majors de 45 anys. I a Palma tenim un clar exemple d’això, i l’Equip de Govern de Cort sense 
cercar alternatives dignes i reals. Es tracta de gent que té que malviure passant les de Caín. I perquè 
s’assabentin bé, senyores i senyors de l’Equip de Govern del Partit Popular de Cort, els senyalarem que, 
per exemple, a països pobres com a Cuba, Bolívia, Veneçuela, Equador, etcètera, aquestes inacceptables 
injustícies socials no passen. Al contrari, la classe treballadora està protegida pels governs dels 
mencionats països, mentre el Partit Popular, contra tota lògica, passa, olímpicament, dels aturats de 
llarga duració. Aquest és un col·lectiu que es veu abocat a la pobresa, a les malalties mentals, a la 
marginació social, a la desesperació en un Estat que diuen és un Estat de dret, i millor seria dir un Estat 
sense drets, repeteixo, un Estat sense drets, sobretot per les capes més desfavorides de la nostra soferta 
societat. Res més i moltes gràcies.” 
 
Punt 25 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle. Las fiestas populares tienen un marcado sentido social, histórico, identitario 
de las poblaciones. Estamos ante un nuevo fenómeno que es la mera expresión en público de la falta de 
este arraigo popular y de las tradiciones. Es una contestación automática a la falta de interés público en 
festejar como se ha hecho desde siempre, ocupando la vía pública, haciendo partícipe al pueblo de las 
actividades festivas del municipio. El Ayuntamiento cada año se aleja más de la propia población a la 
que debe representar. Los nuevos movimientos utilizan el cauce de la expresión participativa, vacía de 
estos contenidos, sin más finalidad que la diversión por la diversión. ¿Dónde está la cultura? Y esto es 
visto por algunos grupos políticos como ejemplo insumiso, rebelde, de acción directa del pueblo que 
reivindica el espacio público para sí, cuando el Ayuntamiento no se encarga de su función de ordenar el 
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festejo de acuerdo a estas tradiciones que decimos, que han sido las de siempre. Piden paso, cada año 
son más, algunos partidos políticos, que solicitan el debate plenario al respecto, estamos hoy en ello, 
favorecerles sin impedimentos administrativos, sin sanciones, en definitiva sin ningún tipo de control 
para este tipo de movimientos, cuando las entidades administrativas y ciudadanas, estamos 
completamente sometidas a la más completa inseguridad jurídica cada vez que tenemos que afrontar 
un festejo popular. Estamos en un momento en el que 20 vecinos de una barriada tienen que pedir más 
permisos administrativos y solicitudes de ocupación del espacio público, que 2.000 personas que 
decidan congregarse por Internet o porque así lo han decidido cada año a las mismas puertas de un bar, 
que les sirve de referencia. Muchas gracias.” 
 
Punt 26 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“A criteri de l’associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina, l’actual Equip de Govern del Partit 
Popular de Cort, en lloc de facilitar la sagrada tasca de les entitats ciutadanes, contra tota lògica, s’ha 
convertit en el seu botxí fent-los, a diferents nivells, la massa i el cullerot, marginant-les, fent-les la 
traveta amb el fi de convertir-les en un zero a l’esquerra. Segons pareix, el moviment ciutadà li molesta 
al PP, el considera un destorb, un enemic al que convé posar-li el cascavell, la mordassa i enviar-lo a 
Liorne o a Son Tritlo. I per citar un exemple, posarem damunt la cobretaula el cas del Centre cultural de 
Santa Catalina. Per començar, el PP de Cort, en els seus tres primers anys de legislatura, ha incomplert, 
de forma gravíssima, i prenc que la oposició ha de prendre nota d’això i investigar, el Reglament de 
Centres Culturals, passant-se com aquell que diu, per allà on no diem, l’article número 9 d’aquest 
Reglament,  que mandata que l’Ajuntament convocarà una reunió del Consell de Centre, o sigui, a les 
entitats ciutadanes que l’integrin, una vegada cada tres mesos. Idò bé, en els primers tres anys de 
mandat del PP només s’han convocat tres reunions, en lloc de dotze, que eren les que s’havien d’haver 
convocat. Que passa amb les nou restants? Senyors de l’oposició, investiguin el perquè ens han deixat 
nou mesos. I per més inri de la darrera reunió, en la qual no es xerrà per res del nou Reglament, encara 
esperem, d’asseguts, l’acta. I, a damunt, diuen ara, que al cab d’un any, que si volem que volem l’acta, 
anem a cercar-la. I com se sap les actes s’entreguen a la pròxima reunió, la qual mai s’ha realitzat. 
Demencial! Quina cara més dura i quin tarannà més caciquil! I el nou Reglament, segons tenim entès, 
deixa al mateix completament buit de contingut per a les entitats ciutadanes. El qual s’ha elaborat a les 
esquena nostra. Investiguin Senyors de l’oposició MÉS i PSOE. En una paraula, que les entitats 
ciutadanes, per el PP de Cort, no pintem una regadora. I en vista d’aquesta paranoica política del PP, en 
contra del moviment ciutadà, o sigui, en contra del poble, ens demanem, tal vegada, es creu l’Equip de 
Govern del Partit Popular de l’Ajuntament de Palma que és la Santa Inquisició o el III Reich? No veuen 
vostès que s’han convertit en els nostres fossers? Sort, sort, sort, que maig està darrera del cantó. Res 
més i moltes gràcies.” 
 
Punt 26 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“Honorable Sr. Batle, Senyors regidors. A continuación de lo que hemos dicho, si se favorece a las 
nuevas entidades sin ánimo de lucro que se favorezca igualmente a las entidades ciudadanas, que año 
tras año han visto decaer las festividades. San Antonio este año ha sido lamentable, pone en evidencia 
ese tránsito entre lo de siempre y lo nuevo, entre la tradición y la ocupación de la calle porque sí. Hay 
otras ciudades que son un ejemplo vivo de ocupación del espacio público para la diversión, que 
mantienen su actitud de protesta y la tradición al mismo tiempo, forman parte de movimientos 
organizados que saben cómo actuar para divertirse al mismo tiempo que sirven a la tradición, pues 
tenemos mucho que aprender de estas ciudades mediterráneas, abiertas al uso público de las ciudades, 
algo que debe favorecerse durante todo el año, en cada momento en que proceda, pues de hacerlo solo 
para asociaciones puntuales se corre el riesgo del descontrol, de entender que la nueva festividad es la 
reunión festiva de la masa, sin más finalidad que la de congregarse públicamente para nada. Esto nos 
lleva a valorar las festividades de Palma tal y como vienen produciéndose en los últimos años, 
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repetimos, se alejan del pueblo, el pueblo cada vez se identifica menos con ellas y cuando eso sucede es 
el primer paso para la degradación, la responsabilidad es la del Ayuntamiento; pero también la de 
quienes han visto en la expresión festiva una oportunidad para reivindicar políticamente su no 
adscripción a las fiestas, el ser antisistemas de un sistema que para ellos ha dejado de funcionar pero al 
que solo aportan la reivindicación al más puro estilo festivo, sin ánimo de lucro sí; pero también sin 
ánimo de mejorar la convivencia ciudadana. Deben darse los dos tipos de ánimo, de lo contrario se pide 
actividad reivindicativa bajo excusas de que no le cuesta dinero al Ayuntamiento, y si el Ayuntamiento 
cede en esto, la anarquía de las fiestas, estaremos ante su total degradación al modo en que siempre las 
hemos entendido hasta ahora. Ya no habrá más San Sebastián, ni festes de verges, sino San Canut y San 
Bar de la esquina. Muchas gracias.” 
 
Punt 40 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“La Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, és 
de la opinió que en les societats civilitzades és impensable que es deteriorin els aiguamolls per a noves 
construccions, per descomptat quan, com en el cas de Ses Fontanelles, s’aixecarà un nou centre 
comercial que suposarà una ganivetada a tot el petit comerç, especialment en les zones de l’Arenal i Can 
Pastilla. Sí, sí, sí, aquest centre comercial serà la sentència de mort, repeteixo, la sentència de mort pel 
petit comerç. A més, al nostre criteri, la construcció del centre comercial de Ses Fontanelles incompleix 
el Pla de Vigilància Ambiental, per lo que considerem que entraria dins dels presumptes delictes penals. 
Aquestes obres, pensem, són un autèntic atemptat mediambiental i, a més, afecta a les espècies 
protegides que fan niu en el aiguamoll. I, per altre part, considerem que aquest model de centres 
comercials és irresponsable i incoherent. Ses Fontanelles, amb 38 hectàrees, és la major zona humida 
que queda a Palma, i la més grossa del sud de Mallorca i que, pesi en els distints processos de 
transformació i degradació, manté encara un notable valor ecològic i paisatgístic. I conté nombroses 
espècies i hàbits naturals d’importància comunitària, com la Limonium Barceloi, una espècie inclosa a la 
llista roja nacional perquè només es troba en aquest lloc en tot el món, i li dona a la zona un valor 
extraordinari, junt amb altres espècies com els tamarindes, protegits per la Comunitat Autònoma 
mitjançant el Decret 75/2005. Per finalitzar, en total s’han identificat a prop de 250 espècies vegetals, i 
en quant a la fauna, és també abundant en invertebrats. O sigui, que és bastant evident que el 
manteniment d’aquesta diversitat és totalment incompatible amb el projecte d’urbanitzar la zona. Res 
més i moltes gràcies.” 
 
Punt 27 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes Temps d’Oci: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors. L’Associació Garau-Columnes, m’ha demanat 
que per favor expressi la seva preocupació pel tema següent, que és el de la targeta bàsica d’aliments. Si 
en 2015 se solicita una ampliación de los beneficiarios de la tarjeta básica de alimentos significa varias 
cosas, primero que la tarjeta funciona y segundo que por desgracia hay más gente que la necesita. La 
idea de dotar de presupuesto público la compra de alimentos es propia de las economías de 
subsistencia o de guerra, en definitiva comprar con dinero público el alimento de las personas 
necesitadas para que no les falte, demuestra que las Administraciones están desbordadas. Se han 
pasado de niveles de pobreza estabilizados según la Unión Europea a que miles de familias enteras se 
vean afectadas por la peor crisis que hemos padecido desde la Guerra Civil, las Administraciones no dan 
abasto para repartir alimentos, los bancos de alimentos están desbordados en las peticiones que 
reciben y las grandes superficies comerciales, en lugar de involucrarse en esta lucha lo que hacen es 
mirar criterios de venta que, al final, si ponen alimentos gratuitos en la calle lo que sucede es que les 
perjudica en sus cuentas de resultados y por tanto no quieren ayudar. Si tenemos que ampliar el 
número de beneficiarios respecto de ejercicios anteriores, quiere decir que desde 2007 no se ha 
calibrado bien a cuánto podría llegar el número de afectados y, sobretodo, qué requisitos debe cumplir 
el pobre en este caso, para tener acceso a los alimentos básicos. Que había pobres en 2007 como ahora 
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en 2015 está claro, que ahora sean más pobres que antes también es lógico, que se determinen ahora 
como antes sus necesidades ya se hizo, entonces por qué se amplía esta petición, sencillamente porque 
se expiden tantas tarjetas como presupuesto público se dedica, ampliar a más personas la tarjeta 
significa más presupuesto público dedicado a los pobres. Para unos hemos salido de la crisis, para otros 
hay que dar dinero público directamente a los pobres como solución de supervivencia; pero negar la 
crisis, como atenderla con dinero público, pone en evidencia los déficits de la gestión pública de este 
Ayuntamiento, tanto de los conservadores como de las izquierdas que proponen paliar la pobreza, 
solamente con dinero público. ¿Dónde están las alternativas? Está claro que ni a unos ni a otros les 
interesa cambiar el sistema, dar tarjetas básicas de alimentos es símbolo de progresismo para algunos 
de Ustedes, pero no proponer más alternativa que una solución de guerra para los pobres deja mucho 
que desear, es símbolo de inoperancia. No es tracta de condonar deutes, ni de subvencionar la pobresa, 
sinó la d’habilitar un sistema assistencial sanitari i alimentari suficient per a donar cobertura als 
desemparats per la crisi, mentre es proposen i busquen nous jaciments d’ocupació per a ocupar a qui 
han perdut el seu únic modus vivendi, que avui en dia és el treball. Moltes gràcies.” 
 
Punt 32 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“L’Associació de Veïnats Garau-Columnes-Temps d’Oci és de la opinió que l’egoisme fa estralls i els més 
poderosos, aquestes elits tan minoritàries, tenen la capacitat d’empobrir-nos a tots i malmetre la 
convivència. El tema de la Casa Llarga i el encadenament d’aquest gran humanitari i gran cristià, 
repeteixo, aquest gran humanitari i gran cristià que és en Jaume Santandreu és un clar exemple. 
L’enriquiment material com a objectiu suprem, tan proclamat en èpoques de vaques grasses, és d’una 
pobresa mental supina. Parlem del informe de la pobresa. Seguiment del indicador de la pobresa i 
exclusió social a Espanya, que elabora la xarxa europea contra la pobresa. Desmentint la propaganda 
oficial del Govern, les dades són molt lletges i no milloren les comparatives (2009-2013) sinó que les 
empitjoren. Per a les Illes Balears. Només superades en dades dolentes per les ciutats autònomes de 
Ceuta i Melilla, el retrat resulta esquizofrènic. En la nostra aportació al PIB espanyol són motors de la 
creació de riquesa i, en canvi, generem major pobresa interna. Una de cada deu persones de les Balears 
està condemnada a malviure en carència material severa. Uep, no anem bé! Que passa aquí? Les causes 
són múltiples, però una és la mala distribució dels recursos propis. No obstant la evidència, el silenci 
global davant aquesta injustícia és clamorós i troba barra de cap en els poders fàctics del món econòmic 
illenc i en la inoperància més absoluta dels polítics que han governat i governen. Ah, i també a una 
societat que viu a la inòpia. Per lo tant l’exclusió social és real, i els qui ens imposen les solidaritats són la 
casta, i, amb una expressió més eufemística, els elits extractives. Res més i moltes gràcies.”   
 
Punt 31 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Sr. Batle amb aquest sistema ens dur de capoll vostè. La Unió d’Associacions de Mallorca no pot 
consentir, que la casa del gloriós i heroi, repeteixo, gloriós i heroi batle republicà de Palma Emili Darder, 
encara estigui en mans dels militars. Pensem que la figura d’Emili Darder i Cànaves es va engrandint així 
com van passant els anys, bàsicament per la vigència dels seu pensament. Emili Darder va morir 
afusellat el 24 de febrer de 1937. Aleshores tenia 41 anys i era un prestigiós metge de família benestant, 
cap de la Secció d’Epidemiologia del Institut Provincial d’Higiene, que des del decenni de 1920 havia duit 
a terme una rellevant tasca científica i també cultural. El 1931 va ser elegit regidor de l’Ajuntament de 
Palma i des de llavors, primer com a president de les comissions municipals de Sanitat i de Cultura i 
després com a batle, impulsà una considerable millora dels equipaments educatius, sanitaris i culturals 
de la ciutat de Palma, especialment per afavorir els sectors populars, que eren els que tenien unes 
condicions de vida més precàries. El 1929, Darder publicà, en forma d’opuscle, el treball El Diagnóstico 
de la Difteria. El 26 de febrer de 1930 Emili Darder fou l’encarregat de fer la sessió inaugural de la Reial 
Acadèmia de Medicina i Cirurgia amb la conferencia “Epidemiología de la Difteria”. Las antiguas 
dificultades para su profilaxis y el actual valor de su vacunación. Que va ser publicada en forma de llibre. 
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El 10 d’abril de 1930 en el cicle de conferències que organitzava la societat Salut i Cultura a la Casa del 
Poble de Palma, Emili Darder, com a cap d’Epidemiologia, oferí una xerrada sobre l’avanç de la sanitat i 
la democràcia. Per finalitzar, direm que, el 24 de febrer de 1939, aquest gran republicà que fou Emili 
Darder, assegut perquè no s’aguantava, fou afusellat. Havien assassinat un home moribund, de 41 anys, 
que no es podia mantenir dret. Res més i moltes gràcies.” 
 
Punt 37 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unión de Asociaciones de Mallorca: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors Regidors. La Unió d’Associacions de Mallorca, sempre ha 
estat contrària a la privatització d’AENA, encara que sigui en part. Però a dia d’avui, com que lo que s’ha 
de menester són doblers, diem lo següent: la privatització d’empreses públiques ha estat una constant, 
tant en governs socialistes com conservadors. Prendre una decisió d’aquest tipus respon a criteris 
d’oportunitat però també estratègics. Fins ara pareixia normal que l’Estat tingués control damunt de la 
gestió pública dels aeroports, entesos com a peces clau de la comunicació i la logística. Basta fer 
memòria dels incidents que varen posar en evidència el col·lapse que podrien patir els usuaris 
d’aeroports, davant d’una vaga salvatge o d’un accident perillós en aquestes instal·lacions públiques. La 
lògica idò aconsella una gestió pública completa perquè AENA és qualque cosa més que gestionar 
l’aparcament de l’aeroport. AENA és una garantia estatal de que l’aeroport de Palma i els nacionals 
funcionen. Quan xerrem de privatització xerrem de privatització del capital d’AENA, no xerrem de 
privatització de part del servei, o de que aquest servei concret dels que presta AENA sigui privatitzat, 
sinó que fonamentalment xerrem d’economia. El Govern Popular pretén introduir elements competitius 
millorant la gestió, o només vol fer caixa amb un servei que dona beneficis? Ja veiem que amb una 
privatització no hi ha garantia de millores de gestió, perquè s’obri la porta a la inversió privada, a capital 
privat que compra la part venuda per l’Estat, però l’efectivitat del servei és exactament la mateixa. En 
quant als beneficis, no estan directament relacionats amb l’explotació d’aquest negoci públic, sinó 
directament amb el nombre d’usuaris que han de pagar de manera obligatòria les taxes imposades. Si 
demà l’Estat, com ha passat a Alemanya, diu que les autopistes tenen peatge i que els usuaris han de 
pagar una taxa per la seva utilització, que reverteix al seu manteniment, evidentment farem un negoci 
públic de les autopistes amb beneficis. Igual li passa a AENA. Però si ja no és lògic vendre accions 
públiques en temps de crisis quan xerrem de negocis productius, encara és pitjor si veiem que AENA és 
un servei públic que s’ha de prestar independentment de si és públic o privat, això vol dir en definitiva, 
que si privatitzem AENA per tenir ingressos en temps de crisis, però no es comparteix el cost de la 
responsabilitat del servei, li donarem el servei a empreses inversores, i el cost de resoldre aquest 
problema, continuarà essent com sempre dels mallorquins. Congestió i privatització en part sí, però 
assumint aquestes responsabilitats per part de les empreses privades inversores. Moltes gràcies.” 
 
Punts 39 i 42 
 
Sr. Balaguer Siquier, representant de l’Associació de Veïnats Es Jonquet: 
 
“Sr. Batlle, senyores i senyors. Em desviaré una mica del que pensava dir. Per ventura pecaré una mica 
d'ingenu. No ho sé. Però són unes reflexions, que he fet mentre venia cap aquí. Crec que mostren els 
pensaments d'associacions de veïnats i de molts de ciutadans. Quasi l'únic que demanem els ciutadans 
per cadascun dels nostres barris, és poder participar en les decisions que es prenen i afecten a les 
nostres barriades. Demanem transparència, que quan s'hagi de fer un projecte, per petit que sigui, i 
afecta a les diferents barriades, es convoquin els veïnats  i a les seves associacions de veïnats dels 
diferents barris, per recollir idees. I que siguin els tècnics, els que considerin si són adients i  factibles 
sense arbitrarietats. Els ciutadans volem poder participar del disseny de la nostra Ciutat. Per ventura 
tindrem idees que no són factibles, o no consideren la ciutat com una unitat, com un conjunt. Però que 
s’argumenti, de manera raonada, el perquè no s’accepten aquestes idees. La ciutat, els barris són per les 
persones que hi viuen. És això el que ha de defensar l’Ajuntament. Després vindran els interessos dels 
visitants residents o no a aquestes barriades. La ciutadania vol intervenir en les decisions, com passa a la 
majoria de les democràcies. El votar, no és un xec en blanc per a què el governant de torn faci el que 
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vulgui. Ha d'escoltar les idees de l'oposició, i dels  ciutadans. Els que els han votat i els que no. És per 
això que demanem reunions amb els tècnics i els polítics  que dissenyen la nostra Ciutat. Ara passaré a 
llegir lo que pensava dir: l'Associació de veïnats d'Es Jonquet, demanem poder participar activament en 
el disseny del PEP que afecta la nostra barriada, a més a més volem tenir tota la informació de com van 
els treballs per redactar-lo. Continuem demanant el que hem demanat des de sempre: Que no es foradi 
el talús, els Terrers, que pareix que no es farà. Que es preservi la seva façana natural. Sempre hem 
defensat que no es fes aquest desbarat, i que es protegís completament la plataforma geomorfològica 
que sustenta el barri. Que es preservin les tipologies tradicionals del barri, especialment a les noves 
promocions: petites parcel·les amb habitatges unifamiliars de planta baixa o plurifamiliars amb dos 
habitatges de planta baixa i pis. Que es respecti la tipologia d'illetes tancades, és a dir, ens oposem a la 
tipologia dels polígons d'habitatges, una tipologia totalment estranya al barri. Que es respectin els usos 
tradicionals: petit comerç i habitatges, i si hi ha d'haver qualque pàrquing, si és que la llei de patrimoni 
ho permet,  el model seria d'una escala similar o inferior a l'existent al carrer dels Hams (devers 35 
places i ja impacta bastant). Ens oposem a què els aparcaments passin per davall dels carrers i zones 
públiques, i demanem que les entrades i sortides formin part de la façana dels edificis. Com es desprèn 
de tot això: no volem un pàrquing de rotació i volem saber exactament quantes de places es pretenen 
fer amb aquest nou PEP (si és que en volen fer cap). Demanem que tal i com obliga la declaració de BIC 
les visuals d'Es Jonquet es respectin i quedin protegides, del centre històric i la mar cap al Jonquet i 
viceversa, per tal que quedi protegida la imatge i la carena d'Es Jonquet. Demanem que els molins 
conservin l'ús sociocultural que avui encara tenen, no volem que la zona dels molins acabi essent un 
focus d'atracció de l'oci nocturn. Això dificultaria  la convivència al barri, a més a més de ser una pèrdua 
per a la realització d'activitats culturals. Demanem que no es faci demagògia amb l'augment de metres 
quadrats de les zones verdes. No és el mateix 16 zones verdes de 100 metres quadrats que una de 1500. 
Demanem també que la disposició dels habitatges en illetes tancades, i que es recuperi la disposició 
inicial prevista en el PERI de 1985 dels habitatges a la zona dels Rentadors. Considerem que respecta les 
visuals protegides pel BIC i proporciona un millor aprofitament de la zona verda que en resulta. Fins ara 
totes les obres públiques que s'han fet en aquesta comunitat han tingut un sobre cost, duplicant moltes 
d'elles el cost previst inicialment. Per favor, que no ens vulguin passar amb cançonetes amb el sobre 
cost que el que demanem tindrà per les arques públiques. Si l'Ajuntament hagués escoltat el que la 
plataforma Salvem Es Jonquet ha defensat des del principi, el PEP ja estaria fet i aprovat pels tècnics del 
Consell. S'haguessin estalviat temps i doblers. Acabo ja, volem tornar a incidir en que el trespol de mig 
Jonquet no ha de desaparèixer substituït per un pàrquing, a més de la façana dels Terrers volem que es 
conservi la seva plataforma geomorfològica. Acabo ja, acabo ja.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sí, sí, ha acabat ja, ha acabat de més de 30 segons. Gràcies.” 
 
Punt 23 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure Escola Ara ANEM Teixit Associatiu: 
 
“Hola buenos días. Alcalde de Palma, Concejales, público en general. Acudo una vez más a este Pleno 
para denunciar las injusticias que el mal Gobierno de este Ayuntamiento provoca. Y esta vez voy a 
centrarme en un caso particular. Desde hace ya 5 meses, una pareja resiste heroicamente al frío de la 
época, metidos en una tienda de campaña en frente del Consell Insular de la calle General Riera. Sus 
nombres son Aisa y Milud. El motivo de su gesto es reclamar que les sean devueltos sus tres hijos 
menores de edad, uno de ellos de sólo año y medio de vida. En un momento dado la asistenta social que 
los atiende, decidió ordenar el internamiento de los críos en centros de acogida distintos. El motivo que 
dio era la falta de ingresos de la pareja y por tanto la imposibilidad de mantener a los niños. He hablado 
con Milud y Aisa y ellos me han dicho que aunque sólo sean los 420 euros de la ayuda, tienen ingresos y 
que eran suficientes para mantener a los niños. En estos momentos en Palma existen cientos de casos 
similares al suyo y con menos ingresos, y aún así continúan con sus queridos hijos en casa. Milud y Aisa 
demuestran además ser personas equilibradas y responsables. ¿Por qué sino llevan tantos meses 
resistiendo día y noche, haga frío o haga calor en la calle, con pancartas denunciando su situación bajo 
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una sencilla tienda de campaña? ¿Qué otra cosa les lleva a hacer lo que ninguno de nosotros aguantaría 
si no fuera por el amor de unos padres por sus hijos? Unos padres a quienes les ha sido arrebatado lo 
más valioso que tenían. Y llamo aquí a vuestro sentimiento de amor como padres y como madres. Y 
también quiero hacer saber la situación crítica. Perdón, perdón, perdón, perdón, para que os pongáis en 
la situación de dos padres que llevan 5 meses sin estar con sus hijos. Los niños han intentado huir de los 
centros de acogida, no soportan seguir allí. Policías uniformados acudieron a la tienda donde Eduardo y 
Aisa se alojan, como si fueran a la búsqueda de unos terroristas, para averiguar si la niña estaba con sus 
padres. Los padres no han recibido hasta hace sólo un mes, respuesta por escrito del motivo por el cual 
los niños les han sido arrebatados. Se habla de un supuesto informe que mencionar irrecuperabilidad 
parental y nula conciencia del problema. La asistenta social acumula muchos más casos de maltrato y 
mala profesionalidad con las personas que atiende. Y sin embargo nada se ha hecho desde altas 
instancias para esclarecer los hechos y tomar las medidas oportunas. Además ahora a Aisa y Milud les 
deniegan el régimen de visitas, y el IBAVI pide que devuelvan las llaves de su casa porque ya no tienen 
niños con ellos. Por otra parte han pagado los 380 euros mensuales de alquiler puntualmente. Es simple 
maldad y crueldad lo que se hace con ellos. Se sabe por muchos otros casos de los maltratos que 
reciben los niños en los centros de acogida, de la falta de cuidado por parte de los monitores que los 
atienden. Es un escándalo y ustedes lo encubren. ¿Cómo es posible que Milud y Aisa lleven 5 meses 
frente al Consell con pancartas, viviendo en una tienda de campaña y ustedes no se hayan dignado en 
dar una solución? Es la prueba más clara de su total desinterés, ineficacia e insensibilidad. Devuelvan sus 
niños a Milud y Aisa. También quiero hacer saber de la situación crítica por la que paso en estos 
momentos. Perdón. Las condiciones laborales de mi mujer han empeorado y yo no tengo trabajo. Y 
tengo gastos a los que me cuesta ya mucho hacer frente. Debo un mes de alquiler y debo 250 euros en 
facturas de teléfono. Venir hasta aquí me ha sido casi imposible porque no tengo ni para pagar el bus. 
Anímicamente estoy muy abatido y lloro muchas veces de impotencia. No hay derecho a lo que nos 
estáis haciendo, sin trabajo ni ayudas. Y como yo muchísima más gente. Hasta que cobre el día 10 no 
tengo para comer. Necesito ayuda. Pero pese a todas mis limitaciones yo sigo y seguiré aquí, 
denunciando la injusticia que hay en este país.” 
 
Punt 35 
 
Sr. Nogales Anca, representant de l’Asociación de vecinos del Arenal-Playa de Palma: 
 
“Buenos días a todos. Buenos días. El punto 35, sobre reinserción laboral para mayores de 45 años. Ante 
la preocupación social de desempleo, sobretodo para estos mayores de 45 años, hemos podido 
observar desde nuestra asociación vecinal, que es un colectivo que sufre la preocupación de no saber a 
donde acudir, para lograr que alguna empresa pueda contratarlos. Hechas algunas encuestas desde 
nuestra asociación, a este colectivo de entre 35 y 45 años, y recogiendo información sobre la forma que 
utilizan para encontrar un puesto de trabajo, nos hemos dado cuenta de que muchos recursos para 
encontrar empleo, se pierden por no saber la ruta adecuada de búsqueda. Buscamos y vemos que 
aunque existe Palma Activa, para estos menesteres este departamento muchas veces no se sabe como 
utilizar por estos desempleados. Hay una cantidad de organismos y fundaciones tales como 
Fundaciones: Rand Stad, Europamundo, Adecco, etcétera, etcétera, que ofrecen asesoramiento y 
orientación, ayudas para adaptar el desfase profesional que se ajuste a los nuevos puestos de trabajo 
que se ofertan, incluso con listados concretos de empresas que demandan cierto personal. Por este 
motivo hemos llegado a la conclusión de que muchos de estos desempleados, por falta de información 
de la demanda, están en situación de paro. Se nos ocurre que si hubiese una entidad que llevara a las 
barriadas todo este paquete de aportaciones, haciendo puntos de información en los diferentes Centros 
de Educación para Adultos (CEPAs) u otros centros similares con un calendario de información, cada 
quince días por ejemplo. Todos estos recursos que existen estarían bien aprovechados. También hemos 
recogido la información de que hay parados que no pueden pagarse un curso de adaptación o 
formación, ya que sus ayudas sociales económicas son muy limitadas, por lo que pedimos que sean a 
gratuidad. Muchos parados se harían pequeños empresarios autónomos dentro de este margen de 
edad, pero les asusta montarse un pequeño negocio por que los impuestos se lo comen. Hay que tener 
en cuenta que el abrir un pequeño negocio tiene unos gastos fijos insalvables, tales como alquiler del 
local, energía eléctrica, seguro, Seguridad Social, etcétera. El impuesto del IVA soportado es necesario 
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para que se pague en toda actividad económica, no es lo mismo que el IVA repercutido, sobretodo con 
los módulos, por lo que no debería tributarse a estos, y con ello se mantendrían los gastos de Seguridad 
Social, que descargaría a este organismo de tener que pagar el llamado paro a muchos desempleados. 
Hay un refrán que dice: la avaricia rompe el saco, en este caso el ansia recaudatoria se convierte en la 
fábula de la pescadilla que se come la cola. En España el pequeño empresario no tiene las ayudas que 
otros países de la Unión Europea tienen, y poca gente se atreve a montar un negocio unipersonal. 
Creemos que hay vías para desacelerar la caída de empleo, por lo que animamos a que este Consistorio 
ayude a trasladar a los órganos competentes de nuestra administración, las angustias que afectan a 
estos colectivos, y que se busquen soluciones con formulas simples para el mantenimiento de estos 
puestos de trabajo. Repetimos, hacer llegar la información de los recursos de todo tipo, a este colectivo. 
Muchísimas gracias.” 

 
PUNTS 25 I 26 DEBAT CONJUNT  
25. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a les festes populars de Palma 
(53/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a presentar en el termini  màxim 
de trenta dies, un procediment senzill per a l’aplicació de la nova normativa d’activitats a les 
diferents federacions de veïns i veïnes de la nostra ciutat. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a assumir la programació anual de 
les diferents festes populars, desenvolupades per les diferents federacions i associacions de 
veïns i veïnes de la nostra ciutat com de titularitat pública, per a que no precisin d’assegurança 
de responsabilitat civil. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’assemblea de batles i batlesses de Mallorca a 
tractar a la seva propera reunió, l’aplicació de la  Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim 
jurídic d’instal·lació, accés i exercici d’activitats a les Illes Balears, als diferents municipis de la 
nostra illa i donar solucions, per afavorir les festes al carrer per part de les diferents entitats 
ciutadanes i demanar si escau, l’exempció de l’aplicació de la llei d’activitats autonòmica del 
Govern de les Illes Balears per a les festes populars” 
 
Queda sobre la taula 
 
26. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a facilitar les activitats de les entitats 
ciutadanes a Palma (73/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. L’Ajuntament de Palma insta al govern de les Illes Balears a modificar la Llei 7/2013 de 26 
de novembre de Regim Jurídic d’Instal·lacions, accés i exercici d’activitats a les Illes Balears per 
facilitar que les entitats ciutadanes sense ànim de lucre puguin organitzar activitats sense els 
grans dificultats actuals. 
 
2. L’Ajuntament de Palma, a través del departament de Participació Ciutadana, facilitarà a les 
entitats ciutadanes poder desenvolupar activitats de forma normal mentrestant no se modifica 
la Llei 7/2013” 
 
Queda sobre la taula 
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35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa al programa de reinserció laboral per 
als aturats de llarga durada majors de 45 anys (50/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
S’aprova per unanimitat la següent transaccional: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a presentar davant el SOIB, abans 
de dia 9 de març, la sol·licitud per a acollir-se a la convocatòria per l’any 2015 de subvencions a 
les corporacions locals destinades a contractar persones desocupades de molt llarga durada 
majors de 45 anys. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a acollir-se a dita convocatòria en 
funció de les seves necessitats i possibilitats, tant pressupostàries com d’organització, arribant 
aquesta primera convocatòria a un pressupost aproximat d’un milió d’euros.” 
 
23. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bases comunes en tots 
els plecs socials i educatius (571/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb 5 vots en contra (PP) i 4 a 
favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
  
“L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Benestar Social i a la Regidoria d’Educació a  
adoptar i executar immediatament els següents acords en relació als plecs dels concursos 
públics de les seves àrees:  
 
1. En el plec de prescripcions administratives, l’apartat de l’oferta econòmica a l’hora de la 
valoració de les propostes i de la selecció de l’adjudicatari serà com a màxim un  30% respecte 
a la puntuació total.  
 
2. S’inclogui l’exigència d’obtenir un mínim de puntuació en la valoració tècnica, per davall la 
qual, els projectes presentats quedin exclosos de la licitació. Que aquest mínim de puntuació 
sigui, al manco del 50% respecte al total de punts de la valoració tècnica. 
 
3. S’inclogui com a paràmetre de puntuació en la valoració tècnica, l’experiència de l’entitat en 
l’objecte del contracte”. 
 
Es retira de l’ordre del dia 
 
27. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la targeta bàsica d’aliments (56/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a incrementar els criteris d’accés, 
les quanties màximes econòmiques i el temps de la prestació de la Targeta Bàsica d’Aliments 
per arribar a més població vulnerable, especialment famílies amb menors a càrrec i persones 
majors”  
 
Queda sobre la taula 
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S’absenta de la sessió la Sra. González (PSIB-PSOE) 
31. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a reparació de la figura d’Emili Darder 
(67/2015) 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Els sembla democràtic l’assassinat d’un Batle democràtic? Els sembla democràtic l’expropiació il·legal 
del immoble d’un Batle democràtic? Els semblen democràtics els tribunals militars del franquisme? Els 
semblen democràtics, els sembla democràtic que ciutadans no sàpiguen on estan enterrats els seus 
familiars? Els sembla democràtic anar en contra dels principis directrius i articles de l’ONU? De la 
Declaració Universal dels Drets Humans? Del Conveni del Haya? Dels Convenis de Ginebra? O de l’Acord 
penal internacional? Que els sembla més democràtic, el Dret Internacional o els Tribunals militars del 
franquisme? Els sembla democràtic que un Ajuntament suposadament democràtic, no lluiti per la 
justícia i la memòria històrica? Els semblaria democràtic que després d’un cop d’Estat a la Sra. Calvo, o al 
Sr. Isern, o al Sr. Aguiló, els llevessin casa seva de forma il·legal? Els semblaria democràtic? No només 
reivindiquem amb aquesta proposta la figura d’Emili Darder, estam reivindicant un model democràtic 
per una ciutat. La democràcia aquí no comença amb la transició Sr. Gilet, la democràcia aquí va 
començar amb la lluita de moltíssimes persones per uns valors que compartien justícia social i 
compartien drets socials. Vostès avui tenen la possibilitat de que si totes aquestes preguntes que els he 
formulat, tenen com a resposta no, que no els sembla democràtic, poder lluitar, i poder demanar una 
justícia i una memòria històrica per una de les persones que lluitaren per aquesta ciutat, pel seu model 
de ciutat, i per la democràcia. Emili Darder era un Batle democràtic que va esser assassinat per esser un 
Batle democràtic. I per aquest motiu, nosaltres el que demanem és que aquest Ajuntament, exerceixi 
d’Ajuntament democràtic, i demani allò que va esser injustament expropiat, que era casa seva. On vivia, 
i on feia feina. Com qualsevol persona d’aquesta ciutat. Per aquest motiu, primer demanem rebutjar l’ús 
militar, d’un immoble que estava, que estava habitat per una persona demòcrata, que tenia una cultura 
política i científica, sanitària, cultural, educativa. I després, després sobretot demanem que aquesta 
expropiació il·legal, torni on mai s’hauria d’haver anat, que és a la seva família. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. L’Equip de Govern entén que aquesta proposta, pretén defensar un interès 
particular, per tant legítim, cercant en el suport públic institucional, un col·laborador interessat per 
raons estrictament ideològiques. L’Ajuntament de Palma, entenem que no ha d’intervenir mitjançant 
pronunciaments a interessos particulars, per qüestions de responsabilitat, de respecte també a 
l’autonomia institucional entre institucions, en el cas que ens ocupa en particular, i també evidentment 
de compliment de l’ordenament jurídic que ens regeix, i al qual estam obligats. Aquest edifici avui forma 
part d’un dels bens patrimonials, és cert, de l’exèrcit. Però l’exèrcit espanyol és una institució 
democràtica, que fa un servei a la societat, i que per cert, és una de les institucions més ben valorades 
per part del conjunt de la nostra població. Per tant, el seu interès polític, respectat, però no compartit, 
ha de fer-se entenem, des de l’àmbit privat. De lo contrari, entenem també que estaríem traslladant un 
missatge d’inestabilitat jurídica, sense precedents. Per aquest motiu, votarem en contra d’aquesta 
proposició.” 
 
Sra. Sánchez Muñoz: (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, el feixisme no es va conformar només amb assassinar a batles democràtics, i a 
persones que defensaven els valors també de la República. La segona part era esborrar l’honor i 
l’existència d’aquestes persones. Cal recordar que aquí a Mallorca, que se sàpiga, varen esser 1.500 
persones assassinades, per defensar aquests valors de la democràcia, i també se’ls va esborrar els seus 
noms per la història i per les seves famílies. La passada legislatura, varem poder recuperar els seus noms 
al mur de la memòria històrica. Nosaltres donem suport en aquesta proposta, perquè jo crec que és de 
justícia reparar aquelles injustícies del passat, i cal recordar que aquell exèrcit de l’any 36 i 37, era un 
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exèrcit sublevat contra la República i contra la democràcia de tots i totes. Per tant, aquest exèrcit 
democràtic, lo que hauria de fer, és tornar a la família que va patir aquest espoli i aquesta injustícia, un 
bé, com era la seva casa, el seu bé immoble, que està a un lloc emblemàtic de la nostra ciutat, i que 
segurament es podria fer servir, per moltes activitats i per l’interès general dels ciutadans i ciutadanes 
de la nostra ciutat. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Jo me demano Sr. Gilet, la democràcia i la justícia és un interès particular? Inestabilitat jurídica és anar 
a favor del Dret Internacional? Jo crec que s’hauria de fer aquestes dues preguntes. I també s’hauria de 
fer un altre pregunta, perquè un partit com el seu, suposadament democràtic, suposadament 
democràtic, encara, encara, no és capaç de tallar el seu vincle amb el franquisme. Perquè en qualsevol, 
en qualsevol ajuntament democràtic del món, a una persona que ha estat triada pel poble, amb 
eleccions democràtiques, amb eleccions democràtiques, que ha de suportar un cop d’Estat, que 
l’assassinen i li lleven ca seva, en qualsevol Ajuntament del món, se lluitaria per dignificar aquesta figura. 
Vostè considera normal que una persona que ostenta el càrrec de batle, democràticament, triat per les 
urnes, li expropiïn ca seva? Això li sembla, li sembla democràtic? A vostè li semblaria democràtic que el 
Sr. Isern, li expropiessin ca seva, per esser, pel simple fet d’esser el batle democràtic? Lis va gràcia. A jo 
no me fa gens de gràcia, a jo no me fa gens de gràcia. No me fa gens de gràcia. Aquesta ciutat, aquesta 
ciutat mai podrà tenir un futur digne, mai podrà tenir un futur digne, si no es dignifica el seu passat. I 
mentre encara hi hagi injustícies, que van en contra de la democràcia, que van en contra del dret 
internacional, que van en contra de qualsevol principi bàsic de la justícia social, aquesta ciutat seguirà 
tenint aquestes connexions amb el franquisme. I aquestes connexions amb el franquisme, tenen unes 
sigles molt clares, aquest endoll d’aquesta ciutat actual amb el franquisme, té unes sigles molt clares, i 
es diu Partit Popular. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Jo estic sorprès de que el Partit Socialista doni suport en aquesta iniciativa, 
perquè un partit de Govern amb inspiració de Govern, que ha governat a demés, que ha duit el Ministeri 
de Defensa els darrers 20 anys, que doni suport a una iniciativa, partit nacional, amb vocació de Govern, 
simplement dona que pensar de la seva crisis, respecte a allà on volen dur a la societat i allà on van. 
Realment és, i ho diré molt clarament, un autèntic despropòsit, que un partit, que un partit com vostès, 
estiguin donant suport en aquesta iniciativa. Sr. Noguera, vostè me xerra d’un règim que jo no vaig 
conèixer, que conec evidentment pels meus estudis, i que la societat espanyola ha passat pàgina fa molt 
d’anys. Vostès no. Està clar, vostès no. Però quan li sent, quan li escolto, quan a dos mesos de les 
eleccions, vostè com a candidat, vostè que també va formar part d’un Equip de Govern, que va tenir la 
oportunitat de demanar lo que ara ens demana, que nosaltres li donem suport. Sincerament no me ve 
en el cap el règim franquista, me ve en el cap un joc de paraules, del exprópiese al devuélvase. A lo 
millor tenen una connivència ideològica important també a debatre per part dels ciutadans d’aquí a dos 
mesos de les eleccions. Crec que vostès estan fent amb aquesta proposta, una política realment 
d’inestabilitat, d’inseguretat, que segurament és lo que vostès ofereixen en els nostres ciutadans d’aquí 
a tres mesos. Moltíssimes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb 5 vots en contra (PP) i 4 a 
favor (PSIB-PSOE i MÉS)  
 
Esmena de modificació (74/2015) 
“L’Ajuntament de Palma d’acord amb la família d’Emili Darder, rebutja l’ús militar de l’immoble 
on va viure i va treballar com a metge en el seu laboratori d’anàlisis clíniques el Batle Darder. 
L’Ajuntament de Palma exigeix al Ministeri de Defensa la devolució a la seva família per tal que 
pugui tenir un ús acord al pensament científic, sanitari, educatiu i cultural d’Emili Darder” 
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Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 10 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
32. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a suport a les persones amb exclusió social 
(69/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la 
 
“1. L’Ajuntament de Palma facilitarà espais a l’entitat Can Gazà Institut contra l’Exclusió Social 
per tal que els tallers impartits actualment a la Casa Llarga puguin continuar realitzant-se”     
 
Es retira de l’ordre del dia 
 
S’absenta de la sessió el Sr. Batle 
PUNTS 36 I 37 DEBAT CONJUNT 
36. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la privatització dels aeroports 
(51/2015) 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, ens trobem amb el tema d’AENA, que l’aeroport, que a demés està en el nostre municipi, l’aeroport 
de Sant Joan, que forma part d’aquesta xarxa d’AENA, passarà a esser privatitzat en un 49%. Nosaltres, 
ja ho hem dit, el sistema actual centralitzat d’AENA és que patim els ciutadans des de fa molts d’anys, 
els ciutadans de Balears, és terrible. Però només hi ha un sistema encara pitjor, que és un sistema 
d’AENA centralitzat, i privatitzat. Això encara és pitjor que el sistema centralitzat que patim des de fa 
anys els ciutadans de Balears. S’està venent patrimoni públic, evidentment s’està donant capacitat de 
decidir a grups econòmics, financers, internacionals, opacs. No sabem a qui hem atorgat control i 
capacitat de decisió damunt els nostres aeroports. Això es fa simplement per eixugar deute, estam 
parlant de la clàssica política de pa per avui i fam per demà. A curt termini a l’Estat espanyol li anirà molt 
bé, eixugar 5.000 milions d’euros de dèficit. En mig i llarg termini és catastròfic també a nivell econòmic, 
a nivell d’interès general, a nivell de gestió dels aeroports aquesta, aquesta venda del 49%, que 
evidentment és una primera passa cap a la, una major privatització encara. És un tema gravíssim, és un 
tema gravíssim. Hi ha en joc el dret bàsic a la mobilitat dels nostres ciutadans, hi ha en joc la nostra 
economia, com a Illes, que depenem estructuralment i profundament del model aeroportuari, per 
genera economia i per generar dinamisme econòmic a les nostres Illes. Depenem els ciutadans, depèn la 
nostra economia d’aquestes infraestructures. I aquestes infraestructures les posem en mans de 
determinats centres de decisió opacs, consells d’administració, que no sabem quin banc, no sabem a 
quina part del món. I això estam fent amb els nostres aeroports. I ningú és conscient d’això. Molt 
poqueta gent és conscient de lo greu, de lo greu que és aquesta passa, que ha duit, que està duent 
endavant el Govern del Partit Popular, el Govern Rajoy, simplement per eixugar dèficit. Tampoc es té en 
compte en aquesta decisió del Govern de l’Estat, que segons l’Estatut d’Autonomia, que és una Llei 
orgànica, les Illes Balears tenen el dret a la cogestió de l’aeroport, dels aeroports de les Illes Balears. 
Aquest dret està plasmat, és una competència atribuïda per l’Estatut a les Illes Balears, la cogestió 
aeroportuària, i aquí l’Estat està decidint, està decidint, evidentment amb el seu propi criteri, aquesta 
privatització, sense tenir en compte amb absolut, les institucions de les Illes Balears. La situació és, 
l’escenari que se’ns dibuixa és molt dur. Aquestes decisions que es prendran damunt els nostres 
aeroports, les prendran determinada gent, en funció de maximitzar beneficis. Avui veiem aquí els 
mateixos regidors del Partit Popular, no saben ni que votaran amb això. I és una amenaça per a la 
ciutadania, que no se té, no hi ha absolutament cap consciència, no hi ha absolutament cap consciència 
d’això. Qui decidirà les taxes del aeroport de Son Sant Joan? Qui decidirà aquestes taxes? Qui podrà 
incidir en la determinació d’aquestes taxes? Quin Consell d’administració a quina ciutat del món amb 
interessos opacs, prendrà aquestes decisions? Amb un únic interès i una única directriu, maximitzar els 
seus beneficis. En aquest centres de decisió, que a partir d’ara prendran iniciatives en els nostres 
aeroports, els importa ben poc el dret a la mobilitat dels ciutadans de Balears, i els importa ben poc 
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l’economia de les Illes Balears. Per tant, la veritat és que una votació en el sentit que la proposem per 
part de MÉS, seria un toc d’atenció pel Govern central, i pensem que seria important que aquest 
Ajuntament es posicionés en aquest tema, que és gravíssim, i que és d’una afectació clara pels nostres 
ciutadans. Veig que efectivament la consciència és nul·la, evidentment vostès es limitaran a aixecar la 
mà, ni escolten les argumentacions, es limitaran a aixecar la mà que els marqui el Portaveu, i farem una 
passa cap a un abisme, que evidentment nosaltres i les generacions futures pagaran. Però bé, endavant 
Senyors del Partit Popular, endavant amb la privatització de serveis públics, i endavant amb posar en 
entredit la nostra economia i el dret a la mobilitat dels nostres ciutadans.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Bueno, es un hecho que en este Pleno, siempre ha existido consenso de todos 
los grupos municipales, en la defensa de la cogestión del aeropuerto de Palma. Por entender que es una 
infraestructura estratégica para nuestra ciudad, tanto para la movilidad de nuestros ciudadanos, que es 
nuestra puerta de entrada y salida, como para nuestra actividad económica. En este caso turística. Ese 
consenso que siempre ha existido, espero que hoy se siga manteniendo, porque es justamente ahora el 
momento en que se están tomando las decisiones, que pueden hacer irreversible esa cogestión del 
aeropuerto de Palma, por parte del Govern Balear, el Consell y el Ayuntamiento de Palma. Estamos 
hablando de un aeropuerto que genera un beneficio, el último ejercicio, de 74 millones de euros. Por 
tanto un aeropuerto muy apetecible para la iniciativa privada. Beneficio que ahora mismo es público, y 
que siempre hemos pedido que retorne a donde se genera, que es a las Islas. Y que no se lo quede 
AENA, como hacía hasta ahora, y por eso pedíamos la cogestión, porque al final lo único que 
conseguimos es cada vez los ciudadanos de Palma, tenemos menos derechos y nos cobran por todo en 
el aeropuerto, y perdemos lo poco que teníamos, cuando somos los que contribuimos a generar ese 
beneficio. Pues decía que está en juego el derecho a la movilidad, y no es broma, es una cosa seria, 
porque si quién gestiona el aeropuerto tiene su sede en Estados Unidos, en China, en Noruega, en 
Alemania, o donde sea, los intereses de los ciudadanos de Palma seguramente le interesaran 
simplemente por su efecto en la cuenta de explotación. Y creo que al Ayuntamiento le toca defender 
ese derecho de los ciudadanos y de nuestras Pymes y de nuestros empresarios, a tener una puerta de 
entrada y salida accesible, en invierno, que ayude a la desestacionalización, en verano, que nos asegure 
una temporada turística alta, en buenas condiciones, y que se gestione desde lo local. Yo creo que 
ahora, que se inicie la privatización, que ya se ha iniciado, es el momento que tenemos que hacer un 
frente común, y es lo que les estoy pidiendo, un frente común, de defensa del aeropuerto de Palma, 
gestionado desde Baleares, para que los ciudadanos de Palma, tengan garantizado su derecho a la 
movilidad, y la economía pueda ser gestionada desde aquí, y no por un privado, que no sabemos que 
sus intereses seguramente no coincidirán muchas veces con los nuestros. Muchas gracias.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Miri, si a un lloc no s’ha de tenir por, d’aquest model, és a Palma. Si fóssim de 
l’Ajuntament de Lleó, de Lleida, de, si estiguéssim a Logroño, aquests llocs que tenen aeroports amb 
dèficit, clar que estaríem preocupats de tot això que estan dient, tant el Sr. Verger, com el Sr. Hila, però 
tenint un aeroport amb superàvit, aquesta por que vostès plantegen, no s’ha de tenir. Miri, lo que està 
plantejant el Govern de l’Estat, és que la xarxa d’aeroports, no l’aeroport de Palma, la xarxa d’aeroports, 
tingui un finançament no públic. És a dir, no pagant impostos en els ciutadans. Perquè vostès, com va dir 
certa persona, als socialistes se’ls acaben les idees quan s’acaba els doblers dels altres. I mirin, això és 
una fórmula de finançament. Vostès estan xerrant tot el temps de qualque cosa que no és vera, no 
s’està privatitzant AENA, no és vera que s’estigui privatitzant AENA, el 51% d’AENA es manté com a 
públic. Per tant és una empresa pública, és una empresa pública. Qui decidirà en el Consell 
d’administració les tarifes? El Govern, té el 51%, les decidirà el Govern. Mirin, és qualque cosa a 
reflexionar. Com és possible que empreses espanyoles siguin capdavanteres en gestió d’aeroports, a 
nivell internacional. Tenen, l’aeroport més important d’Europa el gestiona una empresa espanyola. 
L’aeroport més important d’Europa, la gestiona una empresa espanyola, que no pot gestionat cap 
aeroport a Espanya. És incoherent que tinguem aquesta gestió, aquest new how, i que no ens puguem 
aprofitar. Les argumentacions que vostès fan, si sortirà millor o sortirà pitjor, doncs miri, és que sortirà 

M
IQ

U
E

L 
B

A
LL

E
S

T
E

R
 O

LI
V

E
R

 2
3-

03
-2

01
5 

A
ct

a



 

- 36 - 

millor. Perquè? Perquè voldran millorar les connexions, les rutes d’aeroports amb superàvit com el 
nostre. Segur, perquè els criteris d’aquestes persones privades, no són les mateixes que els criteris 
polítics electoralistes, com hem vist a Espanya quan s’ha decidit la xarxa. Perquè hi ha aeroport a León 
Sr. Hila? Perquè n’hi ha allà? Per una decisió intel·ligent o no? Si la majoria de gent d’allà baixa a Madrid 
a agafar un avió. És que ho hem de sabre, ho hem de sabre. Vostès, que sempre s’omplen la boca de 
xerrar de solidaritat, volen un sistema insolidari, que és que cada aeroport vagi pel seu compte. A la 
xarxa global, això li interessa a Madrid, li interessa a Barcelona, i li interessa a l’aeroport de Palma, i Las 
Palmas crec que també és o Màlaga crec que estarien en superàvit. Però si vostè vol solidaritat, 
solidaritat global, passaria lo mateix Sr. Verger, si només agafessin Catalunya. Clar que l’aeroport de 
Barcelona també voldria estar tot sol, i no voldria que els altres aeroports de Catalunya estiguessin 
finançats per l’aeroport de Barcelona. Per tant, aquesta por que vostès plantegen no existeix. A part 
nosaltres tenim la garantia, i hem d’estar contents, a lo millor hi ha altres comunitats autònomes que 
no, però hi ha una persona independent, mallorquina, que es seu allà, que se seurà al Consell 
d’administració d’AENA. Per tant hem d’estar tranquils. Hem d’estar tranquils. No però vostè aquesta 
por que estan xerrant. Ara, un altre qüestió és la cogestió. La cogestió nosaltres la volem i la mantenim. 
Lo que s’ha fet en aquesta legislatura, que ha inaugurat moltes coses, a lo millor no grans obres però si 
moltes coses, és que formem part de decisions importants del nostre aeroport. La relació de la Regidoria 
de Turisme, amb AENA, fan conjuntament, conjuntament, fan gestions per millorar la connectivitat, que 
és lo que ens demana el sector. I per desestacionalitzar l’economia. No havíem estat millor, amb 
aquestes relacions de fer feina conjuntament, d’estar en el Comitè de rutes d’AENA, que en aquesta 
legislatura. Per tant, nosaltres on vostès veuen, no sé quins fantasmes, ho entendria, ho vaig dir, ho 
entendria si ho plantegessin a altres ajuntaments, però l’Ajuntament de Palma no té sentit. Moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si Sr. Martínez, si resulta que hem d’estar tranquils perquè un Senyor de la Banca March, es seurà en el 
Consell d’administració d’aquesta nova empresa privatitzada, de on sigui. Aquest Senyor no estarà 
defensant en els ciutadans de Balears, aquest Senyor mallorquí que estarà assegut en aquest Consell 
d’administració, estarà defensant el Compte de resultats de la seva empresa, o de la Banca March, o de 
qui sigui aquesta empresa que ha posat doblers a la privatització de AENA. No defensarà els interessos 
dels ciutadans. Evidentment estarà allà assegut representant uns interessos empresarials i un compte de 
resultat. O sigui, no ens faci riure, de que això ens ha de tranquil·litzar, que hem d’estar tranquils, 
perquè hi haurà un Senyor mallorquí allà assegut. Però, però, jo és que no sé com s’atreveix a 
argumentar segons quines coses. Aquest Senyor estarà defensant el seu compte de resultats, no els 
interessos dels ciutadans. Però, però de que anem? Fins on arribarem? Que arribarem a argumentar? Jo 
me pensava que això només ho feia el Sr. Bauza argumentar això, ara resulta que és aquí l’argumentari 
del Partit Popular. Déu n’hi do. Anem a veure, li intent explicar, qüestions bàsiques, que pareix que no, 
vostè les passa per alt i no les entén. Si les taxes ara mateix són 200. Li explico una cosa bàsica. La 
demanda és inelàstica a l’aeroport de Palma, als nostres aeroports. Depenem, estam obligats a passar 
pels nostres aeroports, no tenim més remei que agafar, que emprar els nostres aeroports. Per tant, per 
tant, la demanda és inelàstica Sr. Martínez. Això primer de carrera d’economia, per si fa molt de temps 
que vostè no se’n recorda. Demanda inelàstica, estam obligats a passar per allà. Si la taxa, ara la tenim a 
200, i a 250 aquests fons d’inversió, de on sigui que han invertit, obtenen més beneficis, la taxa estarà a 
250, no estarà a 200. Si perdem vols, si se perden vols, però s’incrementa el superàvit del aeroport, 
evidentment es perdran els vols, es prendran aquests vols, és una qüestió bàsica, és un abc, un abc 
econòmic. Me diu que hi ha una empresa espanyola, que ja gestiona aeroports, aeroports a l’estranger. 
M’imagino que s’està referint a determinat aeroport de Gran Bretanya, un empresa espanyola que té el 
25%. Vostè que diu que hem d’estar tranquils també, perquè aquí només es privatitza el 49%, resulta 
que hi ha una empresa espanyola, que gestiona un aeroport en el Regne Unit, amb un 25% del capital, i 
el gestiona ella, vostè ho acaba de dir. Per tant, no ens digui, que a la vegada hem d’estar tranquils, 
perquè aquí, només s’ha privatitzat el 49%. Aquesta privatització de només del 49%, és una primera 
passa, i vostè ho sap, això és una primera passa. Evidentment, és obrir el camí per d’aquí a poc cedir una 
miqueta més, i ja perdre, poder perdre el control. I a demés que ja es perd el control, i ja es perden els 
beneficis que pugui generar la xarxa d’aeroports, es perd el control. Evidentment ja tens allà asseguda a 

M
IQ

U
E

L 
B

A
LL

E
S

T
E

R
 O

LI
V

E
R

 2
3-

03
-2

01
5 

A
ct

a



 

- 37 - 

una gent, que està defensant els interessos privats, i que incorporarà els seus criteris a la gestió. La xarxa 
aeroportuària d’AENA, centralitzada, no és que sigui, o sigui això que vostè diu que és insolidària que els 
aeroports tinguin la seva pròpia autonomia en la gestió, no és un tema d’insolidaritat, és un tema de 
racionalitat. A tota Europa els aeroports es gestionen de manera autònoma, a tota Europa, el sistema de 
l’Estat espanyol és aberrant, és irracional, és una anomalia a tota Europa, no ens xerri de. No ens intenti 
també estafar aquí amb la solidaritat. Aquí es tracta de racionalitat. La xarxa aeroportuària espanyola, és 
irracional, igual que la xarxa d’AVEs, és irracional, igual que la xarxa d’aeroports. Moltes gràcies Sr. 
Gijón.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Creo que la noticia era que en un día los inversores en Bolsa, habían ganado 1.500 
millones de euros, con la compra de las acciones. ¿Cuántos han venido a Palma de esos 1.500? ¿Hemos 
ganado algo de los 1.500? Están haciendo el negocio con nuestro aeropuerto. Nos deben tocar de esos 
1.500, el aeropuerto de Palma es el segundo o tercero con más pasaje, una buena millonada. ¿Dónde 
está? No ha llegado verdad. Es que no va a llegar ninguna. Es que no estamos. Estamos hablando de una 
de las dos infraestructuras estratégicas, que una isla debe defender a toda costa, el puerto y el 
aeropuerto. Tenemos un aeropuerto, que no hay ninguna causa para privatizar, da beneficios, está 
razonablemente bien gestionado, aunque se puede hacer mejor, para que en invierno haya más vuelos, 
y desestacionalicemos, y lo tenemos que privatizar. No hay ninguna causa. Me quiere hacer Usted creer, 
que una empresa con sede en Estados Unidos, va a apostar y a invertir dinero, por la 
desestacionalización en Palma. Pues no, no estoy tan seguro, y Usted seguro que tampoco. Su objetivo 
legítimo es maximizar beneficios, por tanto si el aeropuerto de Palma, en 7 meses le da esa 
maximización de beneficios todos sabemos que no abrirá a 10. Lo mismo que hace un hotel, los hoteles 
están haciendo lo mismo. Un aeropuerto, gestionado por un fondo de inversión extranjero hará lo 
mismo, buscará maximizar su beneficio. Estamos hablando al final, de mantener el consenso que 
siempre se ha tenido en este Ayuntamiento, de defender el interés general, frente a los intentos de 
privatizar AENA, independientemente del Gobierno de turno. Porque Ustedes cuando están en la 
oposición, esto lo votaban, ahora vótenlo cuando están en el Gobierno. Les toca ahora cumplir a 
Ustedes, igual que nosotros lo votábamos cuando estábamos en el Gobierno, y era un Gobierno 
socialista que hacía estos intentos, también lo votábamos, por eso había consenso, o lo ha habido hasta 
el día de hoy. Es un tema vital para Palma, y yo quiero que el Ayuntamiento de Palma, tenga parte en la 
gestión del aeropuerto de nuestra ciudad, lo quiero y lo pido en este Pleno, y espero que Ustedes 
también lo quieran. Gracias.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Lo de la cogestión es un tema tradicional, y nosotros la seguimos defendiendo, la seguimos 
defendiendo, es decir, no es, el debate no es este hoy, es si la red de aeropuertos nacionales, que se 
basa en la solidaridad, que teóricamente Ustedes antes, cuando tenían un cierto proyecto nacional, era 
algo de lo que siempre han querido hacer bandera. Es decir, la preocupación en la privatización, por 
parte de los socialistas a nivel nacional, es como se financian, o si se ponen en peligro ciertas líneas, que 
saben que son deficitarias, porque alguien que haya metido su dinero en AENA, lo que va a decir es que 
se priorice la conexión del aeropuerto de Palma de Mallorca, que haya más vuelos en Palma de 
Mallorca, eso es lo que van a pedir, lo van a pedir, esté en Estados Unidos, esté en Asia, esté en Japón, 
van a pedir que se invierta menos en el aeropuerto de León, y se invierta más en el aeropuerto de Palma 
de Mallorca, eso es lo que van a pedir. Mire, las infraestructuras de este tipo, son estratégicas a nivel 
nacional, son estratégicas, de lo que se está planteando ahora, no es que el Gobierno se deshaga de 
estas infraestructuras. No. Que como está sobre endeudada, no entraré ahora en los detalles de porque 
está sobre endeudada, pero está sobre endeudada, y por tanto hace que haya menos recursos para 
poder invertir, entre ellos en aeropuerto de Palma. En lugar de pedir dinero a todos los ciudadanos, a 
través de impuestos, o de pedir más esfuerzos a los aeropuertos con superávit, como el de Palma, para 
financiar el aeropuerto de León, lo que hace es sacarlo al mercado. Y ha sido un éxito, quieren invertir, 
la gente quiere invertir en la red, no en un aeropuerto, porque es fácil invertir en el aeropuerto de 
Palma, es fácil invertir en el aeropuerto de Madrid, es fácil invertir en el aeropuerto de Barcelona. No, 
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invierten en la red, invierten en la red, que hay que ponerlo en valor. Pero ninguno de Ustedes me ha 
contestado porque, una iniciativa ciudadana, la iniciativa privada, es una iniciativa ciudadana. Porque 
una iniciativa ciudadana de éxito puede gestionar aeropuertos, los más importantes del mundo, menos 
de donde son esos ciudadanos. Porque se puede gestionar el aeropuerto de Heathrow, y no se puede 
gestionar el aeropuerto, la red de aeropuertos de, son preguntas retóricas Sr. Hila, a ver si aprende, que 
lleva ya tiempo en política, ha tenido su tiempo para hablar. ¿Por qué? No, o sea. ¿Por qué? Miren, todo 
el dinero que son muchísimo dinero, que creo que son unos 4.200 lo que hemos podido ingresar a 
través de AENA, eso significa que el Gobierno puede destinar dinero, a las áreas sociales, a Sanidad, a 
Educación, y no tiene que destinarlo a financiar decisiones políticas, como es poner aeropuertos en 
según que sitios. Que lo han hecho de todos los partidos, de todos. Por tanto, en Palma, esto que 
Ustedes plantean como si fuese algo que tengamos que solicitar desde Palma. Mire, yo ya les hago un 
pronóstico, funcionará bien para el aeropuerto de Palma, funcionará bien para el aeropuerto de Palma, 
que haya consejeros independientes Sr. Verger, consellers independents, no m’estava referint al grup de 
la Banca March, sinó consellers independents, que hi hagi gent mallorquina. Però malament no fossin 
gent mallorquina, qualsevol que sap de turisme, sap que Palma, Palma, que durant aquesta legislatura 
ha aconseguit tenir milla de oro, està de moda, està de moda, i per tant, hem de fer que es despolititzin 
les decisions centralitzades a Madrid. I si es despolititzen, l’aeroport de Palma de Mallorca sortirà 
guanyant. Moltes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a: 
1. Rebutjar la privatització dels nostres aeroports i heliports pels seus efectes a la nostra illa. 
 
2. Apostar i contribuir a desenvolupar un model aeroportuari de gestió descentralitzada i 
individualitzada, de titularitat pública, que garanteixi una posició determinant de la Comunitat 
Autònoma de les Illes Balears, els Consells Insulars, els Ajuntaments de les illes i els agents 
econòmics i socials. 
 
3. Reclamar, amb aquesta finalitat, la convocatòria de la Comissió Mixta de Transferència 
Administració de l’Estat-Comunitat Autònoma de les Illes Balears” 
 
Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 10 vots  a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
37. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a rebutjar el procés de privatització d’AENA 
(71/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. L'Ajuntament de Palma manifesta el seu rebuig frontal al procés de privatització d'AENA 
iniciat pel govern de l'Estat, que posa en mans de centres de decisió privats i opacs qüestions 
bàsiques que afecten al dret a la mobilitat dels ciutadans i a la nostra economia.  
 
2. L'Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears, tal com ha fet el govern canari, a 
recórrer l'acord de privatització dels aeroports balears en general, i el de Palma en particular, 
per envair competències reconegudes a l'Estatut com la cogestió aeroportuària”  
 
Es rebutja per 15 vots en contra (PP) i 10 vots  a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
S’incorpora a la sessió el Sr. Batle 
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39. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a l’enfonsament dels projectes més 
significatius i de l’equip de confiança de la Gerència d’Urbanisme (46/2015) 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Pensábamos que se había “enfonsado” usted también, que como no le 
encontrábamos Sr. Valls…, no era una broma sin más pretensión. Creo que fue una de las comisiones 
más tensas que hemos tenido, no creo que ninguno de los portavoces nos sintamos especialmente 
orgullosos del tono, pero, lo importante es el fondo de lo que allí se analizaba. Creemos sinceramente 
que han priorizado una legislatura a golpe de titular, a golpe de martes de rueda de prensa y en la que lo 
importante, todos aquellos trazados que se habían marcado ustedes y con los que comparecieron a las 
elecciones municipales de hace cuatro años, lamentablemente han ido fracasando uno detrás de otro. El 
proyecto más importante que tenía que ser el de la revisión del Plan General, en el que usted había 
puesto todas sus expectativas y en el que después de un año de gobierno insistía hasta la saciedad que 
estaría aprobado definitivamente en esta legislatura, ha caído de manera, yo creo que sorprendente, en 
cuatro años que tendrían que haber sido los de aprovechar la crisis para suspender licencias y 
aprovechar la recuperación para poner en marcha lo que tenía que ser su proyecto de ciudad. Así las 
cosas, nos vamos a encontrar con una legislatura que entra que va a tener que desarrollar todo el Plan 
General, porque ni tan siquiera lo va a dejar aprobado inicialmente. Proyectos estrellas, en los que 
venían a poner orden y concierto, quiero recordar que sus principales palabras eran, gracias a esa 
presunción que tenían de gestión, de certezas, de seguridad jurídica, han ido cayendo uno tras otro, 
lamentablemente muchas veces por no escuchar ni a los vecinos ni a la oposición, por no entender que 
la oposición, como le dije el otro día, ha sido mucho más leal con usted, que alguno de sus más próximos 
colaboradores. Así las cosas, el proyecto del Jonquet, después de haber debatido en infinitud de 
ocasiones, ha tenido que ser gracias a que la Ley de Capitalidad no les ha permitido hacer lo que 
consideraban paralizado por los técnicos del Consell, cuando era un proyecto que le habían insistido 
hasta la saciedad, vecinos, entidades y la oposición que no cumplía la declaración de BIC. Proyectos que 
han tenido una gran descoordinación administrativa que no se entiende, gobernados todos por el 
mismo partido. Un PRI en el que se venía a poner orden y en el que hoy todavía tenemos sin aprobar, y 
al que le han salvado los muebles, al Sr. Gijón, gracias a los decretos ley que hizo el Govern. Proyecto de 
Ses Fontanelles, que el otro día nos contó que no tenía licencia y que yo si fuera el alcalde, desde luego, 
no me hubiera hecho ninguna foto ante un proyecto, si hubiera tenido conocimiento de que no tenía 
licencia, porque es lamentable. Proyectos como la desgraciada gestión del casino, donde la 
descoordinación administrativa hace que estemos en la situación que estamos. Como le decimos, mucha 
descoordinación, dimisiones inesperadas de gente de su absoluta confianza, de su equipo de gobierno, 
un cuestionamiento público de los responsables del área, una desmotivación de gran parte del personal 
que está a su cargo, donde no ha habido proyectos de iniciativa pública, donde las únicas cosas que se 
han ido haciendo, ha sido gracias a la iniciativa privada y donde nosotros entendemos que la  gerencia 
ha funcionado porque hay 200 personas trabajando y gestionando y tramitando, pero que no ha habido 
liderazgo. Esa es la sensación que nos queda después de esta legislatura y que además, 
lamentablemente, porque le puedo asegurar que lo lamentamos profundamente, nos vamos enterando 
en los últimos meses, de todos estos fracasos a través de los medios de comunicación, tanto del 
cuestionamiento del personal, como de las noticias que van llegando sobre que ses Fontanelles no tiene 
licencia, que es Jonquet lo ha paralizado el Consell Insular, que la revisión del Plan General no sale a 
tiempo, que el Camp Redó, pues no está cumpliendo las expectativas que tenían.,, Ustedes vinieron 
para demoler GESA y GESA está en pie. Vinieron para poner en el Luis Sitjar, un montón de centros 
comerciales, vinieron para cargarse los ejes cívicos y los ejes cívicos siguen ahí y además los pretenden 
hacer suyos. Yo creo de verdad Sr. Valls que no ha habido liderazgo, no se si no le han dejado hacer, 
pero que de verdad han sido cuatro años de nefasta gestión”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí, muchas gracias Sr. Alcalde. Mire, yo ya en la comisión ya estuvimos diciendo todas aquellas 
cuestiones y le rebatí todo lo que en aquel momento usted pone de manifiesto. Hombre, usted 
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trasgiversa bastante  y la verdad es que no atina pudiéndolo hacer en las cosas que afirma. No quiero 
volver a repetir, digamos, un lenguaje que lleva a cierta tensión, pero mire, yo y le dije tres coses. 
Primero, le niego la mayor, segundo no me examine usted a mi de todo lo que usted ha suspendido con 
muy deficiente, porque todas las cosas que usted me pide a mí, lógicamente, me habla del Jonquet, 
nosotros hemos trabajado toda la legislatura en el Jonquet y lo acabaremos proponiendo según puedan 
informar favorablemente todas las administraciones y usted no hizo nada sobre el Jonquet. Se lo vuelvo 
a decir. Del Camp Redó, no podíamos sostener que para 19 viviendas de VPO se gasten 2’6 millones de 
euros de las arcas públcas. El avance del Plan General, usted tuvo tres años para hacer el avance del Plan 
General porque tenía que hacerlo y no hizo nada, solamente contrató a una empresa de publicidad, ni 
siquiera a un despacho de arquitectos para llevar para adelante el Plan General. Le dio número a un 
expediente, no puso la oficina en marcha, no puso un grupo, no adjudicó funcionarios, no hizo 
absolutamente nada y viene a examinar de lo que nosotros realmente hemos hecho, un documento de 
más de mil folios, más de 60 planos y una solución que pueden estar ya a la altura de una aprobación 
inicial y por tanto seguro, seguro, que la legislatura que viene, con todo el trabajo que se ha realizado se 
podrá hacer. También gracias a la recuperación de las competencias de urbanismo previstas en la Ley de 
Capitalidad, a las que ustedes habían renunciado, podremos hacer aprobación inicial y definitiva. Podría 
así seguir todo el tiempo, hasta, no me diga usted que nosotros queríamos centros comerciales en el 
Luis Sitjar, usted se gastó 48 mil euros públicos en hacer proyectos para poner cinco edificios en el Luis 
Sitjar, con dos proyectos, Sra. Garví, es que eso, antes de venirme a examinar a mi de lo que no es, 
porque nosotros hemos dicho que no a un centro comercial, ustedes nos piden esto. Y me habla del 
personal y recupero aquí una noticia del 16 de julio de 2010, que dice “la Regidora de Urbanismo 
Yolanda Garví, ha cambiado prácticamente toda la cúpula de la Gerencia de Urbanismo”, se cargó a todo 
el mundo sin dar explicaciones a nadie y ahora me viene usted a decir que tengo crisis en la Gerencia de 
Urbanismo, porque usted sabe íntimamente cuales han sido las dos cosas concretas que han pasado? 
Creo que no es de recibo todas las calificaciones que usted vierte, respecto de todo lo que nosotros 
hemos puesto en valor, porque en fin, está todo dicho, creo que deberían tener en este sentido, pues 
una postura más leal, decir, oiga, mire, se tendrían que haber hecho proyectos de inversión pública, 
pero es que nosotros nos encontramos las arcas quebradas y destinamos cero euros durante cuatro 
ejercicios a las inversiones públicas porque no tuvimos oportunidad. Lo dejo aquí. Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, Sr. Valls, anem a veure. Es posi com es posi Sr. Valls i ho digui més fluixet com ara o més fort com va 
dir en comissió, elevant més el to, però li diré també igualment, el balanç de la seva gestió com a regidor 
d’Urbanisme és dolent, és nefast Sr. Valls, paràlisis, incapacitat absoluta, és el que ha demostrat, Sr. 
Valls, perquè ens aclariguem, perquè si no aquí podem quedar en paraules que es creuen i que ningú 
entén, tal volta arribarà a confondre la gent. Vostè Sr. Valls, sí o no, vostè durant el primer any i mig, dos 
anys de legislatura es va comprometre a aprovar el PGOU dins aquesta legislatura, amb contundència, 
amb rotunditat a aquesta legislatura aprovarem el PGOU, paraules seves, ¿sí o no? La resposta es que sí, 
el resultat de la legislatura, no tenim aprovat ni tan sols l’aprovació inicial, acabarem la legislatura sense 
l’aprovació inicial, per tan, Sr. Valls, vostè es pot posar com es pot posar, li pot retreure coses a la Sra. 
Garví, però són paraules seves, aprovarem el PGOU a aquesta legislatura. No s’aprova el PGOU, ni tan 
sols s’aprova inicialment. Tema del Jonquet, per intentar-ho aclarir també, duim tota la legislatura 
discutint sobre el tema del Jonquet ¿sí o no? Se li ha dit des de l’oposició, des dels veïnats que el seu pla, 
aquest que han treballat tan, que diu que aquests tres anys han estat treballant, li hem dit o no li hem 
dit que estava incomplint la declaració de BIC i que no seria d’acord amb la normativa del Consell 
Insular, li hem dit o no li hem dit, durant aquests tres anys que hem estat discutint del tema del 
Jonquet? Qui ha tengut raó al fina? Els veïnats i l’oposició, vostè no, vostè es va equivocar Sr. Valls, es va 
equivocar, va treballar tres anys i el resultat ha estat un fracàs, hi ha estat treballant però ha fracassat 
amb el seu treball i no es perque no li advertíssim. Una altra pregunta de sí o no, Sr. Valls vostè en el 
Camp Redó, ja des de la campanya electoral que el batle ja ho va anunciar amb bombo i platerets, 
esbucarem el Camp Redó i edificarem un barri nou, això la seva opció a principi de legislatura, no es pot 
fer, hi ha la manera, és el més adequat, és el nostre projecte, no volien ni tan sols acabar la reforma del 
bloc 12, perquè com ja s’anava a esbucar tot, no tenia cap sentit acabar-ho, acabam la legislatura, zero, 
zero, Camp Redó es segueix podrint. Escoltin, dins la seva degradació perquè vostès, el seu projecte, 
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també han fracassat en tirar endavant aquest projecte. Són paraules seves, són projectes seus, per tant, 
ja per no parlar de GESA que està aturat, de Son Dureta, de l’antic quarter de Son Busquets, tot està 
aturat a aquesta ciutat. Que s’ha posat en marxa? Centres comercials, Ses Fontanelles i es Carrefour, 
aquí sí que han empleat tota la maquinària administrativa per aconseguir que es Carrefour superés 
l’obstacle dels 17 mil m2 de zona verda que s’ha eliminat, entre centre comercial i autopista s’han 
eliminat 17 mil metres de zona verda pública. Aquests obstacles si que les han pogut superar i tenim ara 
unes obres del Carrefour enormes, igual que Ses Fontanelles, això és el que s’ha mogut a Palma a nivell 
urbanístic per tan el balanç, Sr. Valls, nefast, es posi com es posi, me sap greu”. 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Pues sí Sr. Valls, vengo a examinarle porque usted gobierna. ¿Entiende? Usted 
gobierna, yo le examino y lo ha hecho muy mal y puede usted recrearse en lo mal que lo hice yo, pero 
yo estoy aquí y ahora usted está ahí, y yo tengo la obligación de decirle que ha incumplido, todos sus 
grandes proyectos, todos, todos y se lo vuelvo a repetir y tiene una oposición muy leal, que le ha ido 
advirtiendo  de muchas cosas que no han fracasado, gracias a las advertencias previas que le hemos 
hecho. En donde no se ha escuchado, ha caído. Que quiere que le diga, tiene un equipo en la Gerencia 
de Urbanismo, del que hablamos hace poco, por supuesto que se renovó la Gerencia de Urbanismo, se 
lo digo yo, el Sr. Mir se jubiló, el Sr. Cabellos se jubiló, lo recuerda y el Sr. Bergas está de jefe de 
bomberos de la parte técnica de actividades, estos fueron los cambios en la Gerencia de Urbanismo, ya 
le gustaría a usted, haber tenido los colaboradores al frente de la Gerencia como tuve yo, el Sr. Tugores 
y el Sr. Planas, ya le gustaría tener esa capacitación técnica y de trabajo y de cómo manejaban la 
gerencia y de lo que les querían y les respetaba todo el personal. Usted se rodea y se lo digo, vamos a 
analizar, paso por paso. Avance Plan General, lo ponen en manos de una persona de su cuerda, un 
funcionario de reconocido prestigio en la Gerencia, al frente de la Gerencia, además, consejero del 
Consell Insular del Partido Popular, con lo cual la volatilidad normativa, la descoordinación, alguien me 
la explique, pero que le presente el Director de la oficina de Plan General, por escrito su dimisión sin que 
usted lo sepa, tiene pocas lecturas, pocas, se ponga como se ponga. Lo ha dicho ya el Sr. Verger, pero es 
que es verdad, usted nos ha repetido, repetido, repetido que el Plan General que era muy importante, 
muy importante, muy importante, muy importante y que yo, estaba equivocada. Reconozca que ha 
fracasado, ya le hubiera gustado, a usted y a la ciudad y a la oposición empezar la legislatura que viene, 
el Sr. Hila con un Plan General aprobado, era su trabajo, era lo más importante de esta legislatura y por 
supuesto que han ido haciendo cosas, a golpe de iniciativa privada. Dígame un solo proyecto de 
iniciativa pública que haya lanzado y compare con todos los que hicimos nosotros, compare, pero claro 
entonces era la calle del Chuletón  y la calle de las Cervezas, decía el Sr. Veramendi y usted hoy presume 
de que en vez de seis ejes cívicos usted va hacer siete, porque son lo mejor que tiene esta ciudad, usted 
presume de eso y usted habla de un bolulebar , pero luego le mete dos parkings de rotación porque 
todavía tienen parte de esas cosas poco interiorizadas y mete un parking de rotación en Autoridad 
Portuaria y en el Jonquet, pero porque el bolulebar lo venden, pero es que ustedes venían para hacer un 
túnel que atravesaba todo el Paseo Marítimo y salíamos de una ópera y nos hemos encontrado con un 
montón de edificios en Autoridad Portuaria. De verdad Sr. Valls, es así, lo asuma o no lo asuma, estoy 
convencida de que a usted le hubiera gustado hacer más cosas, estoy convencida que hubiera gustado 
de tener otro equipo de confianza y estoy convencida de que está muy solo en la Gerencia. Eso es de lo 
que estoy convencida”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Sí, muchas gracias, para terminar, Sra. Garví, simplemente me remito a todo lo referido no quiero 
entrar en más discusión yo no solamente niego la mayor, sino creo que no atina tampoco en la crítica de 
ninguna forma, usted tuvo 40 millones cada ejercicio para poder hacer obra pública, entre el EMOP y el 
Área y Vivienda, sí, sí,si, si, y usted hizo lo que hizo, y lo que es seguro es que nosotros no hemos tenido 
cero euros porque ustedes dejaron quebradas las arcas pública, se tuvo que aprobar un plan de 
saneamiento, porque no se podían pagar ni las nóminas y por tanto hemos tenido que prescindir de 
toda la capacidad de inversiones, si usted me deja hablar, yo le expongo mi punto de vista que 
lógicamente no es coincidente con el suyo. Sra. Garví, dice, el resto de miembros del staff si ha 
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cambiado,  así Manuel Cabellos se jubiló el 15 de febrero del pasado año, aunque en un principio tenía 
previsto pedir una prórroga y continuar en su cargo, sin embargo no lo hizo porque nadie se lo pidió y 
por problemas internos con la regidora, según se comenta en el Gerencia. Es decir, le vuelvo a decir, 
oiga, mire, para volar hay que tener alas y para examinar lo que hay que haber hecho antes es haber 
aprobado y tener el título de profesor para poder examinar a los demás. No me hable usted de GESA, no 
me hable usted de GESA, a mi usted, no me hable de GESA, porque ustedes han provocado lógicamente 
la situación más conflictiva desde el punto de vista jurídico urbanístico que se recuerda en la historia del 
urbanismo de la ciudad y por tanto eso no es de recibo. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme   
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma lamenta els anys perduts durant la batlia del Sr. Isern 
degut a la manca de direcció i de directrius al front de la regidoria i de la gerència 
d’Urbanisme”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 10 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
PUNTS 40 I 41 DEBAT CONJUNT 
40. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa al centre comercial Ses Fontanelles 
(48/2015) 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Anem a veure, tenim ara mateix a Ses Fontanelles un paratge natural que s’està 
destruint, els ciutadans estam perdent patrimoni natural, també s’està afectant al petit comerç, només 
està guanyant una multinacional, francesa, en el seu dia varen guanyar també, ho hem sabut ara 
aquests dies, el Partit Popular, amb el Sr. Miquel Ramis fent tràfic de terrenys per allà, aconseguint  la 
urbanització de Ses Fontanelles i efectivament això ha derivat amb el que tenim ara a Ses Fontanelles, 
destrucció de la darrera zona humida de Palma, sí, aquest 3% del Partit Popular que ara anam sabent és 
l’origen de tot, també a Ses Fontanelles i aquest evidentment és també el seu problema. Vostè Sr. Valls, 
no pot arribar aquí i dir que ha arribat i no sap res del passat, perquè efectivament això és gestió del 
Partit Popular, Ses Fontanelles, gestió del Partit Popular, el Sr. Miquel Ramis, algun dia haurà d’explicar 
com es varen urbanitzar aquests terrenys i amb quines condicions. Això és d¡on venim, d’aquest 3% i on 
estam ara? Dins un escenari d’inseguretat jurídica, màxima, l’Ajuntament ha atorgat una llicència per 
construir un centre comercial i resulta que la Conselleria de Comerç no dóna la autorització per construir 
aquest centre comercial, aquest és l’escenari d’inseguretat jurídica que tenim ara mateix. Hem sabut 
també, que la llicència de construcció, d’obres que ha donat aquest Ajuntament, es refereix al projecte 
de 2007, no l’actual projecte el Palma Springs, aquests que vostès es varen fotografiar tan contents, 
mentre el promotor les explicava, aquest projecte no té llicència avui en dia de construcció, per que a 
més Conselleria de Comerç tampoc no l’ha autoritzat, per tan, sa veritat, Sr. Valls, per no estendrer- me  
més en aquesta qüestió, sincerament, davant aquest escenari d’inseguretat jurídica que tenim el més 
prudent seria revisar tot el procediment, també revisar aquesta llicència d’obres que hem donat a un 
projecte de 2007 i a partir d’aquí el més prudent seria decretar la suspensió de les obres fins que no es 
resolgui, fins que no sabem que efectivament aquesta llicència, aquesta autorització de la Conselleria de 
Comerç es podrà tenir, perquè a més a més, clar, el que tampoc s’entèn evidentment es que aquest 
Ajuntament hagi donat una llicència per construir un centre comercial que no respon al centre comercial 
que s’ha de fer, sinó al projecte de 2007, davant aquest caos i davant aquesta inseguretat jurídica, el 
més prudent des del nostre grup, també hi ha associacions empresarials que s’han manifestat amb el 
mateix sentit, ahir mateix, el més prudent seria suspendre aquestes obres. Gràcies”. 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
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“Gracias Sr. Alcalde. Yo nunca había asistido a un despropósito como el del otro día, en el que un 
concejal, afirmaba que las obras que se pretendían ejecutar, luego nos ha explicado que sólo son las 
obras de urbanización, que las obras del centro comercial Palma Sprints, no tienen ni licencia de 
actividad ni licencia de obras, eso nos lo explicó el día 19 de febrero, leo la nota de prensa del 
Ayuntamiento de día 29 de julio, hace varios meses: “Valls ha informat així mateix, que causa del canvi 
de l’empresa promotora, hablo del 29 de julio, els nous responsables, proposaran en el futur 
modificacions, per a dur a terme un projecte millorat”. Después de sus palabras del día 19, usted a 
sabiendas mentía, porque no se trata de un proyecto mejorado, se trata de un proyecto totalmente 
diferente, es más para que los demás nos ilustráramos usted dijo que es como que tienen realmente 
licencia para hacer como un Festival Park  pero quieren hacer un Porto Pí. Yo he ido a buscar las fotos 
del antiguo proyecto y del nuevo, las tienen aquí, no tiene nada que ver Agua Magica con Palma Springs, 
absolutamente nada, pero usted lo sabía desde hace ocho meses, aún así le permite al Alcalde, hacer el 
ridículo de hacerse una foto con un proyecto estupendo que sabe que no tiene licencia y que además a 
día de hoy, gracias a la gran coordinación existente entre ambas administraciones no se sabe cuando la 
tendrá, pero eso sí, son 225 millones que se van a invertir en la ciudad de Palma, son 5.000 puestos de 
trabajo que se van a crear, son expectativas, expectativas y expectativas, son falsas expectativas por una 
foto. Si yo fuera Alcalde y a mi me hacen hacer esto en un proyecto en el que no estoy, estaba el Sr. 
Martínez, el conseller, el Sr. Gijón, estás, estás, estás aquí al lado, tengo otra que estás, ¿de verdad 
sabías que no tenía licencia? De verdad sabias que ahora a fecha de febrero no tendría licencia? Tiene 
sentido? Hay cosas que no tiene ningún sentido y explicarle a la oposición que tiene licencia el proyecto 
antiguo, estamos esperando que venga la sectorial, a Carrefour le dieron la sectorial y aquí nos la han 
dado, la verdad, incertezas, pero la cuestión es que ahora mismo, nosotros si velaremos, velaremos y 
muy mucho porque no se pueden iniciar las obras del centro comercial sin que haya licencia, sin que 
haya licencia, Sr. Valls sin que haya licencia y ¿eso no es un fracaso de  gestión? ¿Le parece que no es un 
fracaso de gestión decir aquí que el proyecto es de 59 millones y ahora es de 225? ¿Si van hacer un 
proyecto de 225 porque no está el Sr. Martínez pidiéndole las tasas? Sí tiene que ver, tiene que ver que 
es increíble que un concejal de urbanismo diga y se vaya hacer una foto y diga, el día 19 de febrero no 
tiene licencia y no se cuando la va a poder tener, eso no tiene sentido Sr. Valls”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno ahora ha atinado un poco más, lo único que pasa es que hay que 
decir que tresgiversa, lía y por tanto estafa la opinión pública, no. Claro, es decir, lo que está claro es 
que las licencias son actos reglados por lo tanto no son actos de discrecionalidad, ¿sí o no? Bueno, le 
pregunto, ¿usted se hizo alguna vez una foto con algún proyecto que todavía no tenia licencia para 
construir? ¿sí o no? Sí. El tema es el siguiente, ustedes, yo no lo digo, simplemente lo digo por aclarar, 
en el año 2007 se le dio una licencia a la urbanización Ses Fontanelles y por lo tanto tenían licencia de 
urbanización. El Gobierno de su partido lo paralizó y este gobierno, el Govern Balear lo ha levantado y 
ha destrabado la posibilidad de realizarlo en el marco de el desarrollo, desde el apoyo de la iniciativa 
privada al sector de la Playa de Palma. Por tanto a partir de ahí, usted también conoce que existe la 
facultad de solicitar licencia de construcción, por tanto, licencia de obras y licencia de actividades, 
porque ya se tiene la de urbanización y porque la Ley del Suelo permite la simultaneidad de la 
legalización de las obras. El otro día, yo desconocía un dato, efectivamente, y era que las obras que se 
estaban llevando a cabo eran exclusivamente las de urbanización. Así, yo dije que me remitiría a un 
informe del Servicio de Control de Urbanizaciones y corroboramos mediante un informe que le 
entregamos a usted el martes en el entorno de la Gerencia que efectivamente solo se están realizando 
obras de urbanización para lo que tiene legítimo derecho el promotor. Por tanto, no intente usted liar, 
el motivo por el cual, Comercio no ha dado la licencia de gran establecimiento comercial, lógicamente 
usted lo saben, es porque todavía no están dotados los servicios de una urbanización que se están 
realizando, conforme a los derechos de la licencia de urbanización existente. Por tanto, en el momento 
que esos servicios estén dotados, pues lógicamente, como también es un acto de alguna forma reglado 
y no es discrecional Comercio tendrá que dar la oportuna licencia de gran establecimiento comercial y 
por tanto aquí no abra ninguna dificultad porque los informes que obran tanto en obras como en 
actividades, ya son favorables a la espera de que Comercio de esa autorización. Aclarado así las cosas 
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que espero haberlo hecho, queda de manifiesto que ustedes solamente lían este respecto y nada más. 
Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, breument per qualificar algunes qüestions. Primer de tot, va ser des d’aquest grup municipal que es 
va dir el mes de juliol, quan vostès varen donar la llicència d’obres, ja varen dir que si el projecte costava 
225 milions d’euros com era possible que el projecte que es presentava i que vostès li donaven la 
llicència era de 59 milions d’euros. Clar, ara ho entenem, ho varem entendre després de dia 19 de febrer 
en Comissió quan ens diuen, no es que la llicència la varem donar al projecte antic de 2007, el Palma 
Springs no té llicència, escolti, crec que hagués pogut donar aquesta explicació llavors, perquè no ha va 
donar, ho hagut de fer ara perquè no tenia més remei, perquè no tenia més remei, perquè evidentment 
ja l’edifici ja li queia i a partir d’aquí ha hagut de començar a donar explicacions, però, això ho ha ocultat 
a l’opinió pública, la  pregunta es va fer, com així hi havia aquest desfases, aquest gap, entre 225 milions 
d’euros que anunciava el promotor que invertiria allà per construir centre comercial i els 59 que 
demanava la llicència? Se li va demanar això i vostè evidentment va sortir per la tangent com va poder. 
Després jo recolliré arguments que ha exposat PIMECO al seu recurs, que per cert que no hem 
aconseguit encara poder accedir a aquest recurs, tot i que ho hem demanat per escrit i hem demanat 
l’accés a l’expedient. Imagin que es solventarà aviat, però fa ja deu dies, però bé, se que el que està 
argumentant PIMECO per que ho estan argumentant a nivell d’opinió pública. S’ha analitzat l’impacta 
comercial que tendrà aquest Ses Fontanelles per part de l’Ajuntament  de Palma? S’ha valorat si 
realment no estam incomplint el PGOU que garanteix l’equilibri comercial a determinades zones de 
Palma, per tan Sr. Valls hi ha moltes preguntes a resoldre, hi ha moltes qüestions que vostè no ha estat 
clar, la gestió d’aquest tema no ha estat clar per part de l’Ajuntament i a partir d’aquí sa veritat, tenint 
en compte quina situació tenim, tenint en compte que la Conselleria de Comerç això no ho ha 
autoritzat, ens seguim manifestant i reiterant que el més prudent seria suspendre aquestes obres. 
Gràcies” 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Ha dicho estafa, estafa es mentir y yo creo que usted miente, incluso ahora mismo 
está mintiendo. El día 29 de julio decía aquello de “los promotores pueden iniciar el proyecto básico” lo 
escribía usted en su nota de prensa. “Valls dice que los promotores pueden iniciar el proyecto básico y 
después, demanar modificación sobre la llicència inicial” en julio, no, no, eso es cuando es un proyecto 
parecido. Es otro proyecto, el primero no necesita autorización de comercio, el segundo sí, la cuestión 
no es esa, la cuestión es que como le ha hecho saber el Sr. Verger, durante todos estos meses, usted 
sabia que Palma Springs no tenia licencia y no tiene licencia y por lo tanto tiene que velar, gracias a la 
oposición que ha ido preguntando y preguntando y que al final usted ha tenido que dar la cara y explicar 
lo que sabia desde el 29 de julio, pero que no había explicado a la opinión pública, tendrá que velar, 
porque las obras de Palma Springs no se inicien hasta que tengan licencia, y en ese sentido la oposición 
pedirá cada martes que el celador vaya a comprobando que efectivamente solo se están haciendo las 
obras de urbanización y que hasta que no llegue la sectorial, pues no se inicien las obras. Usted ahora 
me hace así, pero hace 15 días en el consejo de gerencia, usted  y el Sr. González nos decían, “están 
haciendo a la vez las obras de urbanización con todo el cajeado del parking del proyecto, porque claro, 
es importante….” Eso hace 15 días, yo lo único que le pido es, que sea riguroso y que entiendo que 
después de que están todas las cartas encima de la mesa, todos sepamos que efectivamente solo hay  
obras de urbanización que en el momento que venga la sectorial ya se darán las licencias oportunas y 
que mientras tanto usted como máximo responsable del área tendrá que velar para que efectivamente 
no haya ninguna obra que no esté amparada en licencia que esa es su obligación, no permitir, si tiene 
conocimiento, de que haya ninguna obra que no esté amparada por una licencia. Respecto a las cosas 
que ha comentado antes, porque es bueno dejarlas escritas en acta, me ha preguntado si yo me había 
hecho fotos con obras que no tenían licencia y quiero responder que no, al menos teniendo 
conocimiento de ello, usted tenia conocimiento yo le digo, que yo a sabiendas le digo que no, y eso por 
lo menos que quede recogido en el acta”. 
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Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Para terminar, gracias Sr. Alcalde. Vamos a ver yo creo que han quedado tan evidenciada y tan inútil la 
protesta de la propuesta, creo que ya tienen claro que cualquier acto, digámoslo pues de paralización en 
estos momentos de cualquier tipo de licencia a la que tiene derecho el promotor, pues conllevaría 
responsabilidad patrimonial, eso yo creo que está claro. Por tanto, lo que debe de quedar claro también 
es que las obras que se pueden hacer, yo no he dicho que se estuvieran haciendo obras de construcción, 
he dicho que se había constituido un aval de 12’6 millones de euros, porque la Ley del Suelo, permite 
simultanear la licencia de urbanización con la licencia de construcción. Sr. Verger al principi de la 
primera intervenció seva, vostè ha fet una al·lusió que jo lògicament  li demanaria que retirés, vostè ja 
sap a que m’estic referint. Que el proyecto cueste 225 millones de euros nunca se ha dicho, el inversor 
siempre ha hablado de ese nivel de inversión que conllevaría entre la inversión directa y la inversión 
indirecta y seria el impacto de la economía, no que la construcción costaría 225 millones de euros, por 
tanto, no se ha estado mintiendo ni ocultando, simplemente se ha puesto de relieve la verdad, la verdad 
de Ses Fontanelles es que se está haciendo un control semanal y mensual de toda la cuestión 
medioambiental, de toda la gestión de residuos, que se están siguiendo escrupulosamente todas las 
licencias de urbanización, de construcción y de actividades que en estos momentos están en vigor que 
son facultad del promotor, que son actos reglados y que ha solicitud de las mismas si son conformes a 
derecho se tienen que dar y si no son conformes a derecho no se pueden dar, está todo bajo la legalidad 
vigente y se ha actuado de manera seria de manera escrupulosa y sobre todo al amparo de la legalidad 
vigente. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme   
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma: 
1. Lamenta la inseguretat jurídica que està provocant la descoordinació entre l’Ajuntament de 
Palma i el Govern de les Illes Balears en relació a Ses Fontanelles 
 
2. Insta a l’equip de govern a revisar la llicència d’obres del centre comercial de Ses Fontanelles 
i, mentre, paralitzar cautelarment les obres fins que s’hagin resolt els informes sectorials que 
ha d’emetre el Govern de les Illes Balears” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 10 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
41. Proposició del grup municipal MÉS relativa a Ses Fontanelles: suspensió cautelar de les 
obres (65/2015) 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Pues este es otro de los asuntos estrella, entre lo que quiere decir, lo que dice, lo 
que traslada a lo mejor a la futura candidata, o a la candidata de su partido y lo que escriben y lo que 
pone el Plan y el avance del Plan aprobado. Y lo que pone el avance del Plan General aprobado es que 
hay una lista de barrios que son Son Dureta, Son Roca, Los Almendros-Son Pacs, Camp Redó, 
S’Indioteria, Mare de Déu de Lluc, Son Cladera, Son Gotleu, Foners i Polígon de LLevant que han 
decidido incluirlos con arreglo a las posibilidades que da la nueva Ley Estatal conocida de las tres R, ha 
decidido que se puedan desarrollar a través de un plan especial y crea una normativa específica que le 
llaman zonas F de tal manera que lo que dice, exactamente el avance del Plan General, para toda esa 
lista de barrios sin hacer distinción alguna y que están metidos en esas zonas F que se establecerá un 
coeficiente de tal manera que sin aumentar la densidad, aumentando la edificabilidad, se puedan 
conseguir viviendas de 80 metros, eso es lo que dice el avance del Plan General redactado por usted. 
Donde no hay ninguna barriada en esta lista, que ponga un asterisco y que diga, aquí sí, aquí no, aquí ya 
veremos, aquí lo derivaremos, no, todas están en la misma lista  y de todas, de las únicas en las que 
usted ha hablado durante este período, ha sido del Camp Redó, y ha dicho, hay que tirarlas porque 
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adoptamos o apostamos más por la substitución que por la rehabilitación porque nosotros y lo ha 
repetido hasta la saciedad en el pleno, la rehabilitación es infinitamente más cara, es un 30% más caro, 
lo ha vuelto a repetir por tanto esta mañana y por tanto la rehabilitación hay que facilitarle las cosas a 
los promotores para que pueda haber procesos que permitan rehabilitar, regenerar o renovar esas 
zonas F. Y efectivamente, los vecinos se han intranquilizado y usted dice, de verdad me gustaría que 
algunas veces, me gustaría Sr. Valls, que algunas veces nos escuchara cuando vamos a hablar con los 
vecinos, que hacemos más de usted que de nosotros. Por aquellos de que no crea que vamos allí a 
prender gasolina, se lo puedo asegurar. Esta gente, que se vio, no solo en la lista, ojo, dibujada su 
barriada entera sin distinguir ni un bloque, ni si los barrios eran distintos unos de otros, su barriada 
entera y dijeron oiga y a mí porque me han metido en esto, y esto que significa y esto que es lo que es. 
Que es lo que es y ahora tiene menos, y a mi lo que me han hecho ahora, yo quería vender mi piso y 
ahora que hago con mi piso… esto es lo de la seguridad jurídica y esto es que usted dice, no, no, en 
realidad lo vamos hacer solo en Camp Redó, pues escríbalo, antes de irse Sr. Valls, si es que se va, 
escríbalo, apruebe en la Junta de Gobierno y en este pleno una proposición que diga, solo se van a 
substituir los bloques de Camp Redó en el caso de que gobierne el PP, en el caso de que gobernemos 
nosotros lo rehabilitaremos, en el resto de barriadas no vamos a demoler ni un solo bloque, ha sido un 
error del avance del Plan General, en realidad nos ha faltado especificar, porque ahora pese a su bondad 
en  las palabras y su tono conciliador, si alguien quiere llevar a término en cualquiera de esas barriadas 
lo mismo que está en Camp Redó, lo puede hacer y por lo tanto tienen más que motivos para estar 
intranquilos y si no es así, si es un error, trasládelo a  este pleno que va a encontrar la unanimidad de 
todos los grupos”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchas gracias. Bueno yo ya he dicho que es prioritaria la rehabilitación y también he dicho que no se 
puede hacer absolutamente nada si no se aprueba un plan especial después de que se haya aprobado 
definitivamente el Plan General, que ese es el momento de hablar con los vecinos y es el momento de 
decidir si lo prioritario es la rehabilitación o alguna otra solución. Pero mire, usted alude una cosa y yo le 
quiero contestar frontalmente. Usted dice, si usted quiere vender su piso o hipotecarlo, si está aprobado 
el Plan General con estas ares, su piso vale más, su piso no vale menos, su piso vale más, porque si hay 
un aumento de edificabilidad lógicamente repercute sobre el valor del suelo y por tanto su piso vale 
más. Si se aprueba este Plan General, el piso que esté incluido en estos ámbitos tiene mayor valor y por 
tanto una tasación mayor para cualquier solución. En segundo lugar, le quiero reiterar, que cuando 
hablamos de que es prioritario la rehabilitación no es porque sea una opción de este equipo de 
gobierno, no es una opción de este equipo de gobierno, esto es una aplicación que va hacer las 
Directivas Europeas, que hay que hacer un diagnóstico sobre el parque de viviendas, que hay leyes 
nacionales, que hay leyes autonómicas y ya le dije que esto era una posibilidad para que estas antiguas 
áreas de régimen especial que estaban desde el 85 y que usted no modificó ni se ocupó de ellas para 
nada, para nada, para nada, ahora en un avance que es una propuesta que no tiene ningún efecto 
jurídico, puedan encontrar vías de solución para que en el futuro puedan hallar subvenciones europeas, 
nacionales o autonómicas para la mejora de la eficiencia energética y para la mejora de todos los 
parámetros lógicamente de acuerdo con los vecinos y por eso la candidata, ayer, hablando con los 
vecinos de Son Roca, les volvió a aclarar como yo lo hice en la Cadena Ser y como yo lo hice también a 
unos vecinos en concreto, era decirles, oiga, mire, no teman por esto, porque no es más que una 
postura incendiaria de la oposición queriendo estirar un hilo absolutamente tresgiversando  la realidad 
de lo que se pretende. Por tanto nada más. Muchas gracias”. 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí Sr. Valls, jo li intentaré tornar a dir clar per veure  amem si ho arriba a entendre, perquè anem a 
veure, és igual que els pisos, valguin més els pisos si s’augmenta la intranquil·litat, els veïnats el que no 
volen es que els expropiïn i les esbuquin, es igual,  vostè me pot dir, escolti,  però els expropien i els 
esbuquen valen més amb el que jo he modificat, escolti no volem sentir ni parlar de que es substitueixen 
aquests habitatges i es tornin a edificar el barri, per tan, escolti, aquest argument no les hi serveix als 
veïnats, aquest argument que vostè dóna aquí, de que valen més els pisos, amb el seu augment 
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d’edificabilitat no els interessa, perquè no volen que s’expropiï el pis o s’esbuqui el pis, i s’els hagi de 
compensar amb una quantia major o menor,  és igual, això no ho volen, per tan, es a veure, si a Son 
Roca no volen que s’esbuquin les vivendes i vostè amb aquest avanç que ha presentat obri aquesta 
possibilitat. Nosaltres no deim, jo he anat al barri, jo vaig  ser el que vaig treure això a l’opinió pública, jo 
vaig ser el que llegint el de les zones F, evidentment vaig començar a conversar amb els barris a veure si 
ells sabien que s’havia duit a terme aquesta proposta dins el Pla General i en els barris ningú sabia res 
d’aquestes modificacions que vostè havia introduït a l’avanç del Pla General, ningú en sabia res i això no 
pot ser Sr. Valls, vostè no pot allà obrir la possibilitat, jo no dic que vostè ho vagi a fer, clar, no, es que jo 
no ho faré, pot anar la Sra. Durán també allà i dir, no, jo no ho faré esbucar les vivendes, però el que 
vostè digui, no és l’important, el que és important és el que està escrit i amb el que està escrit, s’obri 
aquesta possibilitat Sr. Valls, li agradi o no li agradi, s’obri aquesta possibilitat, s’obri la possibilitat de 
que s’esbuquin aquestes vivendes i es tornin a construir, s’obri aquesta possibilitat, no dic que vostè ho 
vulgui fer, però aquesta possibilitat s’obri, perquè a aquestes zones se les hi augmenta l’edificabilitat i a 
més a més, s’estableix com a vivenda mínima, com a criteri de renda mínima els 80 m2, per tan, això a 
nivell urbanístic està clar el que vol dir, s’està incentivant el que vostè ja ha explicat per Corea, pel Camp 
Redó, entre altres coses, s’està incentivant operacions tendents a esbucar i tornar a edificar, vostè ho ha 
explicat de cara al Camp Redó, no, no, es que per aconseguir fer això que volem fer allà que és esbucar i 
tornar a edificar hem d’augmentar l’edificabilitat. Vostè ho ha dit a això i vostè després de dir això, ho 
ha posat en el Pla General afectant a Son Roca, Los Almendros, Son Dureta, la veritat, el que 
demanarem nosaltres a les nostres al·legacions i suggerències és suprimir aquests augments 
d’edificabilitat perquè quedi clar i aquest criteri de renda mínima de 80 m2, això és el que demanarem i 
això es el que hauria de fer vostè de motu propio, si realment vol aturar l’incendi que vostè ha generat. 
No, no, no, vostè ha generat s’incendi, perquè jo he anat allà també a explicar simplement una realitat, 
que s’ha obert aquesta possibilitat i quan me diuen no, però ens tiraran les cases, dic, jo no vull dir això, 
no estic dient que es tiraran les cases, dic que s’ha obert la possibilitat i que convé mourer-se per posar 
un obstacle a aquesta possibilitat que ha obert l’equip de govern, això és el que dic. Gràcies”. 
 
Sra. Garví Blazquez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Es que está bien esto, ahora vamos a equipara, tresgiversar igual a leer, sinónimo de 
tresgiversar es leer. Vuelvo a leer su documento, es que, para que no vuelva a decir lo de tresgiversar, 
diga leer: “la proposta de la dirección afecta a l’habitatge, a l’activitat econòmica i els sectors 
productius” no habla del tema social ni de, habla de habitatge l’activitat econòmica i els sectors 
porductius. Punto, no pone nada más, ni puntos suspensivos, se les dotará de una normativa específica 
con las zonas F, adaptadas a cada una de las situaciones de las edificaciones mediante el 
establecimiento de un coeficiente de edificabilidad para zonas homogéneas, etc.,  etc. la ejecución de un 
habitatge digna, es otra de las cosas que a los vecinos les ofende mucho, porque creen que sus casas 
son muy dignas, pero aquí pone d’un habitatge digne y habla de los 80 m y nosotros si hemos trabajado 
y hemos visto a ver que significa eso y yo le voy a dar los datos que ya le puse en la sugerencia, 
asignando 80m2 por vivienda, produce en algunos casos, ya le diré en que casos específicamente y en 
que barrios, aumentos de edificabilidad de hasta un 40%, un 40% lo que fomenta claramente la 
substitución en lugar de la rehabilitación y eso que conste en acta, a día 26 de febrero. Nuestra 
propuesta es si sus palabras no tienen nada que ver con sus actos, lleve a pleno antes de que finalice la 
legislatura una propuesta que diga, que esta lista en la que están incluidas 7.704 viviendas  y en las que 
hay varios barrios, en cual de ellos no será de aplicación la zona F, déjelo cerrado Sr. Valls, porque en 
manos de determinada gente esto puede ser muy peligroso, pero mucho”. 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sr. alcalde. Bueno Sr. Verger es que abans no hi era, la resposta, com el tema no 
l’interessa  el tema, ara tampoc m’escoltarà, però li he de dir que la ignorància és molt atrevida. Jo no he 
obert aquesta possibilitat, no he obert aquesta possibilitat, aquesta possibilitat està oberta des de l’any 
85, des de l’any 85, per tan, per tan, (el Sr. Verger parla fora del micro per la qual cosa no s’entén el que 
diu) he escoltat, he escoltat, he escuchado pacientemente mientras ustedes mentían. He tenido que 
escuchar pacientemente lo que era mire, los 80m es una media, queremos que las viviendas valgan más, 
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no apostamos por la substitución, aquí esto no es ninguna apuesta, son antiguas áreas de régimen 
especial que usted ni la tocó, ni las miró ni previó nada, por tanto en un are de régimen especial, ¿Qué 
significa? Pues que es un ámbito en donde en el futuro, se hará un plan para estas áreas para estos 
ámbitos, en los que se buscará la mejor solución, se tendrá que hablar con los vecinos, se tendrá que 
hacer información pública, que es un plan especial, todo esto, y  por tanto aquí ustedes están diciendo 
que nosotros queremos que donde haya viviendas de 40 hagan 80, no, 80 es una media, dotar de una 
mayor edificabilidad, sí, sin una mayor densidad es una posibilidad para viabilizar  las actuaciones 
futuras dentro de un plan especial que no existe, esto es un avance no tiene efectos jurídicos y creo que 
es una buena idea que cuando se exprese por los técnicos de urbanismo, la gente lo agradecerá porque 
son llamadas a las subvenciones, porque es mejor eficiencia energética, porque es mejor para todos y 
por tanto creo que ustedes estiran el hilo porque ha fraguado alguna pregunta de algún vecino y 
ustedes han ido a trasgiversar han ido a incendiar y eso no es digno de un representante público y 
mucho menos con aspiraciones de gobierno. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme 
 
“1. L'Ajuntament de Palma insta a la regidoria d'urbanisme a tramitar una suspensió cautelar 
de les obres de construcció d'un centre comercial a Ses Fontanelles fins que se resolguin les 
incògnites generades pel recurs judicial i per la no existència d'autorització de la conselleria 
competent en matèria de comerç per dur a terme l'activitat comercial a Ses Fontanelles” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 10 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
42. Proposició del grup municipal PSIB-PSOE relativa a les operacions urbanístiques previstes 
a l’Avanç del PGOU i que suposen l’especulació a les barriades afectades (52/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió d’Urbanisme   
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma: 
1. Lamenta la manca d’informació de l’equip de govern als veïns i veïnes de Palma afectats per 
les operacions urbanístiques previstes al PGOU en 7.704 habitatges de blocs d’habitatges 
construïts entre 1959 i 1982. 

2. Insta a l’equip de govern a suprimir les “Operacions de Transformació urbana: Rehabilitació, 
Regeneració i Renovació”, que figuren a l’Avanç del Pla General d’Ordenació Urbana. 

3. Insta a l’equip de govern a millorar la neteja i manteniment de les barriades on es preveia 
dur a terme les “Operacions de Transformació urbana: Rehabilitació, Regeneració i 
Renovació”, i estudiar plans de millora consensuats amb els veïns i veïnes” 

Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 10 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 

S’absenta de la sessió la Sra. Garví (PSIB-PSOE) 
PUNTS 29 I 30 DEBAT CONJUNT 
29. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de les 
biblioteques (49/2015) 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. El regal que ens farà el Sr. Gilet, al nou govern municipal a partit del mes de 
maig, serà la privatització de dues de les grans biblioteques que té aquesta ciutat, tan Son Gotleu com 
Son Cànaves. Dues biblioteques que tenen uns paràmetres de foment de lectura de qualitat i 
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veritablement de bones polítiques de foment de lectura molt encertades. Vostè Sr. Batle veu normal 
que el mateix mes que es convoquen eleccions es privatitzin i s’externalitzin  dues biblioteques, no seria 
més coherent i més raonable esperar als resultats de les eleccions per prendre una decisió o una altra, 
no seria més normal, no seria més coherent, no seria més democràtic, no seria més de sentit comú? 
Perquè vostè sap Sr. Batle, que el tema de les externalitzacions a les biblioteques no és una política que 
prioritzi MÉS, tot el contrari, volem biblioteques públiques, dignes i que fomentin l’ús i el mapa de 
lectura de la ciutat. Es veu que el sentit comú no és inherent al Partit Popular evidentment i el més de 
maig ens trobarem que s’adjudicaran a dues empreses la gestió de dues biblioteques principals i molt 
importants de la ciutat. Aquest és el regal que ens fa el Sr. Gilet, aquest és el regal que ens fa el Sr. Isern. 
El missatge, tornin a reconsiderar-ho, hi ha unes eleccions per mig, hi ha dos models de biblioteca, hi ha 
dos models de biblioteca. Si vostès guanyen, segueixin amb l’externalització d’aquestes dues 
biblioteques si nosaltres guanyam, evidentment decidirem no externalitzar aquestes biblioteques, però 
aquesta decisió no té cap tipus de sentit, arriba tard i malament i sense consens, vostè possiblement la 
darrera setmana ha decidit que ha recol·locat als treballadors que perillaven el seu lloc de feina, però 
son els mateixos treballadors que no estan d’acord amb el seu model de biblioteques, recordi aquesta 
legislatura, diverses reivindicacions dels treballadors, fins i  tot han vengut a xerrar al plenaris, Sr. Gilet, li 
deman un prec, li deman un prec, pel proper regidor de cultura, o la propera regidora de cultura no 
hipotequi la seva gestió de biblioteques amb l’externalització durant dos anys d’aquestes biblioteques, 
és important per nosaltres, és important per aquesta ciutat, nosaltres volem tornar a impulsar unes 
polítiques de biblioteques democràtiques, que siguin autèntiques antenes culturals en el barri i vostè no 
pot hipotecar d’aquesta manera amb nocturnitat i alevosia, en darrer moment, dues biblioteques tan 
importants. El seu balanç, quin és el seu balanç Sr. Gilet, en relació a les biblioteques? 5 tancaments, 2 
privatitzacions, treballadors descontents, bé, nosaltres evidentment volem invertir totalment les 
prioritats de les polítiques que s’han fet, volem invertir totalment les polítiques que s’han fet. Com ja ho 
va fer na Nanda Ramón, amb el llegat desastrós de na Catalina Cirer i recordi que aquestes dues grans 
biblioteques que vostè està privatitzant, conjuntament amb l’Escorxador, són fruit de la seva legislatura 
passada, vostè ha retallat amb publicacions, en fons de llibre. Bé Sr. Gilet, tengui una mica de decència 
política per dir-ho de qualque manera, de decència política i marxi endarrere amb aquesta decisió que 
hipotequi un nou govern municipal i les seves polítiques de gestió de biblioteques. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Afegiré poc en l’intervenció que ha fet el Sr. Noguera. Efectivament nosaltres 
pensam  que és una iniciativa que arriba a destemps, li faré una intervenció si me permet l’expressió  
preventiva, perquè puc entendre el que vostè podrà argumentar i es que nosaltres també hem licitat i 
quan hem governant hem fet ús d’una eina com l’externalització. El tema es que no ens posam d’acord 
amb un model de fons, nosaltres tenim discrepàncies de fons respecta de la seva política de no foment 
de la lectura pública, el nostre parer, és una legislatura on hem minvat en aquest sentit, no estam 
d’acord en que dues biblioteques que a més a més són emblemàtiques respecte del nombre d’usuaris, 
no ens estam trobant davant un equipament que no té ningú, argument que hem sentit aquí i de la seva 
boca, per argumentar el tancament d’altres biblioteques, no és el cas i creiem que s’està cometent una 
errada que després sempre ens costa molt remuntar, perquè no tenim cap dubte de que tenim 
oportunitat i així ho farem de governar aquesta ciutat, i serà una de les qüestions que haurem de 
reprendre, per tant una decisió que prenen a destemps, una decisió que entenem equivocada. 
Segurament vostès diran això, vostè també externalitzin, efectivament és una eina, però sempre posant 
el pes de la gestió pública com a, ineludible, inqüestionable en el model de gestió. L’externalització que 
vostès practiquen és una externalització que té més pes en desbondats de la privatització i amb això no 
mantenim  acord. Vostès és cert i ho ha comentat i li agraïm l’informació que ens ha proporcionat, parla 
de que ha aconseguit acord tàcit amb els treballadors i treballadores respecte de la seva reubicació, 
però nosaltres entenem que primera és un acord que no està escrit, segona, som a les portes d’un canvi 
polític i tercera, el mal estar que ha produït aquesta política de no incentivar la lectura pública a la ciutat 
de Palma en el col·lectiu, no només de professionals municipals, sinó d’aquells que duien tan de temps 
batallant per fer de la cultura una prioritat a Palma, aquesta batalla contra el 21% de l’IVA cultural, 
aquesta batalla contra la minva d’oportunitats culturals a aquest país, passa també per aquesta aturada 
que li demanam del procés de privatització, d’externalització d’aquestes dues biblioteques 
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emblemàtiques per la ciutat i emblemàtiques per una societat que aspiri a que una lectura pública formi 
part també de la seva condició ciutadana. Gràcies”. 
 
Sr. Gilent Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Agradezco que el Sr. Noguera haya hecho mención o referencia a lo que es un 
balance porque me da oportunidad a poder hacer ese balance. Nosotros cuando llegamos a la 
responsabilidad de gobierno, entre lo que era un compromiso electoral, era la reordenación a un 
sistema bibliotecario que entendíamos que era muy necesaria su reforma. Esa remodelación tenía tres 
principios fundamentales, el primero de ellos era reforzar las bibliotecas de zona que son aquellas que 
son las más concurridas, biblioteca de Cort, de Joan Alcover, de S’Escorxador y de Ramón Llull. El 
segundo principio era mejorar las condiciones laborales de los bibliotecarios y con ello por ende mejorar 
el servicio público que estos ofrecen.  Había bibliotecas que tenían un bibliotecario en estas bibliotecas 
de zona, en bibliotecas que tenían una concurrencia que superaba los cien mil usuarios al año, es 
evidente que era necesaria unas medidas, unas reformas en ese ordenamiento de las bibliotecas de la 
ciudad. Y el tercer principio era homogeneizar los horarios. Teníamos horarios desordenados, había 
cuadros en los cuales había bibliotecas que abrían a las 10, otras a las 9’30, cerraban a la 1’00, otras a las 
3’00, era un auténtico despropósito, por lo tanto queríamos ofrecer y así lo hemos hecho, fiabilidad, 
seguridad a todos los usuarios homogenizando los horarios, en lo que son bibliotecas de barriada y 
bibliotecas de zona. Ese es el balance fundamental o principal de muchas de las decisiones que se han 
tenido que tomar a lo largo de esos cuatro años. Todo ello, bajo la premisa de dar cumplimiento a lo que 
es nuestro objetivo principal, que es mejorar el sistema público de bibliotecas, porque sigue siendo 
público y facilitar más horas por tanto de acceso a la lectura, de acceso a la cultura a nuestros 
ciudadanos, porque nuestra prioridad Sr. Noguera son las personas, son los ciudadanos y nuestro 
mandato expira a los cuatro años, no a los tres años y medio, como el de ustedes, que tres meses antes 
de las elecciones, como bien decía la Sra. Calvo, prorrogaron, teniendo opción a cambiar ese modelo del 
cual usted me hablaba, me ha dicho hay dos modelos, pues el otro modelo, el que ustedes ahora 
pregonan, no le dieron cumplimiento, no le dieron cumplimiento porque prorrogaron a dos meses de las 
elecciones el servicio de biblioteca externalizado, cuando tenían opción de cambiar de modelo, no lo 
hicieron, no lo hicieron. Por tanto esta medida que ahora critican, encuentra fácil réplica porque fueron 
ustedes mismos que tres meses antes de las elecciones por motivos, evidentemente de pragmatismo, 
porque seguramente no fueron por ideología según hacen ver ahora, decidieron prorrogar el sistema 
que ahora tanto denigran y que supondrá que las bibliotecas de Son Cànaves y Son Gotleu, tengan más 
horas de cultura, más horas de lectura, más actividades, los  sábados por las mañanas abiertos y que de 
forma absolutamente indirecta o no directa, redundará también en beneficios de las bibliotecas de 
zona, porque donde antes había un bibliotecario por turno, ahora nos encontramos que hay dos o tres 
en esas bibliotecas de zona, lo cual les ha permitido mejorar sus condiciones laborales, mejorar su 
servicio de atención al público, poder catalogar y por tanto, ha habido y se ha experimentado un 
beneficio en ese sistema público de bibliotecas. Entendemos por tanto, que detrás de toda esta 
discusión hay simplemente una gran barrera ideológica, que ustedes no son capaces de franquear. Se 
encuentran contra ella porque no hay absolutamente ningún tipo de razonamiento lógico que me haga 
a mi pensar que  salvo esa barrera ideológica, esa densidad ideológica que les hace ver muchas veces y 
confundir las cosas, les impide evidentemente ver la bondad de la iniciativa que estoy convencido que 
todos los ciudadanos en su momento, cuando sea definitiva, agradecerán, fundamentalmente los de la 
barriada de Son Gotleu y los de la barriada de Son Cànaves. Muchísimas gracias”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Una petita pinzellada, en relació als paràmetres de polítiques públiques de biblioteques, tots els 
indicadors de la legislatura passada eren positius en relació a doblar usuaris, en relació a fer biblioteques 
molt més dignes, amb ventilació, amb wifi, amb noves tecnologies, sí, sí, sí Sr. Gilet, sí, vostès per 
exemple aquestes dues grans biblioteques que vostè privatitza són fruit de la legislatura de na Nanda 
Ramón, com per exemple el tema de l’Escorxador, això és un fet. Vostè argumenta sempre el tema de 
personal, no va haver-hi cap protesta de les persones que treballaven a les biblioteques, com hi ha 
hagut aquesta legislatura i és per qualque motiu, la gent quan protesta és perquè està descontenta i a 
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vostè com a mínim ja li han protestat dues o tres vegades durant aquesta legislatura per la seva gestió 
política de les biblioteques. Què es necessita actualment a la xarxa municipal de biblioteques? Es 
necessita coordinació política, directrius polítiques, es necessita dotar una plantilla, es necessita 
desenvolupar un mapa de lectura que actualment està totalment en un calaix i també es necessita de 
quina forma podem fer polítiques de foment de la lectura a aquells barris i pobles de Palma on no hi ha 
biblioteques i vostè de tot això no n’ha fet res, no n’ha fet res. Al final, agafi aquest envit, deixi a la 
ciutadania triar quin model de biblioteques vos, si els de l’externalització o el de la dotació pública de la 
xarxa municipal, perquè no ho vol fer? Es el més de maig, la legislatura passada no va haver-hi cap 
biblioteca pública amb gestió totalment pública que s’externalitzes, vostè ho està fent amb dues 
biblioteques amb uns paràmetres de foment de la lectura molts bons. No hi va haver cap canvi, vostè 
està canviant aquest model. Sincerament repensi, i deixi a la ciutadania triar quin model de biblioteques 
vol i sobre tot, en relació a aquestes dues que durant el mes de maig, quan hi hagi un canvi de govern, 
es veuran que dues empreses passen a gestionar, el que abans gestionava directament l’Ajuntament de 
Palma. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Molt breument. Moltes gràcies Sr. Batle. Miri, jo no se que pensaran els veïnats del Secar de la Real i 
els veïnats de Son Gotleu, nosaltres pensam que vostè s’equivoca, el temps dirà o no, el que si li puc dir, 
que els veïnats del Terreno ahir, lamentaven, mantinguerem una reunió amb ells, lamentaven haver 
perdut un punt de lectura, en el seu barri, ahir. Per tan, alguna cosa no funciona, crec que estam més 
pendents de la possibilitat d’un cert estalvi econòmic que del pes específic que aquesta mesura té en 
una política global en matèria cultural que no ha existit. I vostès estan prenent una decisió des d’aquest 
suposat estalvi, posant el pes on ideològicament vostès consideran que l’han de posar i està en el seu 
dret, però escoltin no ho compartim i per això reiteram i ens mantenim amb la proposta que li feim i 
torn a insistir, a mi m’hagués agradat que si l’acord amb els treballadors es tal, fos un acord signat, 
perquè de la mateixa manera que vostè parla de que aquí garanteix un model que és el seu i el deixa i 
serà millor i això haurà acabat de gestionar un govern que desitgem que sigui diferent d’aquí a tres 
mesos, si vostè parla de que tothom està d’acord amb aquest canvi i hi ha pau laboral, m’agradaria que 
quedés aquesta pau signada pel bé i per responsabilitat pel proper govern d’aquesta ciutat, cosa que no 
existeix, vostè ens demana que ens fiem de la seva paraula i nosaltres li deim, escolti, si això és vera i té 
el beneplàcit dels treballadors, ens ho mostri i sobre tot, el temps ens dirà si vostè tenia raó o no, el 
passa es que en aquest temps nosaltres esperam que vostè no hi sigui i en tot cas els resultats no els 
valoraran amb vostè, sinó amb un equip que a totes vistes esperam que sigui diferent, per tan, reiter 
l’errada que en la nostra opinió està vostè cometent a les portes d’unes eleccions”. 
 
Sr. Gilent Sancenón (PP): 
 
“Sr. Noguera, moltes gràcies Sr. Batle. M’he reunit amb el personal, crec que han estat en dues 
assemblees, totes dues per explicar decisions, la primera complicada, la segona per escoltar-los, li puc 
dir que he anat a visitar totes les biblioteques, cada una d’elles, es vera que varen fer vostès inversions, 
nosaltres també, per exemple varem posar un urinari a una biblioteca que no en tenia, es a dir, aquí no 
es tracta d’ara fer un inventari de qui, es que és la nostra obligació millorar les condicions, eren les seves 
obligacions i són les meves i així ho he fet. Continuo pensant que vostès només tenen una qüestió de 
densitat  i de lògica per no veure les bondats de que hi hagi més hores d’obertura de biblioteca, més 
hores per tan d’accés a la lectura a aquestes dues barriades, la del Secar de la Real i la de Son Gotleu. 
Després vostè me xerra d’hipoteques, ja també podria xerrar de les meves hipoteques que me vaig 
trobar per les seves decisions ideològiques, els dinamitzadors lingüístics varen estar me pareix que un 
any més ja sent jo regidor, aquí no varem tenir tanta de cura, varem posar en marxa, independentment 
de que vinculava una propera legislatura, per tan, siguin un poquet coherents, no tan sols amb el discurs 
que ja els hi he demostrat que és un discurs absolutament inconseqüents amb els seus fets, sinó també, 
que hi ha altres exemples. Sra. Calvo, yo el esfuerzo con respecto a lo que es el sistema de bibliotecas, 
creo que queda muy patente cuando vuelvo a reiterar que hoy por hoy, nuestro sistema de bibliotecas 
está, es mucho más coherente en su gestión, primero porque los ciudadanos saben a que hora se abre y 
a que hora se cierra, segundo porque hay más horas de bibliotecas, sí, antes no los habían, dependía del 
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lugar, ibas a un sitio a una hora, a otro otra, hoy hay un sistema ordenado. Segundo porque al menos 
cuando van, el bibliotecario puede ir al servicio, porque había veces que no podía ir en todo el turno, o 
tenia que cerrar la biblioteca, hoy los ciudadanos encuentran un sistema mucho más ordenado o con 
unos criterios realmente viables y además compensados con un sentido común en lo que es la toma de 
decisiones. La última decisión y la nuestra apuesta por la red pública de bibliotecas, es absoluta, la 
última, ayer mismo se aprobó en junta de gobierno la modificación de crédito destinando 26 mil euros a 
razón del Premio Novela que quedó desierto, destinado a la red de bibliotecas, por lo tanto es 
indiscutible, no admito que usted pueda decir o poner en duda nuestra más firme creencia en el sistema 
público de bibliotecas, simplemente, simplemente, que nosotros entendemos que la prioridad es eso, el 
servicio, cuantas horas de biblioteca tenemos abiertas y no si es público la gestión, si es directa o 
indirecta. Muchas gracias”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a garantir el caràcter públic en la 
gestió de les biblioteques de la xarxa municipal i a que es mantingui la gestió directa del les 
biblioteques de Can Cànaves i Son Gotleu, concretament”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a biblioteques municipals de Son Cànaves i 
Son Gotleu (66/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria de Cultura a fer marxa enrere el procés de 
privatització  
de la gestió de les biblioteques municipals de Son Cànaves i Son Gotleu” . 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
COMISSIÓ DE SERVEIS A LA CIUTADANIA   
 
24. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a parcs de convivència, 
benestar animal (12/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania amb 5 vots en contra (PP) i 4 a 
favor (PSIB-PSOE i MÉS), amb possible transaccional. 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a configurar tots els parcs i zones 
verdes del municipi de Palma com a parcs de convivència, i ampliar el seu horari d’hivern per 
tal que tanquin a les 22h durant tot l’any. 
 
a) Fer efectiu aquest acord en els propers 3 mesos.  
 
2. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a definir com a espai d’oci caní el 
solar municipal de Son Pedrals, adjacent al torrent que encara romana buit, i el parc de La 
Ribera. 
  
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a fer possible la lliure circulació o 
romandre els cans o altres animals de companyia a les platges del terme municipal de Palma 
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en temporada baixa, entre els mesos d’octubre a abril, i permetre durant tot l’any l’accés lliure 
a cans a les zones de bany. 
 
4. Convocar cada quatre mesos, com a mínim, el grup de feina per a la creació d’espais d’oci 
caní per tal de realitzar el seguiment d’aquests espais, incorporant la participació, a més de les 
entitats socials, els grups polítics en representació municipal. 
 
Es transaccionen els punts 2 i 4 de la proposició, que s’aproven per unanimitat 
Els punts 1 i 3, es rebutgen per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
28. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE per lamentar les mancances del servei de 
consulta dels diaris antics a les biblioteques i a l’arxiu municipal de Palma (47/2015) 
 
Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Aquesta és una altra proposta que té a veure amb aquestes suposades no retallades que no han succeït 
a aquesta legislatura i que per tan, no se si serem capaços d’esverinar  que ha arribat a passar, amb el 
Sr. Gilet a la seva resposta, però lo cert es que han vengut ciutadans que s’han adreçat en aquest cas al 
nostre grup a posar-nos de manifest que tenen en aquests moments privat accés a determinada 
documentació d’hemeroteques i documentació pública, en els serveis de biblioteques municipals. Un 
servei que no es presta en aquest moment a consulta com es prestava fa un temps i davant aquesta 
sorpresa, nosaltres el que hem fet és revisar que és el que havia succeït, com es trobava aquesta 
situació del servei i el servei ha estat eliminat. Per tan, nosaltres duim aquesta proposta perquè es 
recuperi i perquè puguem posar a l’abast dels ciutadans aquest accés directe al servei d’hemeroteca, en 
un temps, on la tecnologia ens permet jugar en diferents paràmetres i estarà d’acord amb jo, estic 
segura de que no té raó de ser que aquest servei de consulta d’hemeroteca tot i que la conservació dels 
arxius, evidentment té un caràcter prioritari, es vegi retallat amb l’accés a la ciutadania a les portes del 
segle XXI i amb una capacitat tecnològica que ens permet subsanar d’una forma, jo crec, què ràpida i no 
tan costosa. Per això feim aquesta proposta que esperam que l’equip de govern hagi pogut recapacitar i 
ens doni suport. Gràcies”. 
 
Sr. Gilent Sancenón (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Li he denegat la major, les consultes són, actualment totalment operatives, 
aquest equip de govern entenc que la decisió que es va adoptar, fa ja un parell de legislatures, no va ser 
a aquesta ni la darrera, me pareix que va ser fa tres legislatures, continua estant justificades, tal i com 
informen els tècnics de l’arxiu, l’informe està a la seva disposició, el tenen, així tenc coneixement, que 
diu que en aquests moments el que és una consulta com existia fa probablement déu anys a la 
biblioteca de Cort, no és convenient. La possibilitat com li deia, de consulta dels serveis d’hemeroteca, 
sempre i quan estigui acreditada, degudament, és operativa, està al dia. El paper de diari, és efímer, és 
una realitat, no està fet perquè perduri, per aquesta raó, el deure de conservació va obligar a prendre 
una decisió que era traslladar el fons d’aquesta hemeroteca, de la biblioteca de Cort a l’arxiu, que la 
principal funció que té l’arxiu com vostè sap, és la conservació per garantir la seva consulta. Consulta 
que com li dic, està operativa, qualsevol persona que tengui un motiu, que no sigui òbviament consultar 
que va succeir el dia del seu naixement, que és molt legítim, molt respectable, que això dóna hi ha uns 
motius, universitaris, acadèmics o simplement justificar el motiu, aquesta persona pot consultar 
perfectament l’hemeroteca. A Palma hi ha altres hemeroteques que estan a disposició, que estan 
digitalitzades, Biblioteca Can Sales, Biblioteca de la Fundació March, hi ha diaris que també la tenen, per 
tan, la pàgina web del Ministeri de Cultura, hi ha altres opcions. Encara així, nosaltres hem dit a arxiu 
que han de tenir, diríem, un criteri favorable, facilitar aquesta consulta que li torno a dir, que està 
completament garantia. Per tan, nosaltres respecte a la proposta, entenem que avui per avui tal i com 
diuen els informes tècnics de l’arxiu, s’està fent una bona feina respecte a aquesta qüestió i per tan no 
votarem a favor de la proposta”. 
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Sra. Calvo Sastre (PSIB-PSOE): 
 
“Segur que amb això estarem d’acord Sr. Gilet, no devem tenir centenars de ciutadans que s’adrecen a 
l’Ajuntament de Palma a fer consultes d’hemeroteca, ja ens agradaria, seria un bon símptoma, 
centenars diaris no, crec que no, no crec que sigui un servei, a veure. Ara parlam d’una qüestió que pot 
semblar menor, però que té darrera un rerefons que és important que és l’accessibilitat a l’informació 
per la gent que fa recerca, que necessita tenir un accés a un arxiu d’hemeroteca perquè està fent un 
treball, perquè ha de fer una commemoració, els motius li puc assegurar que les persones que s’han 
adreçat, la persona que s’ha adreçat al grup municipal tenia motiu. Que el motiu estava absolutament 
fonamentat, era la celebració d’una commemoració i necessitaven poder accedir i que el seu estupor va 
ser majúscul perquè es varen adreçar a la biblioteca municipal, la biblioteca els va readraçar a l’arxiu i 
l’arxiu els va adreçar a una web d’un ministeri. Té sentit, jo crec que no, i crec que tecnològicament 
tenim possibilitats de poder mantenir actiu aquest servei de consulta, com es mantenia anteriorment. 
Té vostè raó, és vera, tota la raó, no discutim sobre la priorització del caràcter de conservació dels diaris, 
discutim sobre l’accés, crec que no és de rebut que un Ajuntament que és el vuitè d’Espanya, no tengui 
accés o no faciliti l’accés directa d’una forma natural, li puc assegurar i li reiteraré i a més a més me 
compromet a facilitar-li el número de telèfon si vol, d’aquest ciutadà, que fa res, menys d’un mes s’ha 
adreçat a aquesta biblioteca, s’ha adreçat a l’arxiu municipal i se n’ha anat sense tenir accés a aquesta 
informació, per això a nosaltres ens pareix significatiu, ho hem volgut dur a aquest debat i a més denota 
una realitat de la qual vostè no és conscient o amaga, vull pensar que desconeix, o per ventura ens 
trobam davant una anècdota, però com vostès quan les coses evidencien les serves retallades són 
anècdotes i on creiem que hi havia un servei que ja no hi és, vostès diuen reordenació, ens pareix que és 
important que consti en acta que un ciutadà en aquesta ciutat, amb motiu, com vostè deia, s’ha adreçat 
i s’ha trobat amb la sorprenent resposta de que no ha pogut tenir accés a l’informació d’hemeroteca del 
servei que ell paga com a contribuent a la seva ciutat. Una llàstima Sr. Gilet”. 
 
Sr. Gilent Sancenón (PP): 
 
“Molt bé, vostè canvia el seu argument, ha començat dient que han estat moltes persones, i ara a la 
darrera rèplica, vostè fa una proposta per una persona que va i les hi compta una història, això és el seu 
argument, una persona que té tot el dret, marca la seva posició, una queixa d’una persona. Li agaf el seu 
consell, me dóna el seu telèfon i jo me preocuparé d’aquesta persona, evidentment, si s’ha fet una 
injustícia, es repari, ara li torno a dir, la consulta està operativa, és viable i vostè aprofita la queixa d’una 
persona per xerrar de retallades, que és el que l’interessa, a vostè no l’interessa gens la consulta, 
l’interessa dir retallades, quantes més vegades millor, així és i així s’ha demostrat. Les retallades a l’arxiu 
no han existit, per exemple, una herència que jo vaig trobar es que el sistema contra incendis no existia, 
no n’hi havia, la memòria històrica documentada de la ciutat i també que vostè es referia que contés en 
acta, també vull que consti en acta, no estava garantida la seguretat de la memòria documental de la 
ciutat, vostès també varen fer retallades en aquest sentit, no varen fer aquest sistema contra incendis, 
aquí si que hagués estat impossible consultar qualque cosa si haguéssim tengut la desgràcia. Amb un 
70% de pressupost menys, la meva prioritat va ser donar aquest sistema de contra incendis, com també 
donar d’una manera contínua i permanent exposicions que han tengut un gran èxit ciutadà, exposicions 
permanents la darrera va ser la més nombrosa de totes les que s’han feta, per tan, Sra. Calvo, crec que 
és important dir-ho, una queixa dóna argument a una proposta que és la segona que me fan a aquesta 
legislatura amb informes tècnics que avalen el sentit d’aquest equip de govern. Moltes gràcies”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament lamenta les retallades de qualitat dels serveis de consulta de 
hemeroteca de les biblioteques i de l’Arxiu Municipal”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
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33. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a asil polític per Hassana Aalia. Solidaritat 
amb la lluita del poble sahrauí (70/2015) 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Sí, en Hassana és un jove sahrauí de 26 anys, que des del 2011 viu a Euskadi, viu a l’estat espanyol. 
Aquest jove és un activista dels drets humans i que fa molts d’anys des de ben jovenet lluita per la 
dignitat i la llibertat del seu poble, del poble Sàhara, com sabem fa gairebé 40 anys aquest poble està 
sotmès a l’estat del Marroc amb unes condicions pèssimes pel que fa   a tota la zona que es diu Sàhara 
ocupat, que està ocupat pel regne marroquí i hi ha molta població sahrauí que està en el campament de 
refugiats fora del Sàhara per els atacs continus que reben des d’aquest estat Marroquí antidemocràtic. 
Aquest jove va participar a unes manifestacions a uns campaments per reivindicar millores a les 
condicions de vida, precisament d’aquesta zona del Sàhara ocupat, el territori que el poble sahrauí 
reivindica com a seu, d’allà on varen ser expulsats amb l’invasió del Marroc de fa gaire bé 40 anys, i 
aquest jove per participar a aquestes accions de lluita pels drets humans i els drets democràtics del seu 
poble, ha estat condemnat  a cadena perpetua. Això significa que el Marroc ha condemnat a aquest jove 
de 26 anys a viure tota la seva vida dins presó i a viure dins presó per lluitar precisament pels drets del 
seu poble, pels drets democràtics. Com aquest jove viu des del 2011 a l’estat espanyol i té dret per la 
legislació internacional, té dret a demanar asili polític amb aquestes circumstàncies, ha demanat asil 
polític a l’estat espanyol i que és el que ha fet l’estat espanyol, quina resposta li ha donat a aquest jove 
que prové d’un poble, que ja fa molts d’anys que Espanya va abandonar? L’ha denegat, ha denegat l’asil 
polític a aquest jove, això és indignant, el Marroc ha condemnat de per vida a aquest jove a viure a 
presó i a Espanya se li denega aquest asil, serà còmplice d’aquesta injustícia, d’aquest atac contra la 
democràcia i els drets humans. Això és un atac a la justícia internacional i aquí no hi podem quedar de 
mans plegades, Espanya ja fa 40 anys que dóna l’esquena al Sàhara, ha tengut moltes oportunitats de 
dins aquests anys per poder brindar una ma i poder lluitar amb el poble sahrauí per la seva dignitat i la 
seva llibertat, perquè puguin recuperar el seu territori, perquè es faci un referèndum 
d’autodeterminació  i ara tenim una nova oportunitat i que fa Espanya? Li denega aquest dret que té 
d’asil polític, estam davant un govern i un Partit Popular, totalment hipòcrita, és una vergonya de 
govern, és un govern que fa aliances i acords internacionals amb governs autoritaris, amb governs no 
democràtics, per exemple el Marroc, sabem que els grans clients d’armes de la indústria armamentística 
espanyola, aquestes són el tipus d’aliances que feim i en canvi donam l’esquena a pobles febles, com és 
el cas del poble sahrauí. Aquí fa un any, en aquest Ajuntament varem fer una declaració institucional per 
demanar la llibertat dels presos entre ells en Hassana, els presos que havien participat a aquests 
campaments de lluita per millorar les  condicions en el Sàhara. Fa un any demanam i feim una declaració 
institucional per defensar els drets d’aquestes persones activistes des del poble sahrauí i avui el Partit 
Popular votarà en contra de demanar al Ministeri de l’Interior l’asil polític a aquest jove? Això sí que és 
hipocresia i això sí que és una vergonya, per favor vos deman que voteu en consciència i  que canvieu el 
vostre vot i que demaneu que l’estat espanyol doni asil polític a aquest jove”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Sra. Truyol a vegades jo crec que quan vostè xerra no s’informa completament de tot, ho dic 
pels insults que normalment sempre fa referent al Partit Popular, que per argumentar no fa falta Sra. 
Truyol. Miri, vostè xerra d’una resolució feta amb base a una llei, perquè és un tema legal i 
procedimental, clar la Llei de l’asil, que per cert es va aprovar amb un parlament l’any 2009 que no tenia 
majoria absoluta el Partit Popular, per tant, si creiem que la llei no s’està aplicant bé, el que hem de 
demanar es que es canviï la Llei que varen aprovar altres, no el Partit Popular, perquè és una aplicació 
de la normativa. Si estan aplicant malament la normativa, segons l’informació que té aquest equip de 
govern, es pot posar un recurs davant de l’Audiència Nacional que són els que interpreten la llei, però 
els jutges interpretaran si la llei de 2009, no feta pel govern del Partit Popular, està bé o no, per tan, això 
és una qüestió de lleialtat institucional, demanar que l’Ajuntament de Palma, es posicioni en contra de 
l’aplicació de la llei perquè no ens demanaran que l’Ajuntament de Palma demani al govern no aplicar la 
llei d’asil en aquest cas, en tot cas seria, escolti, vist aquest cas, es veu que la llei no s’està aplicant 
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correctament, per tan miri, el nostre posicionament coherent en un tema que no és competent la 
municipal, que és competència del govern de l’estat, aplicar la llei i el parlament espanyol és el 
competent en fer una regulació de la llei, si la llei no és correcta, perquè vostès en cap moment, Sra. 
Truyol, està posant en dubte de si s’ha aplicat bé o no s’ha aplicat bé la llei, la llei de 2009 és bona o és 
dolenta? En que es base de que no s’ha aplicat bé? Perquè si no s’ha aplicat bé, l’Audiència Nacional 
l’únic que ha de fer en el recurs que presenti, es demanar la suspensió de l’execució d’aquesta resolució 
administrativa. Mesura cautelar, es pot demanar. Que ho demanin i si els jutges creuen que el govern 
del Partit Popular, l’ha aplicat malament que ho posi damunt la taula. Miri, intentar relacionar el Partit 
Popular com si nosaltres tenguéssim una relació molt bona amb el govern del Marroc, que és no 
conèixer la situació a nivell nacional, perquè crec que la té un altre partit i no el Partit Popular que 
sempre normalment ha tengut aquesta relació i me crida l’atenció de que tan l’interessa els temes 
internacionals no ens hagi duit una proposta relacionada als fet vergonyosos que estan passant a 
Veneçuela. Moltes gràcies”. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Ai Mare meva, quina demagògia. S’ha presentat un recurs, per això Hassana encara està aquí i encara 
hi ha l’oportunitat de poder aconseguir aquest asil polític. Ja es va presentar el recurs i a l’estat s’espera 
de que es resolgui. Hi ha informes, hi ha un informe d’AGNUR que és un organisme internacional que 
suposo que coneix allà on demana expressament i aporta tota la documentació necessària perquè el 
Ministeri d’Interior Espanyol, pugui donar l’asil polític a aquest jove, tota aquesta feina ja s’està fent, 
senzillament el que es demana es que des de les administracions públiques, els representants del poble 
de Palma i d’altres ciutats i altres comunitats d’Espanya, facem pressió perquè el Ministeri d’Interior, 
executi de manera justa aquesta llei que preveu la possibilitat de demanar asil polític, protecció 
internacional a persones que es troben en la situació que es troba en Hassana, és això el que estam 
demanant, no estam demanant altre cosa i ja ho se que no només és el Partit Popular que té, quan ha 
governat que té molt bones relacions amb el Marroc, ja se que el partit socialista té una gran història 
d’amor amb aquest país, ja ho se, amb això no s’ha distingit com amb altres coses, està ben clar, però 
ara governen vostès, és el Partit Popular que governa i és el Partit Popular qui pot prendre segons 
quines decisions, ja veurem qui ho pot fer en el futur que esperem que siguin altres partits de 
l’esquerra. És això el que demanam, però es que ho estam demanant aquí, perquè fa un any, octubre de 
2014, fa un any varem fer una declaració institucional precisament relativa a aquests joves que estaven 
lluitant pel poble sahrauí demanant la llibertat d’aquests presos i un d’aquets presos és condemnat a 
cadena perpètua i des d’aquí crec que és de rebut que demanem aquest asil per aquest jove, amb 
concordança amb la declaració institucional que varem aprovar aquí fa un any. Res més”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sra. Truyol, el posicionament d’aquest grup municipal i també li vull dir del govern, és de simpatia i 
solidaritat amb el poble sahrauí, això és una qüestió, però l’altre el que no ens pot fer es demanar que li 
diguem al govern com ha d’aplicar la llei, es a dir, nosaltres entenem que la resolució administrativa, els 
diferents ministeris que hi participen, que hi participen tècnics apliquen la llei, si vostè creu que la llei no 
és bona, ja li dic, anem a xerrar de perquè és bona o no és bona, de totes maneres això és un tema de 
competència del Parlament espanyol, quan li deim i el que poc que queda, que nosaltres haguem d’estar 
discutint si aquesta llei aprovada pel govern d’esquerres o per un parlament majoritàriament  
d’esquerres, és una llei que no funciona, escolti, anam al bessó perquè no torni a passar. No vull jutjar a 
una persona que com ha demostrat té simpaties cap a Espanya, va venir a prendre espanyol al País Basc, 
per tan, nosaltres no tenim un posicionament d’haver de jutjar, ni jutjam els fets, és un posicionament 
de lleialtat institucional i li vull dir que la diferència entre en Hassana i l’exemple de Veneçuela que vostè 
estava dient que és demagògia, es que els de Veneçuela no té dret a recórrer res  el nin de 14 anys que 
és mort. Moltes gràcies”. 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania  
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“El Ple de l’Ajuntament de Palma exigeix al Ministeri d'Interior del Govern d'Espanya que en 
virtut de la legislació espanyola i del compromís del nostre país amb el respecte als Drets 
Humans concedeixi l'Asil Polític a Hassana Aalia, activista sahrauí de Drets Humans i defensor 
del dret d'autodeterminació del Poble Sahrauí reconegut per la legislació Internacional, atès 
que la seva tornada al Sàhara Occidental suposa un risc real per a la seva integritat física” 
 
Remetre de forma immediata aquesta sol·licitud al Ministeri de l'Interior perquè la porti a 
efecte” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 vots a favor (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
COMISSIÓ DE COMPTES, ECONOMIA I RECURSOS HUMANS 
 
34. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a millorar la convivència, 
recuperar espai públic per la gent (27/2015) 
 
Informe desfavorable de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos Humans  
 
“1. El ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a modificar l’Ordenança 
d’Ocupació de Via Pública per a introduir una restricció per a garantir que, com a mínim, el 
50% de la superfície útil no sigui ocupada. 
 
2. Modificar i crear normativa municipal per la qual pugui limitar la concentració de bars i 
restaurants, així com altres activitats susceptibles de generar molèsties, per tal de garantir un 
equilibri entre l’activitat econòmica, l’ús ciutadà de l’espai públic i el descans dels veïnats”. 
 
Queda sobre la taula 
 
COMISSIÓ DE VIGILÀNCIA DE LA CONTRACTACIÓ, MEDI AMBIENT, INFRAESTRUCTURES I 
COORDINACIÓ TERRITORIAL. 
 
38. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a problema de mobilitat a Son Sardina 
(68/2015) 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Sí, simplement, perquè consti en acta, el Sr. Vallejo va assumir el compromís de cercar una solució a 
aquest tema, estudiar-lo i presentar unes conclusions en 30 dies, o en un termini adequat, era que es 
manté aquest compromís, que quedi constància en acta de Ple. 
 
Sr. Vallejo       (PP): 
 
“Sí, sí, es mantén el compromís”. 

 
Informe favorable de la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi Ambient, 
Infraestructures i Coordinació Territorial 
  
“1. El Ple de l'Ajuntament insta a les regidories d’Urbanisme, Mobilitat, Seguretat Ciutadana i 
Esports a solucionar el problema diari d’aparcament i mobilitat generat a l’entorn del camp de 
Futbol de Son Sardina”  
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S’aprova per unanimitat 
 
4. INFORMACIÓ, IMPULS I CONTROL 
4.1. INFORMACIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN  
(No n’hi ha) 
 
4.2 COMPAREIXENCES 
(No n’hi ha) 
 
4.3 INFORME INTERVENCIÓ. 
 
43. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’Informe d’Intervenció de seguiment del Pla 
d’ajust de l’article 7 del RD Llei 4/2012 de 24 de febrer.  
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“Complint el que disposa l’article 10 del RDL 7/2012, pel que s’aprova el Fons pel finançament 
de pagos a proveïdors, aquesta intervenció sotmet a la consideració de l’Ajuntament en Ple el 
donar compte del següent informe remes al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, 
remes el 30 de gener de 2015. 
 
INFORME DE INTERVENCIÓN 
 
TÍTULO: PLAN DE AJUSTE DEL ARTÍCULO 7 DEL RD LEY 4/2012, DE 24 DE FEBRERO. INFORME  
DE SEGUMIENTO DEL PLAN 
 
En cumplimiento de lo dispuesto en el artículo 10 del Real Decreto Ley 7/2012, por el que se 
crea el Fondo para la financiación de los pagos a proveedores y en el caso de las Entidades 
locales incluidas en el ámbito subjetivo definido en los artículos 111 y 135  del Real Decreto 
Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de la Ley Reguladora 
de las Haciendas Locales, esta intervención informa:  
 
Normativa aplicable 

• Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 

• Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto Refundido de 
la Ley Reguladora de las Haciendas Locales (en adelante rdl 2/2004). 

• RDL 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el capítulo primero del título sexto 
de la Ley 39/1988. 

• Orden EHA 3565/2008, de 3 de diciembre, por la que se aprueba la estructura de los 
presupuestos de las entidades locales. 

• Real Decreto Ley 4/2012, de 24 de febrero,  por el que se determinan obligaciones de 
información y   procedimientos necesarios para establecer un mecanismo de financiación 
para el pago a los proveedores de las entidades locales. 

• Real Decreto Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la financiación 
de los pagos a proveedores. 

• Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo,  por la que se aprueban el modelo de certificado 
individual, el modelo para su solicitud y el modelo de plan de ajuste, previstos en el Real 
Decreto-ley 4/2012, de 24 de febrero, por el que se determinan obligaciones de 
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información y procedimientos necesarios para establecer un mecanismo de financiación 
para el pago a los proveedores de las entidades locales. 

• Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre,  por el  que se desarrollan las obligaciones de 
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

•  
Antecedentes de hecho 
El 30 de marzo de 2012, en cumplimiento con lo regulado en el artículo 7 del RD Ley 4/2012, el 
Pleno del Ayuntamiento de Palma de Mallorca aprobó el Plan de Ajuste para una duración de 
10 años y que es acorde al modelo previsto en la Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo, por la 
que se aprueban el modelo de certificado individual, el modelo para su solicitud y el modelo de 
plan de ajuste que constaba de 5 páginas. 
El Ministerio de Administraciones Públicas, a través de la secretaria general de coordinación 
autonómica y local, con fecha 30 de abril de 2012 emitió informe favorable al Plan de Ajuste 
del Ayuntamiento de Palma de Mallorca. 
El Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, ha liberado con fecha 9 de enero de 
2015, la plataforma de captura de datos relativa al  “Informe de seguimiento del plan de ajuste 
aprobado  y otra información conforme a los apartados 4 y 6 de la disposición adicional 
primera  de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y 
Sostenibilidad Financiera”, plataforma que estará disponible hasta el 31 de enero de 2015. 
Por todos los hechos y fundamentos de derecho descrito se emite el siguiente; 
 
INFORME: 
 
I.- Que de conformidad con lo regulado en el artículo 10 del Real Decreto Ley 7/2012, el 
interventor municipal debe emitir un informe de manera anual sobre la ejecución del plan de 
ajuste. De dicho informe se dará cuenta al pleno,  y del contenido del mismo se dará traslado 
al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas,  a través de la plataforma telemática 
que habilita el propio Ministerio. 
 
En el caso de las Entidades locales incluidas en el ámbito subjetivo definido en los  artículos 
111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, se deberá 
presentar el informe anterior con periodicidad trimestral, como es el caso del Ayuntamiento 
de Palma de Mallorca. 
El contenido del informe y los plazos de remisión de la información del mismo, se han regulado 
en la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre. Para este primer año, se ha ampliado el plazo de 
remisión al Ministerio hasta el 31 de enero de 2013. 
II.- El informe de seguimiento del Plan de Ajuste, de conformidad con lo regulado en  el 
artículo 10 de la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, debe contener información sobre los 
siguientes extremos: 
- Avales públicos recibidos y operaciones o líneas de crédito contratadas identificando la 

entidad, total del crédito disponible y el crédito dispuesto. 
- Deuda comercial contraída clasificada por su antigüedad y su vencimiento. Igualmente, se 

incluirá información de los contratos suscritos con entidades de crédito para facilitar el 
pago a proveedores. 

- Operaciones con derivados. 
- Cualquier otro pasivo contingente. 
- Análisis de las desviaciones producidas en el calendario de ejecución o en las medidas del 

plan de ajuste. 
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Es necesario matizar, que la contabilidad del ejercicio 2014 no está cerrada,  y no está 
aprobada la liquidación del presupuesto del mismo ejercicio,  el artículo 191 del TRLRHL refiere 
a la confección de la liquidación por parte de las entidades locales antes del primero de marzo, 
por lo que la información que se incluye en el presente informe y la que se va a remitir al 
Ministerio a través de la plataforma telemática, es la disponible a fecha de hoy en la 
intervención municipal, la misma no debe  tener alteraciones sustanciales sobre la que surja de 
la liquidación, dado lo avanzado de la contabilidad,  pero si que puede variar en algunos 
aspectos presupuestarios. Además, como se explicará posteriormente, algunos datos a incluir 
en la información facilitada  van a consistir en previsiones en base a datos de ejercicios 
anteriores. 
Por otro lado, debemos destacar que en la previsión del cuarto trimestre y en la proyección 
anual estimada el Ayuntamiento de Palma de Mallorca ha consolidado la Empresa Municipal 
de Transportes (EMT) y Palau de Congressos, S.A, consolidación no prevista al elaborar el Plan 
de ajuste. 
Del contenido de la información que hay que volcar en la plataforma del MHAP y que se 
adjunta como anexo esta intervención formula las siguientes observaciones:  
1.- Información relativa  a la evolución de los ingresos a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste. 
 
Existe una desviación entre la previsión del plan de ajuste y la situación a 31/12/2014 en 
términos globales positiva del 1,29%. Esta desviación se produce porque en los datos del plan 
de ajuste de la operación de endeudamiento del RD 4/2013 se introdujo en millones y no en 
miles y por la amortización anticipada de 96 millones de euros no prevista inicialmente. 

 
2.- Información relativa  a la evolución de los gastos  a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste 

 
Existe una desviación en términos globales entre la previsión del plan de ajuste y la situación a 
31/12/2012 es positiva del 29,73%. 
La desviación positiva es consecuencia fundamentalmente de un mayor gasto en el capítulo 9 
por la amortización anticipada de casi 97 millones de euros de los préstamos de pago a 
proveedores del RD 4/2012. 

 
3.- Información relativa  a la evolución de los gastos a 31/12/2014 y comparativa con la 
previsión contenida en el plan de ajuste. 
 
En primer lugar, hemos de destacar que la deuda viva sufre un incremento debido a la 
consolidación de la deuda de Palau de Congressos, S.A., la Empresa Municipal de Transportes, 
así como los Consorcios Mirall Eixample, Museu d’Art Modern i Contemporáni i Consorci Parc 
de Ses Estacions. Estos tres Consorcios se han disuelto por acuerdo de Pleno de 21 de octubre 
de 2012 y el Ayuntamiento de Palma ha asumido la parte de la deuda viva pendiente.  
 
En los datos del endeudamiento existe  una incidencia referida a la operación derivada del RD 
4/2013. La cifra que aparece en gris no está en miles, sino en millones y eso implica que todos 
los porcentajes de endeudamiento salen desvirtuados. El dato correcto es 1.736,36 (en miles 
de euros). Igualmente sucede con los gastos financieros derivados de esta operación, que 
están en millones y no en miles y esto hace que el porcentaje de gasto corriente aumente y el 
de ingresos financieros también. 
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La magnitud del ahorro neto es negativa en 81,82MM  debido a que en el ejercicio 2014 se han 
amortizado anticipadamente 93,91 millones de euros, no previsto inicialmente. 
Tras realizar los ajustes SEC, la capacidad de financiación es positiva en 34.732,29MM frente a 
los 42.481,24  previstos en el Plan de ajuste. 
 
4.- Avance de remanente de tesorería. 
 
Para el cálculo del remanente de tesorería, los saldos de dudoso cobro y el exceso de 
financiación afectada se han consolidado únicamente las entidades sometidas a contabilidad 
pública, como es el Ayuntamiento de Palma de Mallorca, sus Organismos Autónomos y 
Consorcios.   
El remante de tesorería es positivo en 21.162,20MM. 
En relación a los saldos de dudoso de cobro, se han estimado en 44.498,68MM, cifra superior a 
la prevista en el plan de ajuste debido a que se utilizan los porcentajes establecidos en el 
artículo 191.2 del Real Decreto legislativo 2/2004, por el que se aprueba el texto refundido de 
la Ley reguladora de Haciendas Locales y el artículo 103.2 del RD 500/90. 
El exceso de financiación afectada se ha cifrado en 6.933,71MM. 
 
5.- Información de avales recibidos del sector público. 
 
No se ha recibido ningún aval del sector público. 

 
6.- Información sobre operaciones o líneas de crédito contratadas y contratos suscritos con 
entidades de crédito para facilitar el pago a proveedores. 
 
Se ha procedido a actualizar la CIR local certificando la deuda viva a 31/12/2014. 

 
7.- Informe trimestral de seguimiento de deuda comercial.  

 
La deuda comercial a 31/12/2014, correspondiente a las obligaciones reconocidas 

pendientes de pago, procedentes de los periodos que se especifican,  se ha cifrado en 51 
millones de euros.   

 
En el cálculo de la deuda comercial se ha incluido la deuda comercial de Palau de 

Congressos, S.A. y la Empresa Municipal de Transportes, así como el resto de deuda de 
Organismos Autónomos, Consorcios y el propio Ayuntamiento. 
 
8.- Información sobre operaciones con derivados y otro pasivo contingente. 
 
A la largo del ejercicio 2014 se han realizado operaciones con derivados (SWAPS) por importe 
de 1.300.896,26€. 
A los efectos oportunos, este es mi informe que emito sin perjuicio de cualquier otro,  mejor 
fundado en derecho. Remitiendo copia del presente informe al señor Alcalde de la 
Corporación, para que proceda a dar cuenta del mismo en la primera sesión plenaria que se 
celebre.  
Los datos contenidos en el mismo deberán ser volcados en la plataforma telemática de captura 
de datos habilitada al efecto antes del 31 de enero de 2015. 
Será necesario continuar con las medidas contenidas en el plan de ajustes del Ayuntamiento 
de Palma de Mallorca en el futuro para ver si se consolida el cumplimiento de los objetivos 
contenidos en el mismo. 
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Con motivo de la aprobación de la liquidación del presupuesto del año 2014, se deberá 
analizar con datos ciertos, el grado de cumplimiento del plan de ajuste, y adoptar en su caso 
las medidas que procedan” 
 
44. Donar compte al Ple de l’Ajuntament  de l’informe d’objecció 21/2014 de 6 de febrer de 
pròrroga extraordinària del contracte de servei de manteniment d’instal·lacions contra 
incendis i sistemes anti intrusió  a les escoles públiques 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT 
 
“Únic.- Donar compte de  l’informe d’objecció,  21 /2015 de 6 de febrer, de Pròrroga 
extraordinària del contracte del servei de manteniment de instal·lacions contra incendis i 
sistemes anti intrusió a les escoles públiques 
 
INFORME D’INTERVENCIÓ 

 
CONTRACTE: Servei de manteniment de instal·lacions contra incendis i sistemes anti intrusió a 
les escoles públiques 
ADJUDICATARI: UTE TRABLISA - PREFOC CIF: U-57790172 
 
A la vista de la sol·licitud d’informe del Departament d’Infraestructures per a una pròrroga 
extraordinària del Servei de manteniment de instal·lacions contra incendis i sistemes anti 
intrusió a les escoles públiques a partir del 15 de febrer de 2015, per un any o fins a la nova 
adjudicació, si aquesta es produeix amb anterioritat, aquesta Intervenció Municipal observa 
que la pròrroga proposada té el caràcter d’extraordinari, atès que s’iniciarà una vegada finalitzat 
el termini màxim previst pel contracte (14 de febrer de 2015) i a l’espera d’una nova licitació. 
 
A l’efecte, i dins l’exercici de la funció interventora prevista als art. 215 i 216.2.c del RDLeg 
2/2004 de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 
(TRLRHL), aquesta Intervenció es troba en l’obligació de manifestar el seu desacord amb la 
forma de tramitar la contractació d’aquest servei, emetent un REPARO a l’aprovació de 
prorrogues (extraordinàries) fora de contracte. 
 
S’adjunta com a documentació complementària a la sol·licitud de prorroga, proposta d’acord 
així com informes tècnics de l’àrea de 26 de gener i 2 de febrer emesos pel Cap de 
Departament i Cap de Servei respectivament, en el qual es manifesta que atenint al caràcter 
de la prestació i regulació normativa (RD 1942/1993 de 5 de novembre, Regalment 
d’instal·lacions de protecció contra incendis), no es pot plantejar la suspensió del Servei. 
 
Pels motius exposats, d’acord amb el previst a l’art. 217.1 del TRLRHL, l’òrgan competent pel 
resoldre la present objecció (reparo) és el President de l’entitat, essent indelegable dita 
facultat. 

Conforme al previst a l’art. 218 del TRLRHL, l’òrgan interventor elevarà informe al Ple de les 
resolucions adoptades pel President de l’Entitat Local contràries a les objeccions efectuades, 
de la mateixa manera que el President podrà presentar al Ple informe justificatiu de la seva 
actuació.  

S’insta al departament responsable o gestor del servei a evitar la realització de pròrrogues 
extraordinàries en ares a una millor organització i planificació dels contractes de serveis 
gestionats per l’àrea. 
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La quantia total de la pròrroga ascendeix a 60.061,98 euros (IVA inclòs del 21%) que aniran a 
càrrec de l’aplicació pressupostària 10.32320.21206 segons el detall següent: 
 
- Exercici 2015: 47.549,07 euros  
- Exercici 2016: 12.512,91 euros 
 
En el supòsit de que el reparo es resolgués, l’aprovació la despesa associada a la pròrroga del 
contracte estaria supeditada a: 
 
1. La certificació d’existència de crèdit per a fer front a la despesa corresponent a l’exercici 
2015, existint a data d’aquest informe crèdit disponible a nivell de partida i vinculació(RC previ 
1022). 

 
2. Pel que fa a la despesa prevista per a l’exercici 2016, l’expedient quedarà sotmès a la condició 
suspensiva d’existència de crèdit suficient i adequat per finançar les obligacions derivades del 
contracte en aquest exercici. La Corporació haurà d’assumir el compromís d’incloure en el 
Pressupost de 2016 l’import corresponent a l’anualitat prevista. 
 
Finalment observar que, conforme al previst a l’article 86 del Reial Decret 500/1990 de 20 
d’abril i a l’article 174 del Reial Decret 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, la despesa que es pretén realitzar té el caràcter de 
plurianual, i compleix les limitacions d’anualitats i percentatges que preveuen els articles 81 i 
82 del Reial Decret 500/1990. 
 
És quant procedeix informar”. 
 
4.4. PREGUNTES DE RESPOSTA ORAL 
(No n ‘hi ha) 
 
5. MOCIONS D’URGÈNCIA 
 
FOD 1. Personar-se en el recurs contenciós administratiu Procediment ordinari núm. 16/15 
 
“S’acorda personar-nos i que la representació i defensa de l’Ajuntament de Palma en el recurs 
contenciós administratiu, Procediment ordinari núm. 16/15 del Jutjat contenciós administratiu 
Núm. 2,  serà a càrrec dels lletrats municipals, i se’ls faculta per dirigir-lo en totes les seves 
instàncies i incidents” 
 
Prèvia la ratificació de la urgència s’aprova per 16 vots a favor (PP)  i 9 abstencions (PSIB-PSOE i 
MÉS) 
 
6. PRECS I PREGUNTES  
 
Prec: 
 
Sr. Alcover Ordinas (PSIB-PSOE): 
 
“Ahir a la Junta de Govern amb la documentació vaig veure que hi havia hagut un acord de suport al Sr. 
Fernando González davant l’imputació que hi hagut amb el tema del Casino, me pareix excel·lent i no 
tenc res a dir, però com s’ha obert la veda, volia aprofitar per fer un prec  i es que es faci el mateix amb 
el Consell d’Administració d’EMAYA que com tothom sap, ballam amb una història similar, també per 
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defensar els interessos del ciutadà i crec que a això ningú d’aquí dels 29, ho dubtam, per tan, ja que s’ha 
obert crec que estaria be fer  una....” 

 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PSIB PSOE AL PLE 
ORDINARI DE FEBRER DE 2015 AMB LA NUMERACIÓ DEL 261 AL 519 RELATIVES A: 
 
61P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA 

D’URBANISME I HABITATGE. 
262P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

263P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

264P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

265P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

266P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

267P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

268P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

269P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA. 

270P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

271P_2015 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

272P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

273P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

274P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

275P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

276P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

277P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

278P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT. 

279P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

280P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

281P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

282P_2015 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

283P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

284P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

285P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

286P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

287P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

288P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

289P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

290P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
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INNOVACIÓ.  

291P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ  

292P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

293P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR. 

294P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR.  

295P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

296P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR. 

297P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

298P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

299P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

300P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
MAJORS I IMMIGRACIÓ 

301P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

302P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

303P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

304P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

305P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

306P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

307P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

308P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL 
I TURISME.  

309P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I 
COORDINACIÓ MUNICIPAL 

310P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

311P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

312P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

313P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

314P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

315P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

316P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

317P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

318P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

319P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  
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320P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

321P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL 
I IGUALTAT.  

322P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

323P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

324P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

325P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

326P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC 
PLATJA DE PALMA.  

327P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA 
DE PALMA.  

328P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

329P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

330P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

331P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

332P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S. A.  

333P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

334P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

335P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S.A.  

336P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA 
MUNICIPAL, S.A.  

337P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, 
S. A.  

338P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

339P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

340P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

341P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

342P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

343P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

344P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MUNICIPAL EMAYA. 

345P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

346P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

347P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

348P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

349P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

350P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  

351P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

352P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

353P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

354P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

355P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

356P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

357P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

358P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  
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359P_2015 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

360P_2015 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

361P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

362P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

363P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

364P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’ESPORTS.  

365P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

366P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

367P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

368P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

369P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

370P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS.  

371P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

372P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS 

373P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS. 

374P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS . 

375P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS.   

376P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

377P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

378P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS. 

379P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

380P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

381P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

382P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

383P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

384P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE. 

385P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

386P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE. 

387P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

388P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

389P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

390P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  

391P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

392P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

393P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 

394P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

395P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

396P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

397P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  
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398P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

399P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES 
BALUARD.  

400P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

401P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

402P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

403P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

404P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

405P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

406P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

407P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART 
MODERN I CONTEMPORANI.  

408P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN 
I CONTEMPORANI.  

409P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

410P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

411P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

412P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

413P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

414P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

415P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I 
ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

416P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

417P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

418P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

419P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS 
DE PALMA. 

420P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

421P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

422P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
TURISME PALMA 365. 

423P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 
365.  

424P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

425P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

426P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

427P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

428P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ INFORMÀTICA. 

429P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

430P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 
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431P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

432P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

433P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

434P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

435P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

436P_2015 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

437P_2015 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS 
PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

438P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

439P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

440P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

441P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT 
MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

442P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

443P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

444P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA.  

445P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A 

446P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

447P_2015 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

448P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

449P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

450P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

451P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MERCAPALMA, S.A.  

452P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   

453P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

454P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

455P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

456P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

457P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

458P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

459P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

460P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
PILAR I JOAN MIRÓ.  

461P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

462P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

463P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

464P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

465P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

466P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

467P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
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MÚSICA.  

468P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

469P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

470P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER 
A LA MÚSICA.  

471P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A 
LA MÚSICA.  

472P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

473P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

474P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

475P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   

476P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

477P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

478P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE 
CONGRESSOS.  

479P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

480P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

481P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

482P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

483P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

484P_2015 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 

485P_2015 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

486P_2015 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

487P_2015 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
RIBA.  

488P_2015 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

489P_2015 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

490P_2015 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

491P_2015 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

492P_2015 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

493P_2015 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

494P_2015 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

495P_2015 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

496P_2015 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE 
L'ÀREA D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

497P_2015 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL 
I IGUALTAT.  

498P_2015 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA 
LOCAL DE PALMA.  

499P_2015 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

500P_2015 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

501P_2015 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

502P_2015 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA 
PALMAACTIVA.  

503P_2015 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

504P_2015 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

505P_2015 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  
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506P_2015 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT. .  

507P_2015 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

508P_2015 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

509P_2015 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

510P_2015 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

511P_2015 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

512P_2015 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

513P_2015 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

514P_2015 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

515P_2015 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

516P_2015 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

517P_2015 PSIB-PSOE LLICÈNCIES DE TAXI 
518P_2015 PSIB-PSOE PERSONAL DE L'AJUNTAMENT 
519P_2015 PSIB-PSOE ACTES PALAU CONGRESSOS 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple acctal 
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